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SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

 
Kjære Rotaryvenner! 
 
Rotary er en yrkesbasert, humanitær 
organisasjon med formål om å “fremme 
internasjonal forståelse, good-will og fred i 
verden gjennom bedring av helse, støtte til 
utdannelse og bekjempelse av fattigdom”. Store 
mål som burde engasjere kommende 
generasjoner. Likevel synker medlemstallet i 
klubbene og gjennomsnittsalderen øker. Et lite 
paradoks. Tidsklemma, konkurrerende aktiviteter 
og digitale nettverk kan være noen årsaker.  
 
Vi må innse fakta, sette fokus på det og ta 
utfordringene. Distriktet anbefaler at hver klubb 
gjennomfører en strategiprosess. Målet er å 
etablere en visjon og retning for klubbens 
utvikling i 3-års perspektiv. Dette vil hjelpe 
klubben til å forbli en attraktiv klubb og dermed 
lettere kunne rekruttere nye medlemmer. 
Distriktet tilbyr et strategiverktøy, Club Visioning, 
som guide og styret i klubben har vedtatt å prøve 
ut dette. 
 
Skjeberg rotaryklubb drives godt. En 
fremmøteprosent på over 80 under behandling 
av regnskap/budsjett sier alt! Mitt primære mål er 
å ta vare på det gode sosiale miljø vi har i klubben 
med tradisjonelle arrangementer, gode 
møteprogram og fortsette med støtte og tjenester 
til lokale og internasjonale aktiviteter. Samtidig 
vet vi at organisasjoner som ikke evner å omstille 
seg vil langsomt tape. Nok et paradoks. Det 
finnes mye kompetanse blant våre klubb-
medlemmer, men ”det er ikke hva vi kan men hva 
vi faktisk utfører som betyr noe” (ref. siste 
Egoforedrag)!  
 
Godt nytt Rotaryår! 
 
Vennlig hilsen  
Morten Pehrsen  
President 
 

 
Nr. 1-2 Årgang 42 
Juli-august 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

06.9 Pratemøte m/quiz og treminutter 

13.9 Om Kingsrød transport 

20.9 Guvernørbesøk 

27.9 Ove Bang og Funksjonalismen i Sarpsborg 
Ved Lars Klavestad 

  
 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 2. august 2017 
 
Møtested:    Gjerløws vei 
Program:   Hagemøte hos Jim Johansen    
Fødselsdag:  Rolf J Strand 04.07 Per Halvorsen 11.07  

Arne Nielsen 18.07 Ivar Haug 23.07 
Tilstede:   42,1 %  
Referent:    Arne Nielsen 

 
Vår president, Morten Pehrsen, ønsket velkommen 
til sitt første møte. Han og Jim er gamle venner og 
har reist en del sammen i USA med mange 
hyggelige minner i kofferten.  
 
Korrespondanse fra distriktet: 
 
Det er to-dagers distrikts-konferanse på Lillestrøm 
Thon Hotel lørdag 30. september til søndag 1. 
oktober. Distriktet har lagt stor vekt på at det drives 
prosjekter i klubbene. Hver klubb skal presentere 
sine prosjekter på konferansen. Egen innkalling er 
sendt ut. 
 
Møte med den nye distrikts-guvernøren, Yvona 
Holbein, er under planlegging. Hun har satt seg 
godt inn i klubben og kommer godt forberedt. 
Presidenten oppfordrer alle komiteene til å 
forberede seg godt. Det er besluttet at besøket 
begynner med styret fra 18.00 - 19.00 og deretter 
medlemsmøte fra 19.00 - 20.00. Han minnet også 

om Rotary Convention i Toronto i 2018. 
 
Per Løkkevik orienterte kort om sin kreftoperasjon i nesa. Og som alltid med masser av humor og 
ironi. - De har tatt bort hele nesebeinet, så nå ser jeg ut som en japansk flat-nese-ape. Men jeg skal 
få ny nese og heldigvis kommer de i flere farger, sa han og høstet stor applaus fra medlemmene. Vi 
er alle imponerte over hvordan han holder stilen og humøret. Han takket for blomstene og sa at det 
har betydd mye for ham. 
 
Nye e-postadresser og telefonnumre er sendt ut liste på. Det kommer en revidert versjon snart. 
 
Tor Otto hadde en hilsen fra Rune som var på hytta og malte. Var også innom Roger en tur som 
fremdeles bor hjemme. Han sendte sine hilsener. Og familien stiller opp for ham så han bor 
fremdeles hjemme. 
 
Deretter fortalte Jim om den meget velpleide eiendommen vi befant oss på. Han overtok gården i 
1964. Det var en normal bondegård med fjøs og husdyr. Han rev etterhvert alle bygningene på 
gården så noen kalte ham Jim Reeves. Oslo Domkirke eide i sin tid alle gårdene på Hafslundsøy. 
Alle de som bodde her var leilendinger. Etterhvert ble en del av eiendommene solgt til leilendingene. 
 
- Bestefaren min overtok gården her etter oldefaren min. Nå er det sønnen min som har tatt over her 
og driver et firma herfra. Selv er jeg gårdsgutt og selger bark og jordprodukter, fortale Jim. Og la til 
at mye jord er solgt unna, blant annet til butikk- og legesenteret. Nå er det bare 50 mål igjen.  



Referat fra klubbmøte 9. august 2017 
 
Møtested:    Hos Jens Grønnerød 
Program:   Sommerminner 
Gjester:     
Fødselsdag:  
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   63,9 %  
Referent:    Arne Nielsen 
 
 

Presidenten åpnet med å ønske velkommen og takke for at vi atter en 
gang fikk samles i det fine lokalet til Jens. 
 
Deretter avduket han det nye fine skiltet til klubben. Det skal 
monteres opp ved inngangen på Skjeberg Rådhus - om vaktmesteren 
tillater. 
 

Per Andersen ba om ordet. Han ville 
gjerne forklare hvorfor han hadde vært 
mye borte fra klubben. Han kom hjem fra 
Mallorca og fikk feber. Legevakta og 
komplikasjoner med betennelser i "avløpet" så han måtte 
"dreneres" med stadig tilbakevendende tablettkurer. 
 
Østfold hadde seks måneders tid for operasjon, men med 
fritt sykehusvalg fikk han plass på sykehus etter bare to 
uker i Bergen. Etter operasjonen fikk han blodforgiftning 
og ble liggende flere netter på sykehuset. Etterhvert kom 
han seg hjem, men har hatt en del problemer i ettertid. - 

Det største problemet nå er at jeg drømmer om natta at jeg er lærer og bøyer tyske 
verb fil i presens, sa han til stor jubel! 
 

Rolf Jul Strand fra prosjektkomiteen: Vi har vurdert 
alternative prosjekter til Borgenhaugen Sykehjem. Nå ser 
de litt på stenhuggeriet i Ullerøy som nå har fått lettere 
atkomst enn tidligere. Kan det være et prosjekt for Rotary 
om vi kan holde det i stand. Grunneieren var ikke så veldig 
interessert. Kunne det være et sted å frede. Er det 
interesse for dette i klubben?  
 
Presidenten: Dette kan diskuteres i mer detalj i klubbrådet 
om fjorten dager. 
 
 
 

Sommerminner: Fritt fram for de som har noe på hjertet. 
 
Nytt ord for glassveranda: Pensjonist-kuvøse! 



Referat fra klubbmøte 16. august 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Regnskap og budsjett 
Gjester:     
Fødselsdag:  
Møtt i andre klubber: Kjell Lunde Borge RK 
Tilstede:   81,1 %  
Referent:    Per F Rismark 

 

President Morten Pehrsen ønsket velkommen med vår nye ringebjelle så det ble fort 

stille. Han kom først med en del oppfordringen til klubbmedlemmene om å melde seg 

på distriktskonferansen dersom det passet 30 sept. på Lillestrøm se egen mail fra 

presidenten. DISTRIKTSKONFERANSEN 2017 

Så var det også viktig at noen tok med seg et av disse møtene for medlemskomitéen.Se 
også mail fra presidenten her.  

 
Onsdag 30.august - kl. 17.30 – 21.00 på Ullersvang, Kløfta Rotaryklubb faste møtested. 

Adresse: Ileveien 6 A, 2040 Kløfta 

Torsdag 31.august - kl.17.30 – 21.00 på Kihl gård, møte for medlems-komiteen. Råde 

Rotaryklubbs faste møtested. Adresse: Kihlsveien 15, 1640 Råde 

  
Per Sundby nevnte at Distriktsguvernør Yvone Holbein kommer til oss 20 september, 

og stedet blir (Roald Amundsens minne). Pris på møtelokale på Skjeberg Rådhus blir kr 

240,- pr gang.  

Presidenten overleverte også Einar H Gundersen vårt nye klubbskilt.  

Rune Larsen fikk så ordet og regnskap for 2016/17. «Dette 

blir nok en lang kveld» startet Rune med, men med god 

oversikt så gikk dette greit. Det ble noen kommentarer vedr. 

inntekt på dugnad og tilskudd til Hafslund alléen. (noe 

underskudd) men vi har fortsatt penger på bok. Revisor 

Steinar Kjus sa det var god orden i regnskapet bare noen 

kommentar til attestasjon av kvitteringen.  

Budsjett for neste år ble også lagt frem. Rune foreslo en 

kontingent økning til kr 2350,- Det ble også godkjent. Det ble 

også nevnt at vi kunne få frem i budsjettet og regnskap at 

utgifter til RYLA kandidater kom mer fram.  

Forslag også fra Thor 

Otto om å kanskje rydde 

litt hjemme så kunne vi 

få til «Kjellersalg» 

Resten av møtet ble 

også tid til pratemøte.  

http://d2260.rotary.no/no/event-single/2


Referat fra klubbmøte 23. august 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Klubbråd 
Gjester:     
Fødselsdag:  
Møtt i andre klubber: Jørgen W, Hvaler RK 
Tilstede:   81,1 %  
Referent:    Herleik Rønningen 

 

Presidenten opplyste at styret har utnevnt Ragnar Faale som æresmedlem av 

klubben. 

Videre opplyste han at styret tar sikte på å avholde møter hver måned. Referat 

legges ut på medlemsnett.  

Resyme av innlegg fra de forskjellige komitelederne: 

 

Programkomiteen Hans E. Pedersen – fremført av Kai 

Brandstorp: 

Ferdig program frem til årsskifte. 

Ønsker god miks foredragsholdere, bedriftsbesøk. Yrkesforedrag. 

Seniorforedrag. Fokus på 3 min. Minst 2 bedriftsbesøk hvert 

halvår.  

 

RF Jim Johansen. 

Større internasjonale prosjekter bare ved hjelp / samarbeide med 

andre klubber. Intet initiativ fra klubben i utgangspunktet. Ønsker å 

spre kunnskap om TRF. Ingen planer om å utvide interne 

prosjekter. Vil ta stilling til vår holdning til utenlandske 

vennskapsklubber. Poliobistand på nåværende nivå. Aktiv for å få 

en RYLA kandidat. Ønsker mer Rotary stoff på møtene. 

 

Fest og kameratskapskomiteen Per Sundby. 

Handlingsplaner – rigg / kaffe fordelt på komitemedlemmene. 

Planlegge møter og festsammenkomster som tidligere. 

Guvernørbesøk 20.september. 

Ta godt mot gjester. 

Tar mot innspill om utflukter – ut i det blå. 

Arrangementer som kan gi klubben inntekter. 

 

 

  



Prosjektkomite Ivar Haug. 

Arrangement Borgen sykehjem utgår. 

Dugnad Hafslundalleen fortsetter som før. Gressklipping om 

sommeren.  Skilting Hafslund kirke ferdig – neste prosjekt Ullerøy 

kirke. Ullerøy/Torsnes stenbrudd mulig nytt prosjekt. Aktivisere 

ungdom / utdannelse – prosjekt? Andre alternative prosjekter 

vurderes. 

 

Omdømmekomite Per Brevik. 

Ansvarlig for månedsbrev - PR – Omdømme. Ønsker å fortsette 

med mimresiden i månedsbrevet – anmoder om innlegg fra 

medlemmene uten at det nødvendigvis er Rotary stoff. Kontakt SA. 

Bilder prosjekter / møter som før. Lager egen folder til åpne møter 

som fornyes hvert år. Klubbens prosjekter i A3 format. Som nevnt 

oppfordres alle til bidrag – innhold. 

 

Medlemskomite Per Halvorsen. 

Ønsker økning av medlemsmassen og få ned gjennomsnittsalder – 

på kort og lengre sikt. Kartlegge tidligere planer og aktiviteter. 

Viktig å ivareta egne medlemmer. Se på medlemmer som har 

sluttet – kanskje medlemmer igjen. Alle må delta. Tidligere RYLA 

kandidater bør være interessante. 

For referentens regning synes det fornuftig at komiteens yngste 

medlem får en spesiell oppgave med rekruttering. 

 

Opplæring / arkiv Thor Otto Trapness. 

Fadderordningen - liste kommer. 
Våre interne sider inneholder navn på de forskjellige 
komitemedlemmene. 
 
 
 
 

 

Utklipp fra veilederen 

For ferske faddere 
 

Hvis du er det minste i tvil om ditt påtenkte fadderbarn, så foreta sonderinger blant 
eldre medlemmer. La andre i klubben foreslå dine nære venner eller slekt. Etter 
klarering: Rikelig med informasjon mens familien er til stede. Sørg for at det nye 
medlem får rikelig med tid til å kjenne møteplikten på pulsen. Frafallsprosenten i Rotary 
er alt for høy, unngå “shanghaiing”. Ta med en yngre eller eldre klubbkamerat til 
informasjonsmøtene. Skikkelig presentasjon ved opptakshøytideligheten. Følg opp ditt 
fadderbarn. Oppmuntre til besøk i andre klubber. (Før du skal informere om Rotary, 
prøv for deg selv om du kort kan forklare hva Rotary er). 
 



Referat fra klubbmøte 30. august 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Egoforedrag v/ arne Nielsen 
Gjester:     
Fødselsdag:   Steinar Kjus 24/8 80 år! 
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   78,4 %  
Referent:    Øistein Brodal 
 
 

Steinar Kjus 80 år, fikk en vakker blomsterbukett. Feiret dagen i 
Verona med opera 
 
Så var det Arnes tur. Foredraget forberedt i 67 år 
 
Vokst opp i le av de 7 søstre på Helgelandskysten, har gitt 
foredragsholderen inspirasjon til å proklamere dikt av Petter 
Dass. Petter Dass var nabo av Arne for mange år siden, og har 
vært en viktig person for Arne og for mange andre 
Nordlendinger. Arnes bestefar var også prest, en person som 
har inspirert til både tro og livslyst. Slekta kom fra Frankrike. 
 
Etter en frodig historie om flere plasser i NordNorge hvor 
foreldre kom fra og flyttet til, havnet familien i Sandnessjøen. 
Arne jobbet på reke-fabrikken, hotellet og hos bøndene i 
distriktet, og fikk et sterkt forhold til Hurtigruta. 
 
Arne var modell-bygger, speider og lesehest, og ble tidlig en 
ivrig fotograf. Godt oppdratt i skikk og bruk, med null interesse 
for sport. Interessen for lesing ga Arne mye fyllstoff til valget av 
yrke og engasjement. Fotolinja på yrkesskolen ble løsningen 
etter tidlige forpliktelser og militærtjeneste. 37 Nilsen tilbrakte 

militæret i en hemmelig bly-bunker som kryptograf, og med NATO Cosmic Top Secret 
klarering. 
 
Karrieren ble journalistyrket, i Helgelandskysten blad, Trønder-Avisa, Allers, ukeavis «Nå», 
og fagpressen. Som freelancer, fotograf, journalist, redaktør, sjef-redaktør og fagbok-
forfatter. 
 
Arne har jobbet 16 år i IBM. I gode år i IBM fikk Arne mulighet til videreutdanning. IBM stilte 
krav, og var rause med de som ville være med på reisen. Arne ble sendt til mange steder i 
verden. En tur ut til Lotus Development Norge, kom han tilbake til IBM gjennom fusjon og ble 
etter hvert digitalisering evangelist. Arne kunne relatere IBM sine verdier til Rotary idealer. 
Tok ut sluttpakke i 2015 
 
Begynte i eget firma, med formål å hjelpe bedrifter og mennesker å jobbe smartere ved å 
bruke IBM´s løsninger. Brainworker. Nettverk av enkeltmanns-firmaer med felles 
forretningsidé. 
 
Gift med Wenche fra Halden. Fem barn fra tidligere ekteskap. Barnebarn, hund, friluftsliv, 
voksen-dåp og konfirmasjon er ting som gjør Arne lykkelig, Det samme gjør reker og en kald 
Smithwick i Dublin. 
 
Arne er forankret i troen, kirken på Helgelandskysten, og vennskapet med Per Kristian. 
 
Nordlendingen er en ukuelig optimist. 



Mimresiden 
 

Referat fra møte 05.08.87  

Møteleder: Presidenten 

Program: Utfart til Hævingen. 

 

Møtet var henlagt til "Skjeberg Fritidspark". Denne er under oppbygging og 

utforming og ligger på østsiden av vei 111 - mellom Hafslund og Ise st. 

Området som "fritidsparken" anlegges på, omfatter gården Hævingen. Dette 

er et 1000 målstort areal bestående av noe dyrkbar mark, men mest skog og 

fjell. 

 

Gården ble kjøpt av Skjeberg kommune for ca. 20 år siden, og senere 

overtatt av Skjeberg Tomteselskap. Området lå lenge ubenyttet, inntil man 

for ca. 2 år siden kom på tanken å anvende det til kombinert fritidspark 

og boligområde. Boligområdet blir liggende nærmest Ise-vegen (vei 111) 

mens golfbanen, fritidsområdet, hotell og andre aktivitetsanlegg blir 

liggende inn til Isesjø. 

 

Golfbanen vil dekke 5-600 mål og er under bearbeidelse. Den får 18 hull og 

regnes ferdig i 1988. 

På boligområdet vil det bli plass til 78 boliger, og tomtene regnes 

byggeklare fra 01.10.87. 

 

Det foregår for tiden en meget stor planerings- og anleggsvirksomhet. 

Selve golfbanen, som anslagsvis vil koste 6,5 millioner kroner, har en 

nydelig beliggenhet i terrenget og må kunne bli en attraksjon av de helt 

store. Kommuneingeniør Ludvigsen, som står for utbyggingen, har som 

golfinformator Bengt Ramstad. Ludvigsen førte oss rundt til forskjellige 

steder i terrenget og vi ble imponert over det arbeide som allerede var 

utført. Dog hadde den regnfulle sommeren vært noe til hinder for det 

pågående arbeide, men det så ikke ut til at dette skremte de som utfører 

jobben. 

Ved alt som etableres nytt vil en alltid møte en masse "forståsegpåere" og 

også kritikk - slik også i dette tilfelle. 

Men la oss være enige om at når noe står ferdig, så er det der, og 

nyskapningen vil alltid ha sin verdi. 

M.O. Kolberg 

 

 

 

 



Fadderoversikt Skjeberg Rotaryklubb

Min Fadder Fadder for Fadder for Fadder for

Andersen Per Thor Otto Trapness

Bergh Svein Arne Per Lied

Brandstorp Kai Øivind Jens B G Per H Eriksen

Brevik Per Erik Ivar Molteberg Hans P Westby

Brodal Øystein Kåre Vastveit Egil Kolberg

Damsleth Jan Willy Bjørn Winsvold

Enger Ole Lasse Lundgaard

Eriksen Per Henrik Kai Brandstorp

Faale Ragnar Chartermedlem

Grønnerød Jens B Jens H Westberg Kai Brandstorp

Guslund Hans Kr. Lasse B Lundgaard

Halvorsen Per Thor Ørseng Morten Pehrsen

Haug Ivar Tor Lystad

Johansen Jim Bjørn Winsvold

Juliussen Stein Kjell Lunde

Kjenstad Brynjulv Chartermedlem

Kjuus Steinar Brynjulf Kjenstad

Kjølberg Øivind Alf Petterson Thor Ørseng

Knape Thorbjørn S Bjørn Thorbjørnsen

Laengen Ole Kr. Thor Ørseng

Larsen Rune Ole Enger

Lunde Kjell Øivind Bjørn Winsvold Tore Nilsen Hans E Pedersen Stein Juliussen

Lundgaard Lasse Bærøe Thor Otto Trapness Ole Enger

Lystad Tor Thor Ørseng Ivar Haug

Løkkevik Per Chartermedlem

Magnusen Per Inge Per Frode Rismark

Nielsen Arne Per Chr. Solberg

Pedersen Hans Erik Kjell Lunde

Pehrsen Morten Per Halvorsen

Pyntlund Søren Kai Brandstorp

Rismark Per Frode Rolf Jul Strand Per I Magnusen

Rønningen Herleik Rolf Jul Strand

Solberg Per Chr. Thor Otto Trapness

Strand Rolf Jul Jens H Westberg Per F. Rismark Herleik Rønningen Bjørn Strand

Sundby Per Thor Ørseng Gunnar Roen

Trapness Thor Otto Chartermedlem Per Andersen Lasse B Lundgaard

Vastveit Kåre Roger Johannessen Øistein Brodal

Westberg Jens Henrik Chartermedlem

Winsvold Jørgen Chartermedlem

Ørseng Thor Øivind Kjølberg Per Halvorsen Per Sundby

Sist oppdatert 23.08.2017

NAVN



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte i august 

 

 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
Bidrag til The Rotary Fund kan gis til tre ulike fond: 
 
1. Det årlige programfond (Annual Programs Fund). Pengene brukes til ulike program tre år etter at de er 
kommet inn. 3 års forrentning gir renteinntekter som blir benyttet bl.a. til å administrere dagens program og 
til å utvikle nye program. Bidragene til Permanent Fund 2006 - 07 var på 103 millioner $. 
 
2. Det permanente fond. (Permanent Fund). Det permanente fondet skal sikre framtida og kontinuiteten 
TRF sine programtilbud. Bare rentene av dette fondet kan brukes til program. Bidragene til Permanent 
Fund 2006-07 var på 13,3 millioner $. 
 
3. Polio Plus fondet. Pengene går til utryddelse av polio. Det er beregnet at et mindre beløp vil bli stående 
på dette fondet også etter at polio er utryddet. Midlene er tenkt brukt til overvåking og oppfølging dersom 
det skulle dukke opp tilfeller av polio etter at verden er erklært polio fri. Bidragene til Polio Plus Fund 2006-
07 var på 3,1millioner $ 

 
Tanker om valget! 
 

Jeg sitter her og skal skrive om valget 
Jeg sitter her og skal skrive om 
Jeg sitter her og skal skrive 
Jeg sitter her og skal 
Jeg sitter her og 
Jeg sitter her 
Jeg sitter  
Jeg kommer nok på noe snart. 
 
Jeg tenker på alle partiene 
Jeg tenker på alle 
Jeg tenker på 
Jeg tenker 
Jeg kommer nok på noe snart. 
 
Jeg leser partiprogram 
Jeg leser 
Jeg kommer nok på noe snart 
 
 

Jeg hører hva de sier 
Jeg hører hva de 
Jeg hører hva 
Jeg hører 
Jeg kommer nok på noe snart 
 
Jeg ser dem på TV 
Jeg ser dem på 
Jeg ser dem 
Jeg ser 
Jeg kommer nok på noe snart 
 
Jeg kommer ikke på noe å skrive 
Jeg kommer ikke på noe å 
Jeg kommer ikke på noe 
Jeg kommer ikke på 
Jeg kommer ikke 
Jeg kommer 
Jeg gir opp 

Brevik, Per Nielsen, Arne 

Grønnerød, Jens Trapness, Thor Otto 

Johansen, Jim Winsvold, Jørgen 

Lunde, Kjell  

2/8 9/8 16/8 23/8 30/8 Snitt 

43,2 63,9 81,1 81,1 78,4 69,5 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

69,5      



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Nytt år men tradisjonelle målsetninger, 
medlemsrekrutering. Lyder det velkjent. Vår 
Guvernør har vært på besøk og som forventet 
gikk mye tiden med på å utveksle ideer om 
hvordan markedsføre Rotary for å gjøre klubben 
kjent og attraktiv for potensielle nye medlemmer. 
Vi på lik linje med de fleste klubbene er plaget av 
forgubbing. Som en yrkesrettet forening gir det 
ingen mening når de fleste medlemmene har 
passet pensjonist alder. Rekrutering må rettes 
mot personer i yrkesaktiv alder. 
Som leder for medl./ rekrutterings-komitéen har 
vi etter siste komitemøte besluttet å fokusere på 
aktiviteter som kan gi raske resultater og parkert 
langsiktige strategier. 
Aktivitetene er som følger: 
 
1.Kartlegge medlemmer som har sluttet i klubben 
de siste 20 årene 
2.Kartlegge tidligere Ryla deltagere i regi av 
Skjeberg Rotary. 1990, begynnelsen av 2000. 
3.Potensielle foredragsholdere 
4.Kontaktpersoner ved bedriftsbesøk 
5.Personer som tidligere har vært kontaktet 
6.Forslag til retningslinjer for klubben for best å 
ta vare på nye medlemmer. 
Arbeidet i fase 1 er å sette navn på potensielle 
medlemmer. Oppfordringen til at samtlige 
klubbmedlemmer informerer aktivitetsansvarlig 
med navn på personer man kjenner til innen de 
forskjellige kategoriene. 
Stikkord er: Ryla kandidater, personer som har 
valgt å slutte, foredragsholdere, bedriftsverter, 
personer som har vært kontaktet tidligere, etc. 
Fase 2 vil være å ta kontakt med de potensielle 
medlemmene, invitere de til medlemsmøte eller 
andre arrangementer. Så oppfordringen er at vi 
alle bidrar med kunnskap. 
PS. Det er selvfølgelig meget positivt om man 
kommer med forslag ut over de målsatte 
gruppene. 
Godt Rotary år 
 
Per H 

 
Nr. 3 Årgang 42 
September 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

04.10 Hva gjør en statssekretær v/AG Erlandsen 

11.10 Senterleder på Nordby kjøpesenter Ståle 
Løvheim 

18.10 Tidl. Sysselmann på Svalbard. Odd Olsen Ingerø 

25.10 Tidl. Konsernsjef i Norgesgruppen. Tommy 
Korneliussen 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 6. september 2017 
 
Møtested:    Hos Jens Grønnerød 
Program:   Pratemøte med quiz 
Gjester:     
Fødselsdag:   Søren Pyntlund 1/9 
Møtt i andre klubber: Arne Nielsen i Trondheim RK 
Tilstede:   81.1 %  
Referent:    Jens Henrik Westberg 

 

Søren Pyntlund hadde vært på et møte ang. 
medlemsutvikling og kunne referere en del 
synspunkter derfra.  
 
Medlemstallet i Rotary går ned. En viktig grunn kan 
være tidsklemma som barnefamilier spesielt kan 
oppleve. Bare 16% av medlemmene er kvinner. Der 
har vi mye å hente. Diskusjonen om hvert enkelt 
medlems frammøteprosent på årsbasis pågår fortsatt, 
eks. 50 eller 60 prosent. 
 
Flere medlemmer bidro med korte historier. Blant 
annet mente Thor Otto at det var fisk i Skjebergkilen, 
blant annet torsk på 10 til 12 kg. 

 
Marys Venner arrangerer tur til Thailand 13.12.2017. De sponser skolegang 
på 5 barn. 
 
Spørsmålene i quizen skulle svares på individuelt men var såpass vanskelige 
at det ble lite poeng å hente. 
 
Møtet ble avsluttet med vinlotteri hvor minst ett lodd kunne kjøpes på kreditt. 
Det kom inn en god slump penger. 
 



Referat fra klubbmøte 13. september 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Kingsrød Transport (forfall)  
Tilstede:   81,6 %  
Referent:    Arne Nielsen 

 
Dagens møte ble et såkalt skravle-møte fordi foredragsholderen fra Kingsrød Transport 
dessverre måtte melde forfall i siste liten på grunn av sykdom. 

 
Presidenten informerte om at han neste dag - torsdag 14.09.2017 - 
skulle på kurs om Rotary Foundation. Deltakelse her er et krav 
dersom de lokale klubbene skal kunne søke om midler til 
prosjekter. Han minnet også om Distrikts-konferansen i Lillestrøm 
30. september. Her har Omdømme-komitéen laget en 
presentasjon som informerer om klubben og dens prosjekter. 
 
Rotary-møtet neste gang er lagt til Roald Amundsens Minne. Da er 
det høytidelig besøk av distriktets guvernør og følgelig dresskode - 
minimum jakke og slips. 
 
Styre og komiteledere møter 18.00 for møte med guvernøren. 

Deretter er det møte for alle medlemmene 19.00, med påfølgende bespisning 20.00. 
Medlemsmøtet finner sted i andre etasje. 
 
På programmet står en rekke punkter som guvernøren er spesielt interessert i: 

• Strategi og ledelse 

• Rekruttering 

• Prosjekter 

• Ungdomsaktiviteter 

• Kvinnelige medlemmer 
 

Deretter slapp medlemmene til med sine historier, tanker, skrøner og ting til både latter og 
ettertanke.  
Vi fikk høre om barnebarn som var legestudenter og hadde praksis i Uganda, noe som er 
svært, svært forskjellig fra helsevesenet i Norge. Eksempelvis var det en kvinne som sårt 
trengte en operasjon, men det hadde ikke ektemannen råd til fordi han trengte en ny traktor. 
Vi fikk høre om plagsomme gjess som spiste opp kornavlinger, men som spiste brunsnegler. 
Gjessene lot seg ikke skremme av høye geværskudd, kun av fugleskremsler iført grønn 
kjeledress fra Felleskjøpet. 
Vi fikk også høre en utrolig fornøyelig skolestil om hva eleven kunne om kua og presidenten 
var i det lyriske hjørnet og gav til gode et dikt som omhandlet de av oss som er født i 50-åra. 
Der var det mange som kjente seg igjen, gitt. 
Vi fikk også høre en historie fra studentopprøret i Paris på sekstitallet og en historie om en 
ugle som hadde falt ned gjennom pipa. Der var det ikke akkurat ugler i mosen, men det gikk 
bra og ugla fløy sin vei til slutt - svart som en feier! 
Vi ble også til del en historie med smell i og som endte med at bombeeksperter kom helt fra 
Oslo for å hente gammel dynamitt i en garasje. 
 
Referenten forsøkte seg med en kommentar da det var snakk om rekruttering av kvinnelige 
medlemmer: 
 
- Er ikke vi for gamle til å sjekke jenter? 
 
Da smalt det fra sidemannen: 
 
- Å, er du det du? 



 

 

Referat fra klubbmøte   20. september 2017 
 
Møtested:    Roald Amundsen minne 
Program:   Guvernørmøte 
Gjester:   Guvernør Yvona Holbein  
Fødselsdager:          Jens H. Westberg 14 september 
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   67,6 %  
Referent:    Per F. Rismark  

 
President Morten Pehrsen ønsker guvernør 2260 Yvona Hol-

bein. Utdannelse Siv. ing Bygg/VA 

Medlem av Strømmen Rotary klubb medlemmer nå 26stk. 

Begynte i klubben 2005 

Les også mer om henne på.: http://d2260.rotary.no/no/om-

yvona-holbein#.WclezUzJI8b 

Hyggelig å kunne møte de forskjellige Rotary klubbene i 

Norge men også i utlandet. 

Strømmen RK hadde liten aktivitet utenom møter - hva er in-

teressant - slet med motivasjon- så ble hun spurt om å starte 

Sagelv-festivalen - her er det mange bidrar. Bruker mye 

Facebook for å spre informasjon. Laget egen folder. Startet en gruppe av tidligere 

RYLA deltakere.  Ungdom kan gi forslag til å lage noe eget. Dette har hun tro på.  

Make a differens - gjør en forskjell  

 

Pågående prosjekter  

- polio bistand - Annual Fund 

- RYLA, ungdomsutveksling. -synlighet: egen hjemmeside, Facebook, brosjyre, 

stand, artikler i media 

- Gode møter med varierte program  

Ungdomsutveksling var ikke interessant i Strømmen RK til å begynne med men nå 

har de fått en fra Australia og de fikk også en tilbake.  

Hva tror folk om Rotary: Hun mente vi i klubbene måtte bli flinkere til å gjøre oss kjent 

- noe å fortelle om. Skryte litt av oss selv.  

Ny AG i distrikt A Conrad Bjoner - Rakkestad RK. 

Medlemstallene synker - gjennomsnittsalderen stiger: Hvordan få inn medlemmer 

som er yngre . Viktig: lage klare mål - en strategi tiltak for å gjennomføre dette. Bruk 

ungdommene fra RYLA. Handlingsplan  



 

 

NYHET: Visjon Facilation: workshop i klubbene til planene er ferdig. Invitere fasilita-

torer 4 stk. Koster ca. 2500,- planlegg et møte. 

Nye medlemmer: Aurskog Høland har fått to kvinner (fra skoleverket) Forslag lærere. 

De kjenner ungdommene.  Vi må speile befolkningen. Hun og mannen er med - det 

er kanskje mer aktuelt og nytt.  

Spørsmål mange kanskje stiller seg - Hva er min verdi å bli med? - inviter med nabo- 

venn- kjente etc. til gode møter. - nettverk - tilhørighet – Sagelv-festivalen gjorde noe 

med meg sier hun. Hva gjør vi.? Boksalget vi hadde var et godt prosjekt - det gjorde 

noe med hele klubben. 

NYTT i Rotary: (Rotary Leadership Institute) - RLI 

Mye kunnskap - mentorer i klubben -Lørenskog har vært med og samarbeidet med 

kommunene.  

20-åring ble spurt hva han fikk inntrykk av Rotary (Rotary kan gi Utvikling av sin egen 

personlighet)  

Tenk stort når det er snakk om profilering- Rotary skilt- samarbeid med andre klubber 

foreninger - aktivitetsdag - samfunnsproblem. Eksempler.: Profilere oss på jernbane 

stasjoner med vimpler - Bruk ideer fra andre klubber.  

Citation (mål): rapportere timer som vi jobber for klubben. Dette mente hun var viktig 

for å vise at vi bruker tid på klubben og i Rotary. 

Hun markedsfører sin håndbok. 6 distrikter i Norge.  

NORFO ledes av 6 guvernører vår og høstmøte. Her finnes også muligheter - infor-

masjon (Tilskuddsordninger-rutiner - regler - vedtekter - momskompensasjon - mye 

nyttig stoff)   

President Morten Pehrsen takket Guvernøren for mye god informasjon og at vi alle-

rede har bestilt foredrag av Fasilitatorene i november. Workshop på nyåret.  

 

 



Referat fra klubbmøte 27. september 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Funksjonalismen i Sarpsborg v/Lars O. Klavestad. 
Gjester:     
Fødselsdag:   Øivind Kjølberg 24/9, Kåre Vastveit 27/9 
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   86,5 %  
Referent:    Herleik Rønningen 
 
Presidenten ønsket velkommen. Refererte til DG møte forrige onsdag som var meget vellykket, og 

DG bekreftet at vi hadde en driftig klubb med mange aktiviteter, og hun vil legge ut kopi av deler av 

aktivitetene i blåboka til Rotaryskolen. Presidenten anmodet om innspill vedr. kandidater til DG 

2020/21. Deretter ga han ordet til kveldens foredragsholder Lars O. Klavestad. 

Han er fylkeskonservator, landskapsarkitekt, billedkunstner og 

forfatter. Kveldens tema var funksjonalisme som kan defineres 

slik: 

Latin: functio, (gen. functions,) – fungere, utføre, fyllbyrde. Mest 

kjent innen formgiving og arkitektur som hevder at det er en 

uløselig sammenheng mellom bruken av et objekt og formen. 

Funksjonalismen preges av et forenklet formspråk, altså store 

flater, rette linjer og geometriske former. 

Kveldens foredragsholder tok så frem fremveksten av denne arkitektur formen fra slutten av 1920 

tallet og den mest kjente norske arkitekten Ove Bang (1895 – 1942.) Han var født av en 

prestesønn i Røyken men faren fikk prestestilling i Rolvsøy og fam. flyttet hit. Bang gikk på 

videregående i Fredrikstad og gikk i klasse sammen med tre andre som alle ble kjente arkitekter av 

sin tid. Han ble uteksaminert fra Norges tekniske høyskole i 1917. 

Ove Bang begynte sin karriere som assistent hos Magnus Poulsson i 1917. I årene 1919-23 var 

han arkitekt hos Norsk Hydro ved Rjukan by anlegg. I 1923 – 30 drev han egen praksis på Rjukan 

og flyttet sin praksis til Oslo i 1930. 

Han reiste rundt i Europa og studerte den nye formen for arkitektur og synes at området han 

vokste opp i hadde store utfordringer i så henseende. Han har ikke tegnet hus i Fredrikstad, men i 

Sarpsborg kan vi se mange av hans bygg, offentlige bygg og eneboliger preget av denne 

funksjonalismen. 

Funksjonalismen kan sees bl.a. på Borregaard og husrekken ved jernbanen syd for stasjonen, 

mellom jernbanen og St. Nicolasgate. Andre typiske hus fra funksjonalismen er boliger rundt 

Kulåsparken, men også andre steder i Sarpsborg. 

Hans mest kjente tegning var av Sarpsborg Bibliotek. Han døde for øvrig to måneder før åpningen 

av biblioteket i 1942. 

Han leverte i sin tid en rekke konkurranseutkast sammen med Øyvin Holst Grimsgaard og 

oppnådde en rekke gode resultater, bl.a. 1. premie i konkurransen om Horten rådhus i 1938. 

Han døde tidlig (47 år) og hans virke strakte seg over kun 12 år. Han fikk oppført 30 eneboliger, 

flere tomannsboliger, hytter, mindre næringsbygg og fire viktige offentlige bygninger i 

funksjonalistisk stil. Bl. a. Villa Anvik (1936) i Sarpsborg. 



Mimresiden 
 

Referat fra møte 30.09.87.  

KLUBBRAD. Til stede 30 medlemmer. 

Møteleder: Presidenten. 

 

Etter at Presidenten hadde forelagt for møtet en del rotarystoff, ble 

ordet gitt til de forskjellige komiteformenn. 

 

Steinar K. refererte fra PROGRAMKOMITEEN som hadde avholdt 

i. alt 4 møter. Komiteen var stort sett ferdig med programmene for resten 

av året 1987. Av referatet kan nevnes at klubben vil få besøk av 

Guvernøren den 02.12.87. Klubbens tradisjonelle julemøte vil bli avholt 

den 09.12.87. 

 

I følge Alf P. hadde FEST- OG KLMERATSKAPSKOMITEEN hatt 1 møte hvor de 

bl.a. hadde behandlet disse saker: 

Endring av møtetiden fra kl. 19.00 til kl. 18.30. 

Antrekk på årsfesten. 

Fastsettelse av tidspunktet for årsfesten hvert år til 

lørdag 1 uke før palmelørdag. 

Røkeforbud på møtene. 

Disse saker vil bli tatt opp til behandling i et senere møte. 

I løpet av våren 1988 vil det bli arrangert tur med "KRABBEN" samt 

København-tur. 

 

MÅNEDSBLADKOMITEEN hadde hatt 1 møte og behandlet månedsbrevets 

innhold/utseende resten av rotaryåret. Av stoffet som komiteen diskuterte 

var bl.a: medlemmenes medvirkning ved innlegg, f.eks. om en bestemt sak, 

om sin hverdag, om sin hobby eller andre ting/saker av interesse. 

Videre vil vi sakse stoff av interesse fra andre kilder. Jubileer (runde 

tall) o.a. om klubbens medlemmer bør være fast stoff. Videre skal vi ta 

med naboklubbenes programmer i den utstrekning de mottas. 

 

SAMFUNNSKOMITEEN. Per L. kunne fortelle at komiteen hadde hatt 1 møte. 

Videre hadde den hatt flere befaringer til "Børnstadskibet" bl.a. sammen 

med Nordahl og grunneierne. 

Arbeidet i komiteen fortsetter for fullt. 

 

INTERNASJONAL KOMITE. Asbjørn L. opplyste at komiteen hadde hatt 1 møte 

hvor POLIO PLUS var den store saken. 

 

YRKESKOMITEEN. Thorbjørn Knape fortalte at også denne komite hadde hatt 1 

møte og at de hadde kommet godt i gang med samarbeidet skole/industri. 

Halden lærerhøgskoles elever i 8. og 9. klasse var invitert til Sarpsborg 

Papp og østfoldmeieriet for ved besøk å få bedre kjennskap til 

bedriftenes drift. 

Etter besøkene var det så forutsetningen at elevene skriftlig skulle avgi 

en uttalelse om sine inntrykk fra bedriftsbesøkene. 

 

ARKIVKOMITEEN v/ Thor-Otto T. Komiteen hadde hatt 1 møte. Fortsatt blir 

det arbeidet med klubbens arkiv. 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte i september 

 

 

 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

"Presidentens dikt" fra 13/9 

 

Det er litt rart at vi lever,  

vi som vokste opp på 50 tallet, 

i en annen tid, hvor alt var enkelt, og gleden 

var stor  

Og far var faktisk gift med, a, mor,  

 

Da kjærlighet var det å sette grenser, 

Og omsorg var bedre enn en merke-genser 

Hvor Pampers-bleier var fremmedord, 

Og hunden var robust og ingen fikk fluor. 

 

Lykkelig forskånet fra psykologer, 

Og en passe avstand til skolens pedagoger,  

Den gangen barnehagen var nesten tom,  

Og søsken oppdrog den neste som kom. 

 

Bad var et særsyn, og ute var doen.  

Og klærne vi hadde var arvet av noen,  

Et fjernsyn var aldri vår barnevakt,  

Fantasien var rik med sin skapermakt. 

 

Vi jobber, kan til og med lese og skrive, 

Selv de med kun 7 år på skolen, har holdt 

seg i live, 

Det er litt rart, ifølge eksperter, - 

Burde vi alle hatt store psykiske smerter. 

 

 

 

Og hvorfor er ingen av den eldre årgang  

"versting" og "taper" med narkotrang?  

Vi ble ikke sivblad og bortskjemte pyser, 

Vi lærte oss ansvar, fikk avsky for "klyser" 

 

Med stolthet jeg føler at vår generasjon  

har livsverdier som tilleggspensjon.  

Historiens gang blir nok helt ignorert 

I dag er alt så vanvittig komplisert. 

 

Jan Martin Troseth. 

 
  

 

Jan Willy Damsleth Rolf Jul Strand 

Rune Larsen Per Sundby 

Ole-Kristian Laengen Thor Otto Trapness 

Per Løkkevik Kåre Vastveit 

Per Inge Magnussen Thor Ørseng 

Morten Pehrsen Winsvold, Jørgen 

Søren Pyntlund  

6/9 13/9 20/9 27/9 Snitt 

81,1 81,6 67,6 86,5 79,2 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

69,5 79,2     



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Nye komitéer igjen! 
 
Etter "gammel" ordning var det slik at hver 
komité hadde sin måned der komitélederen 
skulle forfatte månedens lederartikkel i 
månedsbladet. Siden vi nå har slått sammen og 
gitt komitéene nye navn, blir det vanskelig å 
etterkomme den gamle ordningen.  
 
For at vi fortsatt skal ha en ordning med 
månedens leder, blir denne måneden en 
lederartikkel fra Omdømmekomitéen som i 
tillegg også har ansvar for månedsbrevet. 
 
Det som Omdømmekomitéen har fått ansvar for 
er i korthet månedsbrevet, websiden, sørge for 
egen folder for klubben, stoff til lokalavisen og 
markedsføre klubben. 
 
I tillegg har komitéen påtatt seg å revidere våre 
vedtekter og vår veileder. Dette er godt i gang, 
men det tar nok litt tid ettersom det er et stort 
område å se igjennom. 
 
Når det gjelder en ny folder, så er den ferdig og 
godkjent av styret. Den blir vist fram på neste 
møte og deretter sendes til trykking slik at 
medlemmene får noen eksemplarer hver. 
 
Det er hyggelig at vår Guvernør, Yvona Holbein, 
ville bruke vår veileder på Rotaryskolen på 
distriktets hjemmeside - som eksempel for 
andre.  
 
Også verdt å nevne er Arne Nielsen's (medlem 
av komitéen) flotte innlegg i SA om Polio Plus. 
(se sistesia) 
 
Per Brevik 
 
 

 
Nr. 4 Årgang 42 
Oktober 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

01.11 Om Kingsrød Transport 

08.11 Club Visioning v Per. Chr. Nilssen 

15.11 Pratemøte m/ quiz og 3-min. 

22.11 Om Visma v/ Rune Larsen 

29.11 Sosiale medier v/ Pål Nilsen 
 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 4. oktober 2017 
 
Møtested:    Quality Hotell 
Program:   Hva gjør en statssekretær v/ Anne G. Erlandsen 
Gjester:     
Fødselsdag:    
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   54,1 %  
Referent:    Øistein Brodal 
 

Kort fortalt er en statssekretær en stedfortreder i 

statsrådens fravær. Med andre ord: en som gjør fortred 

på statsrådens vegne. En slags viseminister, men uten 

ministermyndighet i regjeringskollegiet, bare internt i 

departementet. 

En statssekretær mottar ikke lønn, men godtgjørelse. Og 

det er mange muligheter for å miste jobben. 

Hun fikk en telefon fra Bent Høie (Helseminister), og ble 

spurt om hun ville ta jobben. Sa tja, senere ja, og har 

ikke angret på det. 

Anne Grethe Erlandsen er som statssekretær en del av den politiske ledelse i helse og 

omsorgsdepartementet. Her deler hun ansvaret med to andre statssekretærer i departementet. 

Anne Grethe har ansvaret for sykehusene, de andre har ansvaret for kommunal helsepolitikk og 

folkehelsa. 

Ansvaret for sykehusene innebærer planlegging av samarbeid, kartlegging av sykehuslandskap, 

mye reising rundt i landet, påvirkning og kontakt med mennesker. 

Om hun er kvalifisert for oppgaven?  Ikke egentlig relevant. En statssekretær er nettopp det bare 

fordi statsråden peker på deg. Ingen spørsmål om kompetanse, men det hjelper jo med erfaring 

og engasjement. Og så får hun jo hjelp til alt. 

Anne Grethe Erlandsen er utdannet sykepleier og har arbeidet i Sarpsborg kommune, 

Østfoldsykehuset, med administrative oppgaver. Hun har ikke drevet med politikk siden 1999, og 

kan ikke tenke seg å gjøre det igjen. 

Å jobbe med sykehusene, er å sette ut i livet ideene basert på statens overtakelse av 

sykehusdriften. Samarbeidet mellom sykehusene, nye sykehusplaner, forbedret sykehusøkonomi 

og effektiv drift. 

Statsråden er generalforsamling, statssekretæren er hans kompetanse, og regionale helseforetak 

er ansvarlige for driften av sykehusene 

Anne Grethe Erlandsen holdt et engasjerende foredrag og svarte villig på spørsmål fra salen. 

«Heia helsebussen!»,  

«Flere må gis mulighet og teknologi til å hjelpe seg selv, vi blir jo stadig eldre, og færre til å gjøre 

jobben.» 

«Harald R har det travelt med å skrive gratulasjonsbrev til stadig flere 100-åringer» 



Referat fra klubbmøte 11. oktober 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Nordby Shoppingsenter ved Ståle Løvheim, 
senterleder. Gjester: Konrad Bjoner, Anders Holmsen, R. stad RK 
Fødselsdag:    
Møtt i andre klubber: 19 medl. i Tune RK 04.10.2017 
Tilstede:   84,2 %  
Referent:    Jens Henrik Westberg  
 
  

Konrad Bjoner snakket om sitt oppdrag og 
håpet på innspill fra klubben. 
 
Borge RK har rakfiskkveld 14. nov. 
 
Nordby Shoppingsenter ved Svinesund 
startet opp i 2004 og ble videre utbygd i 2008 
til 2009. Det vil i år omsette for ca. 4,3 
milliarder. Olav Thon eier 55% av aksjene, 
resten eies av Orvelin Group. Butikkområdet 
er på 28000 kvm. og inneholder 45 butikker.                                                                                                                      
Det de ikke har er Systembolaget, en butikk 
mange nordmenn frekventerer i Strømstad. 
Men det kommer håper senterleder Løvheim. 

Kundene kommer fra Oslofjordområdet. Få 
svensker handler der. De føler seg 
overkjørt av nordmenn tror Løvheim. 
I 2017 vil sentret ha ca. 7,5 millioner 
kunder, 90% av dem er nordmenn og av 
dem kommer 50% fra Østfold. Coop Norge 
tjener ca. 100 mill. på sin butikk der. 
Senteret har ca. 700 årsverk men mange 
deltidsansatte. Dette for å holde lønningene 
nede.   
Senteret har planer om ytterligere utvidelse 
av handelsarealet. 
I og med at prisene skal være så lave der 
bør vel vi nordmenn handle alt der, så kan 
vi klippe hverandre her hjemme. 
 



Referat fra klubbmøte 18. oktober 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Tidl. Sysselmann på Svalbard, Odd O Ingerø 
Gjester:     
Fødselsdag:   Thor Otto 12/10, Hans Kr. 14/10 
Møtt i andre klubber: Thor Otto og Lasse i Sarpsborg RC 
Tilstede:   71,1 %  
Referent:    Arne R Nielsen 

 

Presidenten: Påminner om kurs på Kihl Gård 31. oktober om hjemmesider og nett. Han 
etterlyser også kandidater til ny Guvernør. 
 
Jan Willy: Gjelder dugnad på Kongsten - Jon Olav Årum, naboen er ansvarlig for 
Fylkesbygg. Men der var det fullt så det ble ikke oss denne gangen. 
 
Ole Enger: Hadde stand på Høysand for å selge ting vi ville bli kvitt og fikk inn en 5-6000 på 
en liten formiddag. Dette kan vi gjøre i Rotary. Det koster bare et par hundrelapper å stå der. 
Så vi kan rydde loft og kjellere. 
 
Fest og kameratskap: 15. desember er det julebord med damer! 
 

Hans Erik: Introduserte kveldens 
foredragsholder Odd Olsen Ingerø som hadde 
bak seg en lang karriere som politimann og også 
har vært leder av KRIPOS. Odd Olsen Ingerø ble 
født 22. september i 1950 og er derved en ekte 
«Skjebring". Jurist og embedsmann. Politimester i 
Sør-Varanger fra 1985 og i Fredrikstad 1998-
2001.  
 
Han var sysselmann opp Svalbard i periodene 
2001-2005 og 2009-2015. I perioden fra 2005 - 
2009 var han leder av Kripos. Nå nyter han sitt 
otium i Fredrikstad. 
 
Svalbard er et fint sted å bo for de som liker klima 
som dette. Alle har arbeide og det er lite sosiale 
problemer. Verdens nordligste urbanitet. Legger 
man kartet av Svalbard over Norge får man dekket 
nesten hele landet sør for Trøndelag. 
 

Det har lenge vært norsk politikk å la andre nasjoner slippe til med forskning, men etterhvert 
har det blitt veldig vanskelig å holde rede på hva de egentlig driver med, selv om intensjonen 
har vært at de skulle dele kunnskapen åpent. Sysselmannen har også ansvaret for sikkerhet 
og redningstjeneste i hele området - og med de store avstandene må de mellomlande for 
fuel på depoter de har rundt om - ved noen depoter har de også oppvarmede stasjoner der 
de kan samle sårede dersom det skulle skje ulykker i f.eks. den russiske og internasjonale 
fiskeflåten. 
 
Mer enn 60 % av Svalbard er dekket av snø og is. Svalbard-reinen kan ha det tøft noen 
ganger. Naturen er veldig sårbar - setter man spor så blir det der for alltid. Man har verdens 



strengeste miljølover. Kort sesong for planter. Hvalrossen er en mektig figur i Svalbards 
fauna. Fjellreven er nå bare på fastlandet. Svalbard-reinen tåler ned til 40 minus om de 
holder seg helt i ro. Isbjørn skal man ikke spøke med og man har hatt flere ulykker der det 
har gått menneskeliv.  Et år hadde man 42 utrykninger for å jage isbjørn ut av Longyearbyen, 
men bare tre utrykninger for å rydde opp i menneskelige kalamiteter. 
 
Svalbard er egentlig en sydhavsøy som har flyttet seg. Det er derfor man har funnet så mye 
kull der. Den nederlandske sjøfarer Willem Barentsz oppdaget Bjørnøya og Spitsbergen i 
1596 og det første kjente Svalbard-kartet ble laget i 1598 på basis av den reisen. Les mer 
om Svalbard her: https://no.wikipedia.org/wiki/Svalbard 
 
1898 var første utskiping av kull. Man finner også ruiner og hustufter etter fangst-plasser 
med opptil 2-300 mennesker. Store Norske eide all infrastruktur. Fra 14. August 1925 ble 
Svalbard en del av Kongeriket Norge. Traktaten fra 9. Februar 1920 skulle sikre natur og 
miljø - likebehandling for alle og at Svalbard ikke kan brukes i krigsøyemed. Det bor folk fra 
25 - 45 der, nesten ingen over 60 år som bor der.  
 
Sysselmannen står under hver av statsrådene/departementene. Et gammel norsk uttrykk fra 
1100 tallet. Statens representant. 2100 mennesker i Longyearbyen - tidligere 90 % 
nordmenn nå er det ca 60 %. Barentsburg er russisk og der bor det ca 450 mennesker. Alt er 
oppusset og ganske fint.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://no.wikipedia.org/wiki/Svalbard


Referat fra klubbmøte 25. oktober 2017 
 
Møtested  Skjeberg Rådhus 
Program:  NorgesGruppen v/Tommy Korneliussen 
Gjester:  Ingen 
Fødselsdager:  Ingen 
Møtt i andre klubber:  Kjell Lunde i Borge Rotaryklubb 
Tilstede:  77,8 % 
Referent:  Herleik Rønningen 

 
Fra presidenten: Verdens poliodag 24. okt. artikkel i SA kommer. 

Referat fra styremøte den 18. okt. på våre internsider 

Jan Willy: Trenger 5 frivillige til dugnad Kongsten fk. tirsdag. 

Kai B. introduserte kveldens foredragsholder. 

Tommy Korneliussen fikk ordet og fortalte først om fødested, 

oppvekst på Tarris og Opsund. Gift tidlig og begynte i Østfold 

Samvirkelag som lederaspirant og var her i 17 år. Kom inn i 

ASKO og i dag NorgesGruppen i 1988 og har vært tilknyttet 

konsernet frem til 2016 med et mindre opphold i et 

Brynhildsens tilknyttet selskap i Fredrikstad et par år på 90 

tallet. Han har vært i ledergruppen i konsernet og konsernsjef 

fra 2011 til han ble pensjonert sommeren 2016. 

Han gikk gjennom selskapets historikk fra 1866 med 

grunnlegger Joh. Johanson sin start i Oslo og frem til i dag. 

Selskapet eies i dag av familien Johanson med 85 % og 

konsernet omsetter i dag for 279 milliarder kroner. Selskapet 

produkt er innkjøp, lagring og distribusjon av dagligvarer til 

storhusholdninger og butikker, både egne eide og kjøpmannseide.  

Litt om konsernet: 

Visjon: Å gi kundene en bedre hverdag som realiseres ved å yte god service, være 

konkurransedyktig, gi inspirasjon og sikre god kvalitet og trygg mat. Selskapet skal tilby alt 

fra den rimeligste til den beste gourmet i dagligvare, bidra til et variert og sunt kosthold og 

vise ansvarlighet fra jord til bord. 

Forretningside: NorgesGruppen skal være et ledende handelsforetak innenfor forbruksvarer i 

Skandinavia med hovedfokus på Norge.  Kundens behov skal være selskapets rettesnor, og 

virksomheten skal basere seg på langsiktighet, tillit, kompetanse, effektivitet og lønnsomhet i 

hele verdikjeden. NorgesGruppens ledende konsepter i dagligvare Meny, Kiwi, Spar og 

Joker. Dessuten Deli de Luca, Mix og Jafs som servicehandelskonsepter. 

Korneliussen sa videre at det mellom de forskjellige dagligvarekonseptene er full frihet til å 

konkurrere utad med hverandre og at dette styrker konkurransen (Krigsplikt). Han kom også 

inn på at innkjøpsorganisasjonen var konsentrert til en enhet for alle i dagligvare konseptene 

og at de også har en egen avdeling for å følge råvarepriser på verdensbasis for derved å ha 

en bedre oversikt i forhandlinger med leverandørene. 

Av selskapets 1800 butikker var 1000 selvstendige kjøpmenn og konsernet har 700 kiosker 

/bensinstasjoner og lager utover hele landet med et stort hovedlager i Vestby. 



Mimresiden (MIN HVERDAG.1987) 

 
Hvordan i all verden skal jeg kunne snakke om hverdager, jeg som er lærer og 

bonde? Vi har bare helgedager og langferier, suppesidier og kos. 

Min hverdag består i å rusle rundt på tunet i busserull og vadmelsbukser med 

seler mens jeg forgjeves prøver å treffe katta med skotuppen. Og så kommer 

glade og takknemlige elever med blomster og gaver SÆTERGJENTENS SØNDAG MED 

KOR OG ORKESTER. 

 

REALITETENE DERIMOT er noe ganske annet. Temmelig annet. Litt annet. 

 

Kl.07.00: Revelje: Det vil si at jeg i et kvarter har ligget klar 

med venstre knyttneve for å lappe til den ufordragelige 

dingsen av en klokke med det samme den gir lyd fra seg 

(frustrasjon leder til aggresjon) 

 

kl.7.15: Frokost: Villbringebærsyltetøy, EKTE geitost på masse meierismør, og 

EKTE honning med bismak. MASSE melk (halv og hel). Reklamen slutt. 

 

kl.8.00 Et par raske telefoner før jeg iler til Rådhuset i en av firmaets 

spreke Forder(snikreklame) 

 

kl.8.15 Hyggelig konferanse med teknisk etat om boligsituasjonen 

i Skjeberg og det fortreffelige ved Kvastebyen. 

 

kl.9.00 Skjeberg folkehøgskole 2 timer begynnerkurs i fransk. Onkel Thor Otto 

tegner og forteller. 

 

kl.10.30 Lyntur til Kvastebyen for å få den daglige bekreftelse på at 

byggeprosjektet er i rute. 

 

kl.11.l5 Lunsj med arbeidsmøte på skolen. 

 

kl.12;00 Moderne fremmedlitteratur med kultureliten på skolen. kl.14.30 

Stordahl Landbruksservice for å sjekke at vår FIAT780 er ferdigpolert 

(snikreklame) 

 

kl.15.15 Berghornnes gaard: Frustrasjon over at potetene til middag allerede 

er ferdigskrellet. Middag i fred og ro, bare avbrutt av 10-12 telefoner 

hvorav flesteparten er til junioravdelingen. 

 

kl.16.00 Dagens post, aviser etc.  

 

kl.16.30 På med kjeledressen. Laste opp 2 favner ved og levere dem før kl. 

18.30.  

 

kl.19.00 Skjeberg folkehøgskole: 2 timer fransk videregående. 

 

kl.21. 00 Møte i Vinklubben i Sarpsborg. Vennlig atmosfære, inspirerende 

miljø. 

 

kl.23.00 Hjemme igjen. Planlegging og konferanse med samboer om neste dags 

program. 

 

Overdrevet Satt på spissen Egentlig ikke 

 

Faktorene kan selvsagt byttes på. Noen dager gir en blaffen og drar 

på havet, men de fleste dager minner om den her, Og jammen er det moro!! 

 

Thor Otto 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte i oktober 

 

 
 
 
 

 
 
 

 
 

Innlegget til Arne Nielsen i SA torsdag 26. oktober. 

Kai Brandstorp Lasse B Lundgaard 

Per Brevik Herleik Rønningen 

Ivar Haug Thor Otto Trapness 

Brynjulv Kjenstad Jens H Westberg 

Ole-Kristian Laengen Winsvold, Jørgen 

4/10 11/10 18/10 25/10 Snitt 

54,1 84,2 71,1 77,8 71,8 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

69,5 79,7 71,8    

ÅRETS HØYDEPUNKT NÆRMER SEG!! 
Villfisk i raket form fra Rollag i 
Numedalen ankommer Skjeberg første 
uka i desember. 
Prisen er som før kr. 200.- pr kilo, og vi 
regner 3 til 4 fisker pr. kilo. 
Meld fra til meg hvor mye dere vil ha.  
Thor Otto 
 

Polio snart utryddet Polio snart utryddet Polio snart utryddet 
Polio snart utryddet 
Tirsdag 24. oktober var det Verdens Polio Dag og snart har man oppnådd målet om å utrydde 
denne fryktede sykdommen over hele verden. Arbeidet for å utrydde sykdommen har først og 
fremst fokusert på å vaksinere hele verdens befolkning for å unngå at de skulle rammes av 
lammelse og død. Allerede i 1979 startet dette arbeidet som et samarbeid mellom de 
internasjonale Rotary-klubbene og WHO, UNICEF og senere også Microsoft-gründeren Bill Gates’ 
Bill and Melinda Gates Foundation. 
 
Også Rotary-klubbene i Østfold har engasjert seg sterkt i dette arbeidet og har gjennom 
dugnader og annet frivillig arbeide samlet inn penger til vaksine som er blitt distribuert til en 
rekke land verden over. Da man begynte dette arbeidet ble over 360.000 mennesker angrepet av 
polio hvert år, mens man i disse dager bare kan registrere enn titalls utbrudd i tre – fire land. 
De fleste har hørt om Bill Gates. WHO og UNICEF, men vet kanskje ikke så mye om Rotary-
bevegelsen. Mange tror dette er en slags finere herreklubber med hemmelige ritualer, men slik 
er det slett ikke. Organisasjonen oppsto i tidligere tiders Chicago der en del forretningsfolk fra 
forskjellige bransjer samlet seg for å forsøke å stanse korrupsjonen i næringslivet. 
Fremdeles bygger Rotary på disse etiske prinsippene og har også kvinnelige medlemmer i dag. 
Klubbene som fins over hele verden arbeider i dag med mange sosiale prosjekter og stort 
engasjement – både internasjonalt og ikke minst lokalt. 
 
I den utrolige trivelige klubben jeg selv tilhører, tradisjonsrike Skjeberg Rotaryklubb, møtes vi 
hver eneste onsdagskveld til en hyggelig time med interessante foredrag med spennende 
foredragsholdere innen en rekke temaer. Vi er en gjeng med utrolig hyggelige medlemmer som 
gjerne vil bli flere – ikke minst ønsker vi oss unge mennesker mellom 18 – 25 år som kan tenke 
seg å delta ved Rotary's spennende og gratis utdanning for unge lederemner – kvinner som 
menn! 
 
Arne Sigurd Rognan Nielsen 
Skjeberg Rotaryklubb 
 



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Fadderskap i Rotary. 
 
For mange år siden skulle et medlem i 
klubben skilles fra sin kone, og jeg ble litt 
satt ut da han kom til meg, som var hans 
fadder, og lurte på om han burde melde seg 
ut av klubben. Jeg ga ham kompliment for å 
ta medlems-skapet sitt så på alvor, men 
trøstet ham med at han trygt kunne bli.  
 
Jeg er ikke bare overbegeistret for 
betegnelsen Fadder. Veien er for kort til det 
lite flatterende Fadderbarn, og det knyttes 
uvegerlig til en religiøs seremoni. 
 
Mentor i betydningen Rådgiver tiltaler meg 
mer. En ting er i hvert fall sikkert og det er at 
en person som innehar denne stilling, er 
mer viktig enn noensinne. 
 
En ting er å skaffe et nytt medlem til 
klubben. Noe like viktig er at medlemmet blir 
i klubben. Jeg er glad for å kunne påstå at 
tre av mine seks såkalte fadderbarn 
ikke har forlatt klubben på grunn av 
mistrivsel. Det har vært jobbsituasjon som 
har vært årsaken. 
 
I fadderordningen for RD. 2260 står det 
innledningsvis at "etterat det nye 
medlemmet er vel etablert i klubben, betyr 
veilederoppgaven ikke så mye i praksis". 
Dette er jeg svært uenig i. I ethvert medlems 
liv kan det oppstå problemer. Da er det godt 
å ha en støttespiller som er sitt ansvar 
bevisst. 
 
Gamle Trapness 
 
 

 
Nr. 4 Årgang 42 
November 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

06.12 Sarpsborg, en by i forandring  
v/Rådmann Unni Skaar 

15.12 Julebord Golfklubben (uten ledsagere) 

20.12 Julemøte på Rådhuset 

  

  
 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


 

 

Referat fra klubbmøte 1.november 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Om Kingsrød transport  
Gjester:   Foredragsholder John Trygve Hagen  
Fødselsdag:   Ingen 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Tilstede:   83,8 %  
Referent:    Per F. Rismark  
 
 
 
Presidenten ønsket velkommen til alle samt kveldens foredragsholder fra Kingsrød 

transport. 

Polio dagen ble markert med flott innlegg i SA, skrevet av Arne Nielsen. 

Per Brevik presenterte vår Nye folder for Skjeberg RK. Alle var enig at denne var fin. 

Den blir nå trykket og alle får noen eksemplarer hver. 

Jan Willy fortalte om dugnaden på Utdanningsmessa i Fredrikstad der vi var tilstede 

med: Per Sundby-Tor Otto Trapness-Lasse Lundgaard-Ole Kristian Laengen- Hans 

Erik Pedersen, Jens Grønnerød.  

Presidenten fortalte om søknad om støtte fra FLL lag Kunnskapskonkurranse for 

barn - dyr og vitenskap på Inspiria-forske på vann. Som en del av opplæringen var 

det å søke om midler til prosjektet. Styret har bestemt å sponse med penger. kom-

mentar fra medlemmene var å få noe tilbake - foredrag etc. Summen ikke helt be-

stemt (5000,-?) 

Øivind Kjølberg orienterte- nå er påmelding til Rakfiskaften hos Borge RK ute, og han 

delte ut skjema for påmelding. Betaling på forhånd på konto og Vipps for ekstra drik-

kevarer.  

Om Kingsrød Transport  

Kveldens foredragsholder v/ Daglig leder John 

Trygve Hagen- bor i Degernes -gift og 2 barn. 

Kingsrød Transport er en av landets største med 

over 200 biler som kjører til og fra. De feiret 75 år i 

2013 - familieeid firma. Roy Kingsrød som eier og 

styreleder Dag Ove Kingsrød. De har meget lojale 

medarbeidere, noen har vært med i 20-50 år. 

De har datterselskaper også i Danmark. Omsatte 

for ca 400 mill kr. og er nr. 1 i Østfold. Landsbasis 

nr. 8 i 2013 nå nr. 5 i 2017. De jobber i mange 

segmenter - fraktbil-tippgods-containerbiler - 25 

meter- kranbiler etc. etc. leverer fra dør-til dør. 

samt også egen fortollingsavdeling som er autori-

sert. Det går faste egne linjer til Øst - Rogaland - 



 

 

Møre- Trondheim -Direkte i hele Norden. Henter hos leverandør leverer hos motta-

ker. 120 avg. ukentlig Vest Europa. 40 avg. Øst Europa 

Vin frakt fra Portugal - Italia etc. Leier også inn en del biler. Tur retur er vanskelig og 

der kommer "Walking floor"-løsninger inn. (se Internett) Tilbyr kundene komplette lo-

gistikkløsninger. De satser på effektivitet og har egne avlesninger på bilene for å se 

diesel forbruk effektivitet etc. De har 17 faste gode kunder -her nevnt noen: Borre-

gaard- Kronos Titan- Glava - Coop- Elkjøp etc.  ISO sertifiserte 9001 - 14001  

Stykkgods partilast er interessant men vanskelig å nå frem "BRING" er en av de 

sterke her. Det er viktig med moderne bilpark da det er mye penger å spare på driv-

stoff etc. Når det gjelder nye biltyper hydrogen - strøm etc. så er de for små til å være 

de første. De har i dag bilene 3- 5 år. Leaser og eier en del av bilparken. 

For å sikre bil-sjåfør mot ran etc. så er det montert sensorer i verdifull last kjøring-

krav til sikring - hvor de skal parkere etc. De har 45 egne faste sjåfører her også en 

del polske som har vært ansatt i 15 - 20 år. Vanskelig å få norske til dette yrke- borte 

hele uka etc.  

De har også datterskaper som: - 

- KLS verksted autorisert eget.  

- Kingsrød Trading (15 ansatte) Spes bygde biler (Ole Einar Bjørndalen etc.)  

- Kingsland  

Visjon "Kingsrød - vi leverer det lille ekstra - best i bransjen på personlig service og 
tilgjengelighet" 
Mer informasjon se også. http://www.kingsrodtransport.no 

 

 

http://www.kingsrodtransport.no/


 

Referat fra klubbmøte 8. november 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Club Visioning v/ Per Chr. Nilssen Ski & Langh. RK 
Gjester:     
Fødselsdag:    
Møtt i andre klubber: Rolf Jul Strand, en klubb i Canada 
Tilstede:   83,8 %  
Referent:    Jens Henrik Westberg 
 

Per Chr. Nilssen representerte distrikt 2260 og fortalte om det 
nye programmet Club Visioning som man håpet klubbene ville 
være med på. På bakgrunn av at medlemstallet går nedover og 
gjennomsnittsalderen stiger vil man ved hjelp av dette 
programmet revitalisere klubbene. 
Dette er en visjon hvor klubben prøver å konkretisere hvordan vi 
vil ha klubben om 3 år fram i tiden. Prosessen skal gå over 3 år 
og vi får hjelp av distriktet for å komme i gang. En vital klubb er 
viktig for å opprettholde eller øke medlemstallet. 
 
Vi kan f.eks. gjennomføre gode prosjekter, eller stille oss 
følgende spørsmål. Er vi interessante for yngre medlemmer og 

kan det å være medlem utgjøre en forskjell fra og ikke være det? 
 
Ideen til dette kommer fra USA og er vel tilpasset klubbene der. Men dette kan vel 
tilpasses norske forhold. 
 
Det første møtet blir den14. februar 2018. Det blir et 4 timers arbeidsmøte med teamet fra 
distrikt 2260. Forhåpentlig munner dette ut i en handlingsplan med konkrete tiltak. 
 

  
 



Referat fra klubbmøte 15. november 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Pratemøte m/quiz   
Møtt i andre klubber: Rune L og Thor Otto i Sarpsborg RC 
   7 Stk. på rakfiskaften i Borge RK 
   3 stk. på Inspiria, sponset prosjekt  
Tilstede:   77,8 %  
Referent:    Øistein Brodal 
 

Skjeberg RK vant ikke fremmøte-konkurransen i Borge i år 
Honnør til omdømmekomiteen for klubbfolder. 
Være eller ikke være – damer på Rotary julebord – diskusjon tradisjonen tro. Damer 
som har lyst er velkomne 
 

3. Min ved Per Christian. 
Vert i Spania og Portugal sammen med Arne. Barcelona 
Pyreneene Navarra, Ebro-platået. Ris-dyrking. Kjørte bil, tok 
inn på hoteller underveis, Vennlig, sjenerøst og ledig. 
Situasjonen i Catalonia, og Barcelona preget hjemreisen. «Vota 
Si» Spania har flere autonome regioner som sammen utgjør 
Spania. Tendenser i Europa i dag  
 
Hans Erik kallet til å være Quiz-master 
Vanskelige oppgaver I forskjellige tema. Lettest løst ved bruk 
av Google, men selv det kan slå feil. 
Hvilke land var nøytrale under 2. Verdenskrig, hvilken drue er 
vanligst I Toscana. Og Fotballklubben Brøndby er faktisk fra 
København. Høyt engasjement og konkurransevilje. Det ble i 
alt det vesentligste uavgjort. 
 

 
 
 

En avsluttende 3. min. Ved 
Jørgen som oppfordrer til å gå 
tilbake til gamle rutiner. Mindre 
komiteer med hjemme-komite-
møter. Roteringsprinsippet er 
hellig. 
 



Referat fra klubbmøte 22. november 2017 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Visma v/ Rune Larsen   
Møtt i andre klubber: Rolf J. Strand i Port Perry, Ontario 
Tilstede:   88,6 %  
Referent:    Arne R Nielsen 
 
 
 

Korrespondanse: Invitasjon til skirenn i Polen og invitasjon til 
Russland - St. Petersburg. Mer informasjon hos presidenten.  
 
Midtveismøter for presidenter: På Lillehammer i februar - flere kan være med - 
påmelding til presidenten.  
 
Julebordet: Besluttet at det i år skulle være uten damer. 
 

 
Foredraget: 
 
Hva betyr VISMA? Visual Management. Det 
begynte med regnskapssystemer. Visuelt har de 
et konsept som heter Nordic Cool. Det skal være 
hvitt og det skal være enkelt.  
 
Også VISMA er preget av dresskode - som mange 
andre bedrifter i IT-bransjen. Øystein Moan som 
var med og startet - er fra Greåker og har begge 
beina på jorda.  
 
Alt fokus er på vekst både i omsetning og 
fortjeneste - enten med oppkjøp eller organisk 
vekst. Tøft å komme over 10 % organisk vekst. 
 
Verdier: Respekt, Pålitelighet, Innovasjon, 
Kompetanse, Lagånd 
 
OBS! Hvor lagrer VISMA sine Accounting data? 
 
Ambisjoner innen 2020: 10 millioner lønnsslipper 
per måned. #1 på opplæring i Europa innen 
Walfare, alt nytt salg innen SaaS. 
 
 
Neste møte handler om sosiale medier. 
 



 

 

Referat fra klubbmøte   29.11.2017 
 

Møtested:   Skjeberg Rådhus 
Program:   Sosiale medier v/Pål Nilsen, Sb. kommune  
Gjester:   Pål Nilsen 
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   78,4 %  
Referent:    Per F. Rismark  
 
Presidenten ønsket alle velkommen til nytt møte og gjest Pål Nilsen som var kvel-
dens foredragsholder. Han nevnte også bisettelsen av Steinar Opstad 1 des i Tune 
kirke. Steinar Opstad var den som startet Marys Venner. 
 
Per Sundby informerte om julebordet, der det nå hadde strømmet på med påmelding 
etter at vi bestemte at det ikke skulle være damer. nå 30 stk. 
  
Presidenten anbefalte alle å lese Guvernørens månedsblad.  
RYLA invitasjon 16-18 mars og der har vi allerede 1 deltager. 
Ny Distrikts guvernør for 2260 er valgt. Kolbotn RK v/Ine Barli. (bryterfamilien) 
 
Kveldens foredrag: Sosiale medier  
 

"Sarpsborg kommune best i Norge på sosiale medier". 
Pål Nilsen har jobbet 9 år i Sarpsborg kommune - Sarps-
borg Arbeiderblad - TV2 - kommunikasjon i alle år.  
Trender er å «fatte seg i korthet» da det ikke er så mye 
plass. Twitter etc. For å nevne noen medier Radio 1925 
- TV 1959, Nettaviser 1997 - sosiale medier 2005.  
Mente at kanskje syklubbene nå hadde større makt enn 
noensinne. Sladder og info går nå ut med bare et lite 
klikk. YouTube kan endre mye ved å vise videofilmer. 
Mente også at Obama vant valget p.g.a. sosiale medier. 
Twitter-effekten på UTØYA var viktig Mange viste mye 
om dette før det nådde mediene. De twitret "ikke ring 
meg" etc. det er noen som skyter her ute.  Nå i dag kan 

du kommunisere med selveste statsministeren Erna på Twitter. Eksempel: Sarpsborg 
kommune har 17000 følgere. Pål Nilsen viste eksempel på positiv effekt vedr. søppel 
på Tunevannet sommertid.  Det finnes selvfølgelig eksempler på godt og vondt.  
Trender: Hoteller med tilbakemeldinger kan vi stole på disse NEI. Venner som anbe-
faler er best JA.  
For de som vil prøve noe spennende med sine penger kan også i dag forsøke ZOPA 
bank. Lån ut dine penger så blir det høyere avkastning enn hva du kan få i vanlig 
bank. IndiGOGO for eksempel. Honning som renner ut av sine bikuber av seg selv. 
oppfinnelser etc. De trenger penger til sine ideer lagt ut med videoer. Her har noen 
klart å få inn over 4 mill. dollar. Vår birøkter i klubben trodde ikke helt på dette. Andre 
eksempler. Hjelp kan nåes over landegrensene. Lege i Australia fikk hjelp fra lege i 
Sarpsborg for å stille diagnose på sin pasient som hadde tatt noen piller (viste bilder 
av tablettene på nettet)  
Det er spennende verden der ute- det viktigeste er fortsatt å fatte seg i korthet. Det 
kan kanskje være vanskelig i noen tilfeller.  



REFERAT FRA KLUBBMØTET 11.11.87 

 

MØTELEDER: PRESIDENTEN 

 

FØDSELSDAGER: Christian og Karl-Erik 

 

Det er verd å merke seg at kveldens tema (diskusjon av møtedag og 

møtetid, tidspunkt for årsfest, osv.) hadde samlet hele 34 medlemmer, men 

ingen gjester. 

 

Thor Otto åpnet ballet på vegne av arkivkomitéen. Etter at store deler av 

klubbens virksomhet hadde blitt "saumfart" konkluderte man med at det er 

stort behov for å få benytte rommet ved siden av kjøkkenet i 2. etasje på 

Alfheim til arkivrom og at styret gjennomgår leieavtalen for våre lokaler 

sammen med Søndre Skjeberg Sanitetsforening og avklarer økonomi, 

disponering av areal, osv. 

 

Jørgen har fått en "underhånden" henvendelse fra Wales med spørsmål 

om Skjeberg Rotary Klubb kan tenke seg å bli walisernes vennskapsklubb. 

Styret tar stilling til den hyggelige henvendelsen. 

Festkomiteen fremmet 3 forslag, i seg selv svært dristig fordi man 

selvfølgelig ikke ønsker at en komité, uansett hvilken, i for stor grad 

skal påvirke virksomheten i klubben. 

 

En stund lå det an til at samtlige forslag skulle bli vedtatt. Heldigvis 

besinnet man seg slik at ett forslag ble forkastet, ett ble vedtatt og 

ett ble overlatt styret for avgjørelse, en på alle måter "salominisk" 

utgang av en interessant og givende diskusjon. 

 

For ordens skyld gjengis forslagene og beslutningene: 

1. Endring av møtedag og møtetid (til kl. 18.00): 

Forslaget forkastet. Hovedvekt ble lagt på at flest mulig medlemmer skal 

kunne møte. 

 

2. Røkeforbud innføres på møtene: Forslaget vedtatt. 

Hovedvekt ble lagt på at det står medlemmene fritt, stort sett, å 

stormrøke i 167 av ukas 168 timer, og at en viss avholdenhet alltid er av 

det gode. 

 

3. Årsfesten flyttes i tid fra juni til lørdag 8 dager før 

palmesøndag, eventuelt 14 dager før påskeaften: 

Forslaget oversendt styret for avgjørelse. Mulige klimaendringer i Norge, 

svarte smoking-jakker kontra hvite, og fordeler og ulemper med å være 

tradisjonsbundet var brennaktuelle momenter i diskusjonen. 

HK. 

 

 

"De fester, du aldri glemmer, er bedre end dem, du ikke kan huske." 

 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte i november 

 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

Referat fra dugnad på Utdannings-messa 31.10.17 

Klokken var bare åtte på morgenen, men seks staute karer fra klubben var 

allerede på plass. På med refleks-vest og til arbeid. Vakt ved inngang, rydding 

og service oppdrag. Det er nok å ta tak i på en slik messe med flere hundre 

ungdommer inne og stands med skoler og jobbmuligheter. Dugnadsgjengen 

besto av; Jens Bertrand, Thor Otto, Lasse Bærøe, Hans Erik, Per Sundby og 

Ole Kristian. Da klokka ble 15,00 var dugnaden slutt og nytt lag overtok. 

Klubbkassa fikk inn kr 5.880,- pluss miljø pant på flaker for kr 150,-. Dugnaden 

ble organisert av Jan-Willy som samtidig takker gutta for flott innsats.     

JWD 

 

Per Brevik Per Inge Magnusen 

Ole Enger Hans Erik Pedersen 

Jens B Grønnerød Morten Pehrsen 

Per Halvorsen Per Frode Rismark 

Jim Johansen Herleik Rønningen 

Ole-Kristian Laengen Per Sundby 

Rune Larsen Thor Otto Trapness 

Lasse B Lundgaard Winsvold, Jørgen 

1/11 8/11 15/11 22/11 29/11 Snitt 

83,8 83,8 77,8 88,6 78,4 82,5 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

69,5 79,7 71,8 82,5   

Steinar Opstad, grunnleggeren og den første 

President i Mary's Venner er død etter lang 

tids sykeleie. Han ble bisatt i Tune kirke i 

Sarpsborg fredag 1. desember. 

 

Historien om hvordan Marys Venner ble til i 

1979 kan dere lese om fra side 12 i Boken, Å gi 

et barn en sjanse eller fra side 20 i boken, Når 

bistand kommer dit den skal. 



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Kjære Rotary-venner 
Som leder for Fest- og kam. komitéen fikk jeg en 
utfordring fra starten. Lokalene i Oscar Torp er jo 
ikke tilgjengelige i skoleferien, men der er jo Jens B 
vår redningsmann hvert år. Utfordringen oppstod da 
det viste seg at det kun var søkt om leie av Oscar 
Torp ut forrige Rotary-år.  Heldigvis ble dette 
oppdaget før søknadsfristen for 2018 var passert og 
lokalene var ledige på «våre» onsdager fra 16.8 
 
At Pensjonistforeningen i Skjeberg hadde kommet 
inn som leietaker en onsdag i måneden skaper ingen 
problemer for oss med et par unntak.  Første 
utfordring ble da Guvernørbesøket 29.september.  
Løsningen ble Roald Amundsens Minne. Det ble et 
vellykket møte – kostet lit men flotte lokaler og fin 
servering som gjorde jobben lett for komiteen. 
Vi er 8 positive medlemmer og ansvaret som leder er 
ikke så avskrekkende selv om ansvar tynger en 
voksen mann. Avviklingen av møtene har gått på 
skinner etter vanlig mønster.  
 
Programkomitéen med Hans Erik i spissen må 
berømmes spesielt. Gode programmer klart langt 
frem i tid er godt jobba. Pratemøter med Quiz har vår 
komite supplert med vinlotteri – en god mix som også 
gir kroner i kassa. Innbiller meg at dette styrker 
samholdet i klubben.  
Blant de mange gode programmene med eksterne 
har det i høst vært ekstra spennende å høre om: 
Norby kjøpesenter, Sosiale medier generelt og i 
Sarpsborg kommune spesielt. Rådmann Unni Skaar 
om «Sarpsborg i Utvikling. 
 
Julebordet ble i tradisjonell stil arrangert på Golf 
kroa. Oppfordringen til å ta med en gevinst til lotteriet 
ble godt fulgt opp av medlemmene og vår takk går 
ellers til alle som engasjert bidro med mange gode 
historier – oppdiktede og selvopplevde! Vi takker 
også for et godt loddsalg. Til sammen ble dette 
meget god stemning og et vellykket julebord – skapt i 
fellesskap. 
   
Årets siste møte 20.desember serverte vi gløgg som 
supplement til kaffe. Det ble mye kaffe å helle ut. 
Presidenten summerte opp sitt første halvår og Ole-
Kristian leste en fornøyelig historie om far som skulle 
lage pepperkakehus med barna.  Praten gikk lett 
rundt ordet – dog kun 50% oppmøte. 

 
Nr. 5 Årgang 42 
Desember 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

03.1 Pratemøte m/quiz og treminutter 

10.1 Biblioteket I Sarpsborg v/Anette Kure 

17.1 Besøk av Sarpsborg 08 representanter 

24.1 Rekruttering v/Per Halvorsen 

31.1 Urolog Knut Eilert Karlsen 

 

  

Da ønsker jeg alle riktig God Jul og 
velkommen til et nytt år med mange 
spennende programmer på tapetet. Merk deg 
besøk av Sarpsborg 08 17.januar og ikke 
minst 14. februar med Club Visioning.  
 
Per Sundby 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 6. desember 2017. 

Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program:  Sarpsborg, en by i forandring v/rådm. Unni Skaar 

Møtt i andre klubber: Morten Pehrsen, Per Brevik og Arne Nilsen i Rakkestad RK 

Tilstede:  91,9 %. 
Referent: Herleik Rønningen 
 

Fra presidenten: 

Medlemmene oppfordres til å spre info. om sommerleiren 2018. 

Styremøte onsdag forrige uke, referat på klubbens internsider. 

Per Halvorsen: Kort redegjørelse om kartlegging av potensielle nye medlemmer. 

 

Unni Skaar – Sarpsborg, en by i forandring. 

Unni ble født på Klavestadhaugen men flyttet tidlig til Varteig og ble boende der i 20 år. 

Hun er utdannet ved Kalnes Landbrukshøyskole. Hun har tidligere hatt rådmanns stillinger 

i flere kommuner, Spydeberg, Askim og sist i Ski kommune. Hun begynte som rådmann i 

Sarpsborg høsten 2010. Hun bor nå i Sarpsborg by og trives både med hensyn til jobb og 

bosted. Hun ser på jobben som rådmann i grenseland mellom politikk og adm. 

Sarpsborg – årene som går – generasjonsskifte. Kontinuitet i adm.  

Stor kommune men raske beslutningsveier. Byen er tyngdepunktet i Østfold – mer og mer. 

Størst vekst med trykk på næringsliv og befolkningsvekst.  Det nye sykehuset på Kalnes 

trekker i positiv retning. 

Beliggenhet / samferdsel. Store investeringer siste årene. Utfordringer: Lav inntekt 

(skatteinngang) stor gjeld, grunnet nødvendige store investeringer i skole og eldreomsorg. 

Det er også investert mye i friområder de siste årene. 

Største utfordringer nå: Løsning av ny trase for jernbane og vei over Glomma, 

sentrumsplan, bypakke nedre Glomma, som kommunen tilslutt godtok for å få statlige 

midler, offentlige midler reduseres, eldrebølgen og tilsiget av nye skolebarn krever sitt. 

Samfunnsplan: Sammen skaper vi byen. 

Intercity satsing i Østfold. Valgt løsning: innom alle byene. Reisetid S. borg – Oslo: 56 

min. Sarpsborg: Ny stasjon med nåværende lokalisering. Lokaliseringen vil løfte og utvikle 

byen. Byen vokser: i dag ca. 18 tusen innbyggere i byen – antatt 30 tusen i 2030. 

Målsettingen er at innbyggervekst ikke skal gi økt biltrafikk. 

Bypakke nedre Glomma er et spleiselag sammen med Fredrikstad, Østfold 

Fylkeskommune, Statens vegvesen og Jernbaneverket. Investeringer 8 milliarder, 23 

bomstasjoner. Enighet i 2012. Bompengeprosjektet utløser prosjekt Torsbekkdalen – 

Tindlund og Ørebekk – Simo. 

Viktigst i Sarpsborg: 4 felts veg, dobbelt jernbanespor med tilkopling østre linje over 

Glomma. Vanskelig – men nødvendig. To traseer ved Tarris utredes nå – lagt inn i 

nasjonal transportplan. Mål: ferdig 2026. 



Ny sentrumsplan: 

Høringsutkast for den nye sentrumsplanen legges fram for formannskapet 22. mars 2018. 

Mer en ett år forsinket. Stikkord: Vanskelige avveininger – den store forandringen – alle 

kan delta. Prinsipplan: Ikke så detaljert. Fysiske utfordringer. Hvor skal det bygges og hva 

skal bygges.  

Mål: Byen skal være et attraktivt sted å bo, jobbe og besøke. Utvikle en kompakt by med 

gangavstand til daglige gjøremål. Plan for kulturmiljøer. Noe urban bebyggelse, boliger 

med 7 – 9 etasjer, noe lav bebyggelse. Kvartalsutbygging – fleksibel – åpne kvartaler. 

Fellesarealer og møteplasser.  Store parkeringsarealer i utkant av byen med gåavstand. 

Parkeringshus i byen. Korttidsparkering. 

Fremtidsrettet kommune – utfordringer: 

Omstilling – endring. 

Eldrebølge -flere barn i skolepliktig alder. 

Helsehuset: mestre eget liv – bo hjemme lengst mulig – mer hjemmehjelpspleie i 

kombinasjon med trygghetspakker. 

Fremtidens skole. Kommunen har nå tilsatt 100 lærlinger for kommunalt fremtidig 

ansettelser. Mulighetene i ny teknologi for fremtidige løsninger. Vekst i kultur livet – gode 

arenaer. Sarpinger har blitt mer stolte. (1000 års jubileet – Sarpsborg 08.) 

Tilslutt: Sammen skaper vi byen: 

Hva skal vi skape? Det gode hjemstedet, jobbene for fremtiden – opplevelser for livet. 

 



Referat fra klubbmøte 15. desember 2017. 

Møtested:  Golfklubben Opsund 
Program:  Julebord 

Møtt i andre klubber:  
Gjester: 
Tilstede:  69.4 % 
Referent: Per Brevik 
 
Årets julebord var i utgangspunktet med ledsagere, men etter en relativt laber stemning for 
det, valgte festkomitéen å følge den tradisjonen som klubben alltid har hatt, nemlig bare 
klubbens medlemmer. 
 
Stedet var også det samme som tidligere, Borregaards golfklubb på Opsund.  
 
Denne gangen var det en litt spesiell start på festen da det siste kvarteret av semifinalen i 
håndball ble beskuet på TV i festlokalene. Heldigvis ble det seier og en bra start på festen 
var sikret. 
 
Etter gløgg og en liten prat ble vi ønsket velkommen av Per Sundby som i sin tid overrakte 
ordet til kveldens toastmaster; Jørgen W. 
 
Ugo og hans mannskap serverte som vanlig kjempegod julemat med riskrem som dessert. 
Alle lette etter mandelen som til slutt ble funnet av Jens B Grønnerød og en marsipangris 
som premie. 
 
Historiene kom på løpende bånd og i år fikk vi servert flere på ulike dialekter, takket være 
Einar G og Arne N. Det var imidlertid Thor Otto som gikk av med seieren. (Se Sistesia) 
 
Under kaffen ble det en livlig prat og et forrykende loddsalg som innbrakte over fem tusen i 
kassa. 
 
Innkommende President, Einar G presenterte sitt nye styre og vi venter spent på hva neste 
Rotaryår vil gi oss. Vi gratulerer Per Inge som neste års innkommende President. 
 
Vi takker festkomitéen for et vellykket arrangement og klubben for et koselig samvær. 
 

 



Referat fra klubbmøte 20. desember. 2017. 

Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program:  Julemøte 

Møtt i andre klubber:  
Gjester: 
Tilstede:  52.8 % 
Referent: Arne R Nielsen 
 
 
Presidenten ønsket velkommen til Julemøte 2017 - årets siste møte. Han takket fest og 
kameratskapskomitéen for et vel utført arrangement med julebordet på kroa til Borregaard 
Golfbane. Det var nok av alt, påpekte han. Nok ribbe, nok pølse, nok medisterkake, nok 
rødkål, nok øl, nok akevitt, nok riskrem - ja, til og med svoren var sprø.  
Han nevnte deretter en del innkommende korrespondanse, bl.a. påminnelser om bruk av 
logoer og dokumentmaler som er viktige for klubbens «branding». 
 
Det ble også påminnet om den navnelisten med potensielle kandidater til nye opptak som var 
blitt distribuert. Denne ønsket man gjerne tilbakespill på - ikke minst om noen har nærmere 
kjennskap til personer på listen og eventuelt kan bidra med mer informasjon eller være 
potensiell fadder/mentor for passende kandidater. Det ble videre informert om klubbens 
kandidat til neste Ryla-konferanse 2018 som vil bli arrangert på Oscarsborg festning i 
Drøbaksundet. Klubbens kandidat denne gang er Martine Øby Strand, født 19. februar 1998. 
Hun er bosatt i Fredrikstad.  
 
Klubbens program er klart helt frem til påsken 2018 og ligger tilgjengelig på klubbens 
nettsider. Det var allmenn oppslutning om at man ville fortsette med Quiz på enkelte møter. 
Det ble påpekt at man kanskje burde senke vanskelighetsgraden hvorpå quizmaster påpekte 
at det allerede var klar en quiz som var hentet fra pensum til skolens syvåringer. Det kom et 
hjertesukk fra salen om at man da måtte begynne å lese seg opp allerede nå. 
 
Presidenten oppsummerte litt fra sitt første halvår med kjedet rundt halsen. Han hadde tidlig 
fått det råd at man burde ha alle planer klare inne første halvår, ellers fikk man ikke 
gjennomført særskilt mye. Dette hadde han lagt seg på hjertet og derfor hadde også klubben 
klart å utvikle sin handlingsplan ganske raskt.  Klubben har derfor lagt spesiell vekt på 
følgende fire fokusområder: 

1. Club Visioning - dette arbeidet skal gjennomføres i februar slik at man får en omforent 
strategi og handlingsplan med fokus både på lang og kort sikt. 

2. Rekruttering og mangfold - dette er komiteen godt i gang med og man har allerede en 
liste over mulige kandidater som man skal arbeide videre med. 

3. Det legges også vekt på viktigheten av å ta vare på medlemmene og beholde det 
unikt gode sosiale miljøet i klubben.  

4. Fortsette med det sosiale arbeidet og da med spesiell vekt på å støtte det 
eksisterende prosjektet for barn i Burma. 

Etter disse momentene var ordet fritt - og svært åpent for gode historier, tanker i tiden og 
annet som medlemmene hadde lyst å meddele, 
 
Man avsluttet møtet med å reise seg og unisont synge Deilig er jorden. 
 
Oppmøtet var ca. 50 % midt i julestria. Ikke verst, når man kommer iht. Presidentens 
kommentar ved åpningen av møtet: Velkommen til en time fri fra sølvpuss! 
 
Referenten ønsker alle medlemmer i Skjeberg Rotaryklubb en riktig God Jul! 
 



Mimresiden. 
 

ONSDAG 9. DESEMBER 1987  

Sted : Sarpsborg Handelsstand 

Til stede: 31 medlemmer 

Kveldens tema: Julemøte m/mat, drikke og mer eller mindre festlige 

historier. 

 

Presidenten åpnet kvelden med å presentere det nye styret for Rotary-året 

1988/89: 

 

President:  Svein Arne Bergh 

Sekretær:  Thorbjørn Knape 

Visepresident:  Jørgen Winsvold 

Kasserer:  Per Lied 

Past president: Roger Johannessen 

Styremedlem:  Per Erik Brevik 

 

Presentasjonen ble mottatt med stor applaus. 

Vi gikk deretter til bords og fulgte "the same procedure as last year. 

Riktignok forsøkte kveldens toastmaster, lensmann Alf, å holde 'talene' 

på et relativt anstendig nivå, men jeg har sjelden opplevd at en lensmann 

til de grader har mislykkes i sin overvåkingsoppgave. De verbale innslag 

vil heller ikke dette året bli gjengitt verken i dette referat eller noe 

annet sted. 

 

Til kaffen og avec'en hadde festkomiteen forberedt meget underholdende 

(og vanskelige) konkurranser, med flotte premier. Hovedoppgaven ble 

suverent vunnet av bord nr. 4. Det var tydelig at herrene ved dette bord 

innehadde en intellektuell kapasitet som lå langt over den øvrige 

medlemsmasse i klubben. På grunn av referentens naturlige beskjedenhet, 

skal navnene på bordets medlemmer ikke oppgis. 

 

Til tross for svært høy stemning ble møtet avsluttet i verdige former i 

god tid før midnatt. Referenten kan garantere dette da han hørte til 

absolutt siste gruppe som forlot lokalet. 

B.E.Th. 

 

 

 

Rotary møte 23/12-87. 

Frammøte: 19 medl. 

Gjester: Olav Eriksen. 

Møtt i andre Klubber: John Karlsen i Sarpsborg. 

Presidenten ledet møtet. 

Tema pratemøte. 

 

Presidenten orienterte om Polio Plus, og de mange aksjoner som er på 

gang. Bl. a en billedserie om Fredrikstad som vi kan få kjøpt. 

Presidenten syntes aksjoner sendt fra en klubb til en annen er en uting. 

Pres. klubbet ned alle tilløp til forslag eller diskusjon, i dag skulle 

det bare være pratemøte og intet annet. 

 

Som avslutning på møtet ble det auksjonert bort 3 poser edelgranbar, gitt 

av Kåre Vastveit, Inntekten går til Polio Plus. 

Jens B. 

 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte desember 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 
 
 
 

Vinneren av årets beste historie ble Thor Otto med dette brevet. 

Brev til en mor  

En mor kommer inn på sin datters soverom og finner et brev på hodeputen hennes. Med bange 

anelser og skjelvende hender åpner hun og leser det: 

 

Kjære mamma.  

Du må ikke bli lei deg for dette brevet. Jeg har reist ut i verden med min nye kjæreste. Han er 

ordentlig kjekk med alle piercingene og tatoveringene sine.  

Men jeg har flere gode nyheter. Jeg er gravid, og jeg er sikker på at vi kommer til å bli lykkelige i den 

store campingvogna Kent Ståle har på MC-klubben i de svenske skogene. Han vil ha mange flere 

barn med meg, og det er jo min drøm også!  

Jeg har lært at hasj ikke er farlig, og vi skal dyrke det til oss selv og vennene våre, som gir oss all 

kokainen og ecstasyen vi måtte ønske oss. 

I mellomtiden ber vi for at de finner en kur for AIDS slik at Kent Ståle kan bli bedre, han fortjener det. 

Ikke vær redd for meg, jeg er femten nå og stor jente. Jeg skal nok komme på besøk en dag og vise 

deg barnebarna dine!  

 

Din hengivne datter.  

Hege  

PS: Mamma, det er ikke sant. Jeg er hos naboen. Jeg ville bare vise deg at det finnes verre ting her i 

livet enn karakterboka mi, som ligger i skrivebordsskuffen min. Klem! 

Månedsbrevkomitéen ønsker alle en RIKTIG GOD JUL OG ET GODT NYTT ÅR! 
 
 

Per Brevik Morten Pehrsen 

Per Halvorsen Per Sundby 

Jim Johansen Thor Otto Trapness 

Ole-Kristian Laengen Kåre Vasveit 

Per Inge Magnusen Jørgen Winsvold 

Hans Erik Pedersen Thor Ørseng 

6/12 15/12 20/12 Snitt 

91,9 69,4 52,8 71,4 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

69,5 79,7 71,8 82,5 71,4 74,9 



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Kjære Rotaryvenner! 
 
Det jobbes godt i rekkene og komitéene har 
kommet langt i sine handlingsplaner. Fortsatt 
godt fremmøte vitner om at medlemmene i 
klubben trives og er fornøyde med tingenes 
tilstand. Likevel, økende aldersgjennomsnitt er 
en trussel for klubbens størrelse og vitalitet. 
Dette er et felles problem i Rotary, og Distrikt 
2260 har derfor utfordret klubbene til å utføre en 
strategiprosess. Det uttalte målet er å ha 
mangfold i klubben (yrke, alder, kjønn, kultur) 
med tilstrekkelig mange yrkesaktive og 
samfunnsengasjerte medlemmer som vil lede 
rotaryklubben i fremtiden. 

Distriktet tilbyr strategi-verktøyet Club Visioning, 
et program utviklet av rotarianere for 
rotarianere. Programmet vil på en strukturert 
måte hjelpe klubbene i å etablere felles visjon 
og retning for klubbens utvikling i et 3-års 
perspektiv. Club Visioning består av en 
idédugnad med etterfølgende systematisering 
av resultatene og forankring på klubbnivå.  

Styret i Skjeberg Rotary har vedtatt å teste ut 
dette strategi-verktøyet i inneværende Rotaryår. 
Hensikten er å få en dokumentert og omforent 
status over klubbens aktiviteter/tjenester og en 
samstemt oversikt over gode forslag til veien 
videre. Er det greit som det er? Var allting bedre 
før? Eller har klubben et forbedringspotensial?  

Jeg oppfordrer flest mulig medlemmer til å delta 
med sin stemme, spesielt de som ønsker å 
påvirke hvilken retning klubben skal gå. Vi er en 
autonom klubb innenfor Rotary's lovverk, og 
påtroppende styre/presidenter vil stå fritt til å 
velge delmål til sine handlingsplaner fra denne 
strategiske 3-års planen.  

 
Vennlig hilsen  
Morten Pehrsen  
President 

 
Nr. 6 Årgang 42 
Januar 2018 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

07.2 Spania- og Portugaltur v /Per Chr. og Arne 

14.2 Club Visioning 18.00 – 22.00 

21.2 Pratemøte m /quiz og 3. min. 

02.3 Ost- og vinaften (Fredag) 

  

 

  

  

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 3. januar 2018. 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program:  Pratemøte med quiz 

Fødselsdager: Per Frode 31/12 
Tilstede:  62,9 % 
Referent: Øistein Brodal 
 
 

Godt Nytt År! 
 
Nytt år med nye muligheter og aktiviteter, nye oppdaterte vedtekter mm 
Julekort fra Welshpool med reinsdyr til arkiv. Vi har sendt digital julehilsen tilbake. 
 
Presidenten slår et slag for Rotary Norden, som alle har fått. Mye bra. 
En app. for smarttelefon er også tilgjengelig for å lese bladet. 
 

3 minutter ved Jens Bertrand Grønnerød om situasjonen 
i jordbruket og hilsning fra Gwen I Welshpool RC. 
 
Høsten I jordbruket. Har kommet litt på avstand. 
Stor avling men dårlig treskevær 
I distriktet gikk bare ca 10% av avlingen til mat. 
Gjennomsnittsavling I landet på 463 kg PR mål. 
Refleksjon over teknologiutviklingen: Nye traktorer 
minner mer om jetfly innvendig. Været hindret høst-såing 
Trenden med større gårdsbruk (over 500 mål) har 
eksplodert Ytelse og effektivitet også. Melkemaskinen 

kom I 1938 til de største brukene, nå har de største melkeroboter. Og dette har nå 
kommet for å bli. Disse kontrollerer hver enkelt melkeku med hensyn til melking, 
foring, veterinærbehov, brunst mm. 
 
Et generasjonsskifte mot utleie av arealer og kapasitet, fører til større og større 
driftsenheter. 
 
Og så er det quiz. Hans-Erik er moderator med spørsmål fra 7-
klasses pensum 
 
Uten premie er det lite motiv for juks, men du verden hvor mye 
en 7-klassing må kunne. 
 
Og så prekes det: 
 
Så vidt det rakk 
 



Referat fra klubbmøte 10. januar 2018. 

Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program:  Biblioteket i Sarpsborg v /Anette Kure 

Gjester: Anette Kure biblioteksjef 

Tilstede:  63.9 % 

Referent: Arne R Nielsen 

 
 

Per B: Hilste fra Per Løkkevik som har hatt et par operasjoner. Han hadde i tillegg blitt plaget med 
litt leddgikt så han fikk ikke på seg bilbeltet og måtte derfor stå over kveldens møte, men regnet 
med at han kunne komme neste gang. Han ba om å hilse klubben og ønske god bedring! 
 
Det er delt ut invitasjon til Ragtime The Musical hvor det også er satt opp buss til Sandvika. Man 
behøver ikke delta i middagen. Det er plass til 30 personer til i bussen til Sandvika Teater. 
 
Neste onsdag kommer Sarpsborg 08 på besøk. Det er anledning til å ta med gjester, men det bes 
om at man sier fra på forhånd sånn at man får kjøpt inn en "kjekspakke til". 
 
Presidenten: 
Kommet forslag om nye regler for Rotary International. Det meste der er til etterretning. 
 
RYLA - vi har en kandidat og har fått forespørsel fra Sarpsborg Rotaryklubb om vi skulle spleise 
fordi de ikke hadde noen egen kandidat, men presidenten avslo dette fordi vi tross alt hadde bare 
en kandidat. 
 
Møte 31. januar er flyttet til Roald Amundsens Minne. 
 
Kveldens foredragsholder: Anette Kure fra Sarpsborg Bibliotek 
 

Sarpsborg bibliotek nå og i fremtiden. 
 
Jeg er Tune-jente. Og var i min tid mot kommunesammenslåingen, 
men det var ikke så dumt likevel. Hun har vært bibliotekar i 25 år. 
Siden 1992. Og i 1995 kom internett og da sa alle at det var synd at 
jeg hadde valgt bibliotek-yrket. Biblioteket stod ferdig 1941/42. Men de 
hadde ikke penger til interiør. Hvorfor bruker kommunen penger på 
bibliotek? Jo, fordi det er lovpålagt. Se lov om folkebibliotek paragraf 1 
(presentasjonen ligger på vår interne hjemmeside). 
 
Det er denne paragrafen som styrer min hverdag. Dette med aktiv 
formidling er noe nytt. Det betyr mer enn å ha bøker i hylla og låse opp 
døra. Den måten vi driver bibliotek på er egentlig hentet fra USA. Ved 
å jobbe hardt klarte vi å skape biblioteket slik at vi ikke bare er et bok-
lager, men egentlig er et litteraturhus med alle de aktiviteter det 
innebærer. Det er også en del av jobben min å gjøre biblioteket synlig i 
det offentlige. Derfor er det jobben min å være her i kveld og snakke 
om biblioteket.  
  



Hva er vi og hva gjør vi? 

• Møteplass - tilgjengelighet 
• Formidling - kunnskap 
• Innhold - læring 
• Kulturarena - opplevelser 
• Debattarena - utviklingsarbeid 

Stor forskjell hva folk i Sarpsborg og Ulvik (min første jobb) vil ha. Det er forskjell på hva folk i 
Sarpsborg og i Skjeberg vil ha. Store byer har mer utlån av faglitteratur f.eks. innen realfag, lettere 
å låne ut diktsamlinger i Oslo enn her. Områder med mange barnefamilier etterspør mye mer 
barnelitteratur og f.eks. kokebøker. Mye er avhengig av demografi og utdanningsnivå. 
Vi har litt lite plass for å skape en debattarena.  
 
Over 1 million nordmenn over 15 år har problemer med å lese en sammenhengende, men ganske 
kort tekst - f.eks. en kort avisartikkel eller en e-post. Vi må derfor ha lettleste bøker - også for 
voksne. Ikke bare lydbøker. Det er skolene som har ansvaret for skolebibliotekene, men i 
Sarpsborg er det dessverre ikke så stor interesse for å satse på skolebibliotekene.  
 
Vi trenger mer plass og vil så gjerne ha et nytt og større hus - uten at dette blir noe palass. Men jeg 
vil ikke at alle filialene skal legges ned. Vi har bruk for dem i en by av vår størrelse. (3 avdelinger + 
2 fengselsbibliotek som vi administrerer). Staten kjøper inn norsk skjønnlitteratur via Kulturrådet og 
dette distribueres til bibliotekene, men dette er are en liten prosent - noe oversatt, noe 
barnelitteratur og mest norsk skjønnlitteratur. 
 
Bare hovedbiblioteket er åpent på lørdag. Og med et spesielt medlemskap får man ikke bare et 
lånekort, men et nøkkelkort som gjør at man kan låse seg inn alle dager i året mellom 07 - 22. 
DIFI har gjort undersøkelser som viser at bibliotekene er den tjenesten folk er mest fornøyd med i 
Norge.  
 
Ordningen med nøkkelkort har vært en suksess - i julen 2017 var det 274 innlåsinger. I 2017 var 
det totalt 11.446 innlåsinger. Vi stiller bare til disposisjon det folk selv eier - det heter jo 
Folkebibliotek! I snitt hadde vi 3,4 innlåsinger per dag utenom åpningstid i 2017.  
Mange ungdommer i sentrum bor så stusselig til at de ikke har et sted å gjøre lekser hjemme - så 
de sitter gjerne på biblioteket. For mange jenter er dette det eneste stedet de får lov til å gå uten å 
ha med seg voksne som passer på dem. Mange innvandrere bruker internett, leser aviser 
hjemmefra, finner litteratur fra egne morsmål - eller går på språk-kafe som vi har en gang i uka. 
 
120 arrangementer i løpet av året - fordelt på de tre bibliotekene. Brosjyren over de kommende 
arrangementene blir ferdig i neste uke.  
Også tilgang til kommunal bildesamling, lokale avisenes arkiver, e-bøker, digital tilgang til 
internasjonale aviser og tidsskrifter etc. 
 
Fremtiden: 
Man utreder tomteareal. Tomta bak Glenghuset er stor nok for å bygge det arealet som biblioteket 
har. Men før vi kan ha et romprogram må vi finne ut hvordan dette skal innrettes for brukerne. Hva 
skal vi tilby, hva skal vi ha aktiviteter? Jeg har Sarpsborgs viktigste og beste jobb!      
 



 

 

Referat fra klubbmøte   17. januar 2018 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program: Sarpsborg 08 fotballklubb 
Gjester: 11 gjester, Espen Engebretsen og Bjørge Øiestad S08 
Tilstede: 81,2 %  
Referent: Per F. Rismark  
 
Presidenten ønsket gjester og foredragsholdere velkommen samt kort info. Storedal senteret ønsket 
støtte til «Erling Stordals minnesritt» 31 aug. 2018  

Kai introduserte foredragsholderne lokale 
gutter med kjennskap til fotballmiljø i denne 
byen. 

Foredragsholderne skiftet på å fortelle og 
det de starte med var at de hadde kun fersk-
vare å fortelle. Nå om dagen får de mye ros 
men det kan snu fort. Sarpsborg 08 ønsker å 
alltids å starte med omdømme fordi det er 
noe av det viktigste for å lykkes med klubben 
både økonomisk og samhold. Sarpsborg er 
for oss alle som bor her en industriby. S08 
omsetter nå for ca. 80 mill. kr. 52 spillere-tre-
nere-fysioterapeuter, 50 årsverk.  

Fødsel av klubben har jo vært litt i media i det siste men budsjett var 2000-2001 1,5 mill.  
3 divisjon og 2002, 2 mill. opp 2 div. 2004 4 mill. oms, så det har vært litt opp og ned nesten konkurs i 
2008. Raufoss fikk ikke lisens og redda S08. 

Journalistene er på hele tiden og man må passe seg for å ikke gjøre feil. Kontinuitet er et svar. Nettverk 
er viktig. Det er kort levetid som leder i en fotballklubb. Nå har dette bedret seg i Norge. God kultur er 
viktig så en slipper å se seg over skuldra, stole på hverandre. Taper du kamper så er det viktig å stå 
sammen. Damelaget er inne igjen og det er viktig for S08. Før var det far og sønn, nå er det det hele 
familien. Det er stort behov for å få med yngre og da gjerne jenter. 

Kommunene hjelper godt til. Nå bygges det nye tribuner. Her er det mye god dugnadsånd. Frivillighe-
ten er viktig for klubben (7,5 mill.++). Lønningene til spillerne er ikke så høy ennå, differansen må heller 
ikke bli for stor. Når vi skal ta viktige beslutninger så er også støttegruppa-damegruppa viktig når de 
sier «dette må dere nå gå for» Da er det en trygghet for klubben. Kulturen er i S08: VI og ikke JEG.  

Er vi med Europa cupen til playoff, kan det komme mye penger- fort opp mot 20 mill. Spille i Europa har 
stor markedsverdi og det blir ikke mye ferie når kampene er juli og aug. Viktig å kunne skape «Histo-
riske øyeblikk». 24 spillere trenes av 9 trenere. Alt blir målt, fett-blod-laktatverdier og syre i muskulatu-
ren etc. GPS målinger hastighet under trening etc. Heltidsansatt mentaltrener. Det er ikke rom for syn-
sing lenger. Det finnes nå en hylle på materialrommet 24-25 lommer som mobiltelefon blir lagt inn før 
trening og kan hentes ut etter trening. Fokus på trening. 

Omdømme å finne de nye etter at noen av de beste er solgt. Det blir mye reising for å se 2 div klubber 
etc. Island var interessant men nå er det for mange speidere der. Nå mer i Danmark og på Balkan-Bos-
nia Ligge å vente for å finne rette prisnivå. Viktig å finne rette person for å passe inn i miljø. Lokalt i 
Norge er også viktig. av 10 klubber så finnes det kanskje 1 pr. klubb. Vi må alltid ha en som er annerle-
des. Spillere roser oppholdet i S08.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Hvem er viktigst? = ingen er god alene. Vi gjør dette sammen. Hva er viktigst for S08? = Vinne kamper. 
Presidenten takket for godt foredrag, og at fotball er interessant viser fremmøte prosenten. 

Kai takket også og overrakte bok om en viktig klubb i distriktet; Skjeberg håndball.   



Referat fra klubbmøte 24. januar 2018 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program: Rekruttering ved Per Halvorsen. 
Fødselsdager:  Tor Lystad 20/1 
Møtt i andre klubber:  Morten, Per B og Arne i hos AG Konrad i Rakkestad  

Arne Nilsen i Stjørdal RK. 
Tilstede:  72,2 % 
Referent: Herleik Rønningen  
 

Fra presidenten: 

Vellykket møte med Sarpsborg 08. 

Distrikskurs – introduksjonsseminar 14. og 15. februar for nybegynnere avholdt. 

RSE Porto: reiseinvitasjon ved Nesodden RK. 

Kveldens tema: Rekruttering ved medlemskomiteen ledet av Per Halvorsen. 

Medlemskomitegruppen ved Per Halvorsen, Per Chr. Solberg, Ole Enger, Thor Lystad og Søren 

Pyntlund har arbeidet med tema og hadde delt inn navn i fire bolker og gikk gjennom navn de 

hadde funnet i arkivet. 

Først ble deler av medlemmene oppfordret til å bytte plassen de hadde satt seg på – grunnen var 

relatert til et innlegg fra Per Chr. Solberg som hadde et innspill vedr. forslag til nye retningslinjer 

for best å ta vare på nye medlemmer. Innspillet var skriftlig nedtegnet og ble delt ut til de 

fremmøtte men her er et kort utdrag: 

Etter en kort innledning ble hans tanker konkretisert slik: 

Fadderordningen veldig viktig: Ta godt var på det nye medlemmet –Følg medlemmet og 

presenter medlemmet for de rundt bordet. Kontakten bør fortsette så lenge det er behov 

(individuelt). Uteblir medlemmet fra møter, kontakt og følg opp. 

Enhver gruppe mennesker har sin egen dynamikk – hvor alle spiller en større eller mindre 

rolle. I større grupper som vår, blir det gjerne undergrupper. Det enkleste for oss er å søke 

sammen med «vår» undergruppe. Det kan være svært uheldig for miljøet i klubben fordi det 

skaper et klikkvesen. Klubbens medlemmer bør stadig utfordre seg selv, gå ut av konfortsonen, 

finne en ny plass ved bordene og prate med dem som man ikke så ofte prater med. Viktig: at alle 

i klubben er bevisst på stadig å rotere ved bordene. Da vil vi ha større åpenhet og det blir lettere 

for nye medlemmer å finne seg til rette. 

En klubb som vår kan bli selvtilfreds. Det er fint at fellesskapet/kameratskapet i klubben er 

godt og at man gir uttrykk for det - men opplever alle det på samme måte? Et selvkritisk blikk på 

egen rolle i klubben er sunt. Det er ikke alltid negativ kritikk dersom noen tar opp ting som 

kanskje kunne vært annerledes – det bør man lytte til. 

Nye medlemmer må oppleve at de betyr noe for oss andre.  At vi er genuint interessert i dem. 

Det er alles ansvar å gi et nytt medlem gode smil og gode ord når de kommer inn i møtelokale. 

Spesielt når man før møtestart står i grupper og samtaler. Inviter den nye inn. 

Vår tradisjon med å huske hverandres fødselsdager, besøke de som er syke og hilse fra klubben 

etc. er verdifullt. 

Historikk – sluttet. 



8 navn – 3 ikke aktuelle – navn på medlemmer som følger opp ble lagt inn. 

Personer tidligere kontaktet:  

6 navn. Supplert med 4 navn – og navn på medlemmer som følger opp ble lagt inn. 

Tidligere RYLA kandidater. 

11 navn fra tidligere deltakere som deltok for 15 – 20 år siden. 

Supplert med tre nye kvinnelige navn og foresatte for de nyere deltakerne. 

Kommentar fra medlem: Uten kvinnelige deltakere i klubben har vi vanskelig for reell fornyelse. 

Oppfølgere ble notert. 

Tidligere foredragsholdere. 

15 navn ble ført opp med ansvarlige for kontakt. 

Totalt ble det fokusert og nevnt ca. 35 - 40 navn. Her skulle det være muligheter for å finne nye 

aktuelle medlemmer.  

Frist for tilbakemelding ble satt til utløpet av februar. 

 

CLUB VISIONING 14. FEBRUAR.  

Har du husket å melde deg på? 



Referat fra klubbmøte 31. januar 2018. 
 
Møtested:  Roald Amundsens Minne 
Program:  Urolog på hjemlige trakter / ved Knut Eilert Karlsen  
Møtt i andre klubber: Arne Nielsen i Stjørdal RK 

Fødselsdager: Ragnar Faale 29/1 
Gjester: Ingen 
Tilstede:  77,2 % 
Referent: Jens Henrik Westberg 
 

Klubbsaker: Kontakten med Stordal Kultursenter opprettholdes. 
 
Rune Larsen hilste fra Per Løkkevik som nå har fått sin nye nese pålimt med 
vannløselig lim. Han kom ikke på møtet på grunn av regnværet. Vi ønsker 
Per lykke til med nyanskaffelsen og venter spent på å se resultatet. 
 

Knut Eilert Karlsen var ferdig lege i 1999. 
Han videreutdannet seg til urolog og begynte 
etter hvert som spesialist i urologi på 
Sarpsborg Spesialistsenter. Dette senteret 
har nå 5 allmennleger, 1 barnelege, 1 urolog 
og 1 kvinnelig gynekolog. Til våren kommer 
det en urolog til. 
Urologi som er et kirurgisk fag og inneholder 
mye kreftutredninger. I 2014 døde 1091 
menn av prostatakreft. 1 av 9 får 
prostatakreft. Under 10% har nå spredning. 
Den viktigste undersøkelsen for å oppdage 
kreft tidlig er blodprøve med PSA måling. 
Høy PSA kan bety prostatakreft men ikke 
nødvendigvis. Stabil PSA (en gang i året) 
betyr vanligvis ingen fare. En MR 
undersøkelse kan være med på å lokalisere 

en kreftsvulst på prostata og dermed gjøre at vevsprøvene kan tas mer 
nøyaktige. Det kommer nye apparater og metoder som gjør diagnoseringen 
sikrere. Sarpsborg Spesialistsenter har som målsetting å ligge i forkant når 
det gjelder å stille diagnose og å ha god pasientbehandling. Husk, 
prostatakreft gir sjelden symtoner. Nye nervebesparende operasjonsmetoder 
kan gjøre problemene etter en operasjon mindre. (lekkasje, ereksjonssvikt). 
 
Vi ønsker Knut Eilert Karlsen og Sarpsborg Spesialistsenter lykke til videre. 
Mange av medlemmene i Skjeberg RK har vært eller kommer til å komme 
innom vil vi tro.   



Mimresiden  

 

REFERAT FRA KLUBBMØTET 27.01.88 

MØTELEDER: PRESIDENTEN 

TILSTEDE: 28 MEDLEMMER 

GEBURTSDAGER: RAGNAR FAALE, KÅRE JØRGENSEN, PER ERIK BREVIK 

 

Det meste kan læres, på kurs. 

Det å bli pensjonist er ikke noe unntak. Når temaet er "Seminar i 

livskvalitet" og prisen for kurset er for en bagatell å regne, burde 

de fleste godt voksne mennesker la seg lokke til Norsk 

Pensjonistskole, ifølge brosjyre referert av Presidenten. 

Man ble igjen minnet om båt-turen til København 8. mars, pris fra kr. 

950,- pr billett. (Forslaget om å kjøpe hele båten ble kategorisk 

avvist). 

Videre er dato for årsfesten 1988 av mange forskjellige grunner 

fastlagt til 11. juni, på Handelsstanden. 

Som vanlig på pratemeter var hørselsvern og velutviklede evner til å 

"lese på munnen" en vellykket kombinasjon. 

 

HK  

 

Kan dette være noe for oss? 

I forbindelse med at bankgiro for medlemskontingent nå er utlevert og 

om den senere tids intensive utlodningsaksjoner - har det kommet 

forslag på en enklere måte klubben kan få inn penger på. 

Forslaget går i all enkelhet ut på at vi legger kroner på globusen en 

gang i måneden etter nedennevnte system. 

I januar legger vi på kr. 1.- i globusen  

I februar kr. 2.- I mars kr. 4.- osv. 

Vi bare dobler opp kronebeløpet for hver av årets 12 måneder. Dette 

burde gå greit - ingen bryderi med lodder - trekninger osv. 

I globusen pleier vi jo å legge litt allikevel. 

 

Ovenstående er ikke noe nytt, men den bringer vel tanken hen på 

historien om sjakkbrettet. I følge et gammelt sagn ble jo 

sjakkspillet oppfunnet av en indisk vismann. Fyrsten i dette område 

ble så begeistret over denne fine oppfinnelsen at han tilbød 

vismannen en belønning - han kunne få ønske seg hva som helst. 

 

Den beskjedne vismannen tenkte en kort stund og kom på at han kunne 

ønske seg bare ett hvetekorn for det første feltet på sjakkbrettet, 2 

hvetekorn for det neste felt, 4 hvetekorn for det tredje osv, altså 

dobbelt opp av hvetekorn for hver av sjakkbrettets 64 felter. 

Fyrsten mente dette var et rimelig ønske og han bad sin økonomisjef 

regne ut hvor mye hvete vismannen skulle få. 

 

Etter en tid kom økonomisjefen tilbake og meddelte sitt resultat. 

Mengden viste seg å bli mange tusen ganger hele verdens årsproduksjon 

av hvete - ganske utrolig. 

Nå sier ikke sagnet noe om at vismannen måtte ta noe havre i stedet 

for den hveten som ikke kunne skaffes - men det er en naturlig tanke. 

 

 

 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte januar 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

Per Brevik Morten Pehrsen 

Jens Grønnerød Thor Otto Trapness 

Ole-Kristian Laengen Jens Henrik Westberg 

Arne Nielsen Jørgen Winsvold 

Hans Erik Pedersen  

3/1 10/1 17/1 24/1 31/1 Snitt 

62,9 63,9 81,1 72,2 77,1 71,4 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt Jan Feb. Mars Apr. Mai Juni 

69,5 79,7 71,8 82,5 71,4 74,9 74,9      



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Oppgaven med å lede programkomitéen i Skjeberg 
Rotaryklubb går man til med spenning og ærefrykt. 
Det er en klubb som av mine forgjengere er blitt vant 
med høy kvalitet på møteprogrammene. 

Fra president Morten lyder første punkt i definisjonen 
av komitéens oppgaver: 

• Klubben må ha et spennende program, gode 
foredrag, sosiale sammenkomster, arrange-
menter for hele familien, bedriftsbesøk og 
generelt et variert tilbud som kan falle i smak 
for enhver av medlemmene. Da vil klubben 
være attraktiv for egne og potensielle 
medlemmer. 

Dette kan jo øyeblikkelig medføre søvnløse netter, 
men har en sagt ja til jobben er det ingen vei tilbake. 
Så går en da og tenker på hva som finnes av 
muligheter: Ikke kan vi tilby honorar og ikke kan vi 
forlange at noen skal komme langveisfra for å snakke 
for en forsamling på ca 30 personer. Nei, en må 
utnyttenærmiljøet. Jøss, ved nærmere ettertanke er 
det minst tre bare i gata mi som kunne være 
potensielle, spennende foredragsholdere. Det 
begynner å hjelpe, kanskje kan det bli bra likevel. 

Så blir resten av komitéen oppnevnt og det er tid for 
første møte. Følgende kan ses på som et kortfattet 
referat: 

Leder: Kingsrød transport, er det noe interessant? 
Hans Kristian: Ja, det kan jeg ordne. 
Leder: Det hadde vært spennende med å få noen fra 
Sarpsborg08 til å komme. 
Kai: Det kan jeg ordne. 
Leder: Har alltid hatt lyst til å høre mer om sosiale 
medier. 
Stein: Det kan jeg ordne. 

Da blir jeg sikker. Med slike medarbeidere kan dette 
ikke bli annet enn bra. Og hvorfor skulle jeg engste 
meg. Jeg vet jo at de som er med i Skjeberg 
Rotaryklubb er der for å yte noe, ikke være passive 
mottakere. Veldig hyggelig at vi fikk skryt av Per 
Sundby i månedsbladet for desember. Også andre 
tilbakemeldinger tyder på at vi foreløpig har lykkes 
med å få til et interessant program. Nå er vi godt inne 
i andre halvdel som inneholder en del flere «faste 
poster» enn den første. ikke helt fastlagt ennå, men vi 
tror at det også vil inneholde noen «godbiter», bl.a. to 
bedriftsbesøk og forhåpentlig en «Ut i det blå»-tur. 
 

 
Nr. 7 Årgang 42 
Februar 2018 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

02.03 Ost- og vinaften /Fredag) 

08.03 Intercitymøte i Rakkestad (torsdag) 

14.03 Oppsummering av Club Visioning 

21.03 Nytt fra reiselivet i Østfold v/Bente Kjenstad 

28.03 Påskefri 

 

I tillegg har vi nå hatt Club Visioning som et spennende 
element. Programmet etter påske er ikke helt fastlagt 
ennå, men vi tror at det også vil inneholde noen 
«godbiter», bl.a. to bedriftsbesøk og forhåpentlig en «Ut i 
det blå»-tur. 
 
Hans Erik Pedersen 
Leder Programkomitéen 
 
PS. Det ble ikke plass til noen av de tre i gata mi. 
 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 7. februar 2018 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program: Spania- og Portugaltur v/Per Chr. og Arne 
Fødselsdager:  Per Brevik 1/2 
Gjester: Noen av våre ledsagere 
Tilstede:  80,6 % 
Referent: Øistein Brodal  
 
 
Takk fra ridderdagene til Skjeberg Rotary for velvillig bidrag, nevnes på deres hjemmesider. 
 
En pilegrimsreise. 
 
Barnebarnet Yrja, som 15 år etter at Arne tegnet et kors i pannen hennes, Kommentarer 
tilbake og fortalte at hun ville døpes og konfirmeres. 
 
Reisen begynte I Lisboa. Turen tok utgangspunkt fra helgenen Antonio, som er Portugals 
vernehelgen. Han kan hjelpe til med å finne mistede lommebøker og slikt. 
Mange lokale helgener langs veien, sammen med mange kulturer, og nasjonaliteter, med 
interesse for den spennende kulturen langs veien.  
Videre på veien var det museer og kirker som dokumenterte historien til vandringene langs 
veien. 
 
Til byen Fatima finnes et sagn om en engel som åpenbarte seg for tre små piker, senere for 
70 000 mennesker. Det sies det var Jomfru Maria 
Mektige opplevelser I møte med katedraler og religiøse monumenter. 
 

Arne sier Per-Christian tok dem med på lysmesse, og 
høytidelige messer, på stedene de passerte. På alle 
språk, vi fikk også høre “Fadervår” på norsk. 
 
Ved byen Porto var det spektakulær natur. Turen herfra 
til Santiago de Compostela anbefales for vin- og natur-
elskere. 
 
Pilgrims-skjell viste veien over grensa til Spania og 
videre til katedralen I Santiago de Compostela. Historien 
til byen har sterk tilknytning til gjenerobringen av 
Andalucia fra muslimsk herredømme. Per-Christian 
fortalte en gripende historie om byens, og katedralens 
opphav, og sammenhenger. 
 
Pilgrims messe med mange unge mennesker fra hele 
verden. “Europa ble til langs pilegrimsveien.” (Arnt 
Stefansen). Mange som vandrer har religiøse motiver, 
mange har filosofiske motiver, mange har også belt 
andre motiver. 

 
Arne viste bilder av et fat med sjømat, og den så god ut. 
 
Reisen gikk tilbake til Porto, og derfra helt hjem. Med mange inntrykk.  
Arne samlet historien med Yrja, barnebarnet som hadde være i Fatima selv. 



Referat fra klubbmøte 14. februar 2018 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program:  Club Visioning 

Fødselsdager:  
Tilstede:  66.7 % 
Referent: Per Brevik 
 
Endelig var dagen her, Club Visioning, med 4 timers Rotarymøte. 
 
Jan Ola Brevig fra Halden, AG Konrad Bjoner fra Rakkestad, Per Oscar Saugestad Moss og 
Gunnar Fredrik Aasgaard Strømmen RK hadde rigget til for det som skulle gi klubben noen 
visjoner og mål for de neste tre år. 
 
Programmet var lagt opp med en enkel bespisning først, og deretter en enkel presentasjon 
av medlemmene.  Etter en liten orientering av selve visjonsøvelsen, fikk vi en halv time til å 
besvare noen spørsmål. Disse var til sine tider litt vriene og forstå, vi mistenker at de var 
direkte oversatt fra amerikansk.  
 
For å ta vare på alle svarene ble de behørig notert på flippover og hengt opp på alle veggene 
for siden å bli prioritert av oss. Dette forgikk i to omganger med blå og røde lapper og til slutt 
var det bare å telle opp antallet klistrelapper. Resultatet ble notert og de tre første 
prioriteringene blir grunnlaget for hva klubben skal ha som mål de tre neste år. Resultatet 
skal gjennomgås på et Rotarymøte den 14. mars. 
 
Sekretær Ole Kr. Fikk jobben med å samle alle arkene og sette opp alt i tabeller. Lederen av 
omdømme komitéen fikk ansvaret for å lage en presentasjon og President Morten skal 
senere organisere en prosjektgruppe som skal sørge for fremdriften av oppgavene de neste 
tre år. 
 
Til slutt fikk vi anledning til å evaluere kvelden, og generelt var vi vel fornøyd med innsatsen 
selv om spørsmålene kunne vært stilt litt annerledes. 

 
 

 
 



 

 

Referat fra klubbmøte 21. februar 2018 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Quiz og 3 min.     
Fødselsdag:   Rune Larsen fyller 22.02 
Møtt i andre klubber: Tor Otto Strømstad RK 
Tilstede:   65,7 %  
Referent:    Per F. Rismark  
 
Innkommende president Einar H Gundersen ønsket alle velkommen til møte. Han bemerket 

litt humoristisk til Kai at her begynner vi kl. 19.00 og litt lovlig sent. Tor Otto hadde vært i 

andre klubber -Strømstad RK og ville ikke fortelle noe nå før eget innlegg. (Se Sistesia). 

Sekretæren nevnte videre at det også nå var flere åpne plasser på Strømmen «District Team 

Training Seminar» lørdag 4 mars Strømmen RK. Minnet også om Intercity møte 8 mars. 

Rakkestad. Festsalen i Rakkestad Rådhus foredragsholder SIV HALLGREN, LEDER FOR 

GJENOPPTAKELSESKOMMISJONEN 

Kommunikasjonskurs 15 mars som er sendt på mail til alle. 

3 min. v/ Lasse B Lundgaard. Han fortalte om sitt 

prosjekt «Våtrom rehabilitering fra A-Å» Bygget 

var fra 1986 så da var det på tide å gjøre noe 3 

våtrom- bad - toalett - 3 etg.  Dette ble et mer 

spennende prosjekt en det han hadde forestilt seg 

i starten da han fikk se at rivning av det gamle ned 

til bjelkelaget samt kjøkkentak som bulet litt. 

Spørsmål fra utførende hvor går røra -de kunne 

ikke finne der de trodde de skulle være osv. Totalt 

ble alt levert som avtalt og til avtalt pris. Lasse ble 

veldig fornøyd med sluttresultatet.  

Hans Erik Pedersen hadde igjen tatt ansvar for 

Quiz spørsmål. Vi måtte dele oss i 5 manns grup-

per fordi det var premie denne gang til de som 

hadde flest riktige svar. 5 gigant sjokolade plater.  

Denne gang var det 3 spørsmål om: 

1.Verdensmestere på skøyter, allround på 60 tallet 
(3 poeng) 
2. OL på 60 tallet (7 poeng) 
3 Amerikansk politikk på 60 tallet (5 poeng) 
4.Matlaging (3 poeng) 
5 Flagg (6 poeng) 
6 Vårplanter (3 poeng) 
Det var mulig å oppnå 26 poeng maks og vinnerne 

hadde klart 20 poeng, meget sterkt.  

Einar takket for møte og ønsket alle vel hjem og 

vel møtt til «Ost & Vin» førstkommende fredag 2 

mars.  



Referat fra klubbmøte 2. mars 2018 
 
Møtested:    Golfklubben Opsund 
Program:   Ost- og vinaften. 
Gjester:   Våre ledsagere  
Fødselsdag:   Rune Larsen 22/2, Herleik Rønningen 27/2 
Tilstede:   69,4 %  
Referent:    Per Brevik  
 

Etter en bitende kald periode var det behagelig å komme inn i varme lokaler og treffe mange 

Rotaryvenner med respektive som var samlet til ost- og vinaften på Borregaard Golfklubb på 

Opsund. Et gedigent ostebord sto og ventet på oss og Thor Otto var som vanlig veldig 

opptatt av om vinen hadde riktig temperatur.  

Etter en kort velkomsthilsen fra kveldens toastmaster, Jørgen, ga han ordet til President 

Morten, som tok for seg de faste postene og minnet om neste møte i Rakkestad torsdag 8. 

mars. Møtet deretter var satt opp med gjennomgang av resultatene fra klubbens Club 

Visioning. 

Thor Otto hadde som vanlig forberedt seg godt og ga oss en fyldig 

og god innføring i de vinene som vi senere skulle smake på. 

I år var det tre rødviner  

"Stellenbosch Reserve Vanderstel, fra Sydafrika. 

Terra d'Alter ALF Alfrocheiro 2016 fra Portugal 

Cátulo Tinto Garnacha 2016 fra Spania og hvitvinen 

Hirschof Silvaner Trocken 2016 fra Rheinessen i Tyskland. 

 

 

Etter å ha inntatt både ost og vin, var det en livlig diskusjon rundt bordene hvem som likte 

hva og for referenten sin del, var det Alf som falt best i smak. 

Etter tre sanger, der Rosa på ball ble sunget to ganger, ble det en kopp kaffe og praten gikk 

livlig rundt bordene og de fleste gikk hjem rundt klokken elleve.  

En riktig trivelig kveld i godt selskap. Takk til festkomitéen! 

 

 



Mimresiden 
 

Møte den 17.02.88. 

Møteleder: Presidenten. 

Møtt i andre klubber: John Karlsen i Sarpsborg R.K. 

 

Møtet ble holdt med damer i Østfoldmeieriets kantine. Da det skulle 

serveres osteanretning falt det naturlig at østfoldmeieriets direktør 

Lied orienterte om ost og framstilling av samme. Innledningsvis ble det 

nevnt at ost sikkert hadde, vært anvendt som ernæringsmiddel i flere 

tusen år, og antakelig fra den tid man begynte å holde husdyr som ga 

melk. 

 

Løypens anvendelse og opprinnelse ble beskrevet og kjemiske processer som 

foregår under osteproduksjonen ble gjennomgått. Likeledes de forskjellige 

bakteriearter og sopparter som hver for seg la grunnlaget for 

forskjellige typer ost.  

Ostens hjemland er Frankrike, og der produseres hund—reder forskjellige 

ostetyper. Men også Norge har kommet godt med, og har en variasjonsmengde 

på ca. 60. Tar man disse og legger sammen med importerte ostetyper kommer 

man her til lands opp i ca. 120 forskjellige ostevarianter. 

Den hvite osten legger grunnlaget for alle disse typene og er den 

egentlige osten. Brunost er egentlig ikke ost. 

Etter kåseriet nød man en rikelig osteanretning med "rød" drikke og 

deretter kaffe. 

Takk for en hyggelig kveld med god stemning. Martin. G. Kolberg 

 

 

MØTE 10. FEBRUAR 

Til stede 29 medlemmer. 

Geburtsdager Per Lied 60 år 11.2. 

 

Kveldens tema: Innblikk i Maya-kulturen v/Hans Petter Ville. 

 

Foredragsholderen underviser i pedagogikk ved Halden Lærerhøyskole og har 

internasjonal barnekultur som spesialfelt. I den forbindelse har han to 

ganger besøkt Guatemala for å studere forholdene der. 

Resultatene ble presentert for oss ved en slides-serie som ga et godt 

visuelt inntrykk av et land dominert av fattigdom, men også av glade barn 

i enkle, fargerike klær. 

Når man selv tilhører "det gode borgerskap" i et av verdens rikeste land, 

er det ikke lett, men meget viktig, på kort tid å fatte problemene i en 

totalt annerledes kultur. 

 

80% av innbyggerne i Guatemala går under betegnelsen fattige i henhold 

til FN's internasjonale definisjon. 40% regnes som "ekstremt fattige, 

dvs. at deres totale inntekt ikke er tilstrekkelig til å dekke daglig 

føde. Feilernæring, og til dels underernæring, er derfor meget utbredt, 

spesielt på landsbygda. Her er det vanlig at familier på opptil 8-10 

personer bor på ett rom. Ikke sjelden må de dele plassen med sine husdyr. 

 

Familie er forresten ikke alltid den riktige betegnelsen, da På grunn av 

politiske motsetninger er for rene massakrene. Enkene som blir da faren 

ofte mangler. På grunn av politiske motsetninger er det ikke uvanlig at 

voksne menn utsettes for rene massakrene. Enkene som blir sittende igjen 

med en stor barneflokk har ingen mulighet til å komme ut av en tilværelse 

vi i Norge kun kjenner fra historiebøkene om barkebrød-tiden. 

 

B.E. Th. 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte februar 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 
 
Rapport fra besøk i Strømstad Rotary Klubb 12. februar 2018. 
 
Siden jeg ble forhindret i å delta i onsdagsmøtet vårt, bestemte jeg meg for å dekke fraværet 
med et besøk i Strømstadklubben. 
 
Hadde først tenkt å ringe Laholmen Hotell for å sjekke om det var noe møte mandag, men så 
falt det meg inn at jeg kunne gi klubben en sjanse, og gikk på nettet. Tro det eller ei. Der sto alt jeg drømte 
om. Program mandag klokken 11.45: Direktør på Laholmen, Matthias Dalnoki skulle snakke om LEDELSE. 
Vel ankommet Laholmen ble jeg anvist gratis parkering 
under tak, hvilket var gunstig siden det sluddet jevnt. Ble ønsket velkommen av tre godt voksne karer, og 
skrev mitt navn og klubb i gjesteboken. Laholmen er berømt for sitt lunsjbord 
(visstnok Sveriges beste), og jeg betalte den svimlende sum på svenske kroner 100.-. Jeg 
nøyde meg med koldtbordet med gravlaks og spekemat, mens mine svenske bordfeller forlenget det hele 
med en skikkelig porsjon varmmat med kjøtt, poteter og saus i mengder. 
Når dette var fortært var det kaffe og kaker i ukontrollerte porsjoner. 
 
Det som virkelig satte en spiss på dagen for mitt vedkommende var at min gamle venn fra 
Strømstadklubben, Sture Fredricksson, dukket opp, og vi spiste sammen. Han er sjef eller eier av Näsinge 
Flyplass, har arbeidet 20 år i Norge, og ble overbegeistret da jeg kunne rapportere at vår dattersønn er 
flyteknikker i SAS på Gardermoen. 
Hvor lenge varte dette? Vi startet 11.45 og avsluttet måltidet 12.30. Deretter marsjerte vi til foredragssalen. 
5 gjester og 12-13 medlemmer. Vi ble der en halvtime. 
 
Hvor stor er klubben? Det var det ingen som kunne svare eksakt på. Man antydet ca. 40, men det var, 
mange man sjelden så. Foredraget var utmerket, og lett å forstå siden Dalnoki er norsk og bor i Halden. 
Anbefaler ham på det instendigste. 
Nå er det selvsagt noen som lurer på hvorfor jeg har vært så negativ til Strömstadklubben tidligere, og det 
skyldes at jeg har aldri opplevd klubben så "trevlig". 
 
Hvis noen blir fristet til å avlegge et besøk så gå for all del på nettet for de har bare møter annen hver uke, 
og jeg så at de skulle ha bedriftsbesøk om ikke lenge. 
 
Gamle Trapness 

 

Per Brevik Lasse B Lundgaard 

Jan Willy Damsleth Tor Lystad 

Jens Grønnerød Arne Nielsen 

Ivar Haug Per Frode Rismark 

Ole-Kristian Laengen Thor Otto Trapness 

Rune Larsen Jørgen Winsvold 

7/2 14/2 21/2 2/3 (28/2) Snitt 

80,6 66,7 65,7 69,4 70,6 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt Jan Feb. Mars Apr. Mai Juni 

69,5 79,7 71,8 82,5 71,4 74,9 74,9 70,6     



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Som leder for Prosjektkomiteen vil jeg gjerne dele 
noen tanker med medlemmene. Prosjektkomiteens 
potensielle aktiviteter kan grovt sett deles i 3 
kategorier: 
 
1. Prosjekter som genererer inntekter til klubben 
(f.eks. boksalget vi hadde tidligere)  
2. Prosjekter som påfører klubben utgifter 
(finansiering av eksterne tiltak)  
3. Prosjekter som medfører små eller ingen utgifter for 
klubben.   
Eksempler på dette er skilting av kirkene i Skjeberg og 
dugnad i Hafslundalleen. 
Uten inntektsgivende prosjekter blir det vanskelig å 
finansiere eksterne tiltak (kat. 2). 
 
Etter at Boksalget ble borte, har muligheten for 
prosjekter i kat. 2 bli vesentlig redusert. Dersom vi ikke 
greier å skaffe nye inntektsgivende prosjekter, vil 
derfor våre muligheter stort sett ligge i kategori 3. 
Ellers kan nevnes at vi har løpende kontakt om en 
mulig dugnadsinnsats (opprydning og vedlikehold) i et 
steinbrudd i Ullerøy hvor det under annen verdenskrig 
ble tatt ut sten til et av Hitlers potensielle seiers-
monument. Vi avventer tilbakemelding på om dette er 
aktuelt. 
Gjennom Club Visioning-prosjektet kom det opp et 
forslag om at vi som dugnad kunne bidra til 
strandrydding. Dette blir vurdert nærmere både i 
forhold til hvem som kan være oppdragsgiver for et 
slikt tiltak og i tillegg vurdere om innsatsen kan 
gjennomføres av våre «godt voksne» medlemmer. 
 
Ellers føler jeg at det kunne vært fornuftig å bruke litt 
innsats på å få til noen retningslinjer for hva slags 
prosjekter vi bør og eventuelt ikke bør engasjere oss 
i. Flere av medlemmene har uttrykt at vi ikke skal 
konkurrere med foreninger som Lions og andre 
humanitære organisasjoner. For eksempel ble det 
klart at vi i forhold til Borgen sykehjem var i direkte 
konkurranse med Lions som hadde en rekke tiltak mot 
sykehjemmet. 
 
Vi i prosjektkomiteen er veldig positive til forslag til 
prosjekter, gjerne noen som kan gi «penger i kassa» 
og dermed sette oss i stand til å finansiere utadrettet 
aktivitet, noe som vil kunne skape god PR for Skjeberg 
Rotaryklubb.    
Ivar Haug 
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Møteprogram: 
 

04.04 Forankring av offshoreinstallasjoner v/ Terje Bøe 

11.04 Helge Børresen. Mary's venner 

18.04 Nytt fra reiselivet i Østfold v/Bente Kjenstad 

25.04 Pratemøte m/quiz og 3. min. 

  

 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra Intercitymøte 8. mars 2018 
 
Møtested:  Rakkestad Rådhus Festsalen 
Program: Om å rette opp når noe har gått galt v/adv Siv Hallgren  

Tilstede: 28,6 %  
Referent:   Jens H Westberg 
 

 

 
På den internasjonale kvinnedagen hadde Rakkestad RK lagt opp til et stort og interessant 
intercitymøte for 5 andre rotaryklubber, Halden, Fredriksten, Sarpsborg, Tune og Skjeberg. 
Vi ble ønsket velkommen av Hege Buer, president i Rakkestad RK.  Det startet med 
solosang og piano akkompagnement. Leder i Rakkestad RK programkomite Irene S. 
Bergsland presenterte foredragsholderne. 
 

Først ut var Marte Teien. Hun er 23 år men har allerede rukket å 
sette spor etter seg med bok om organisasjonsutvikling som er 
pensum på Høyskolen i Østfold. Hun er nå blant annet 
prosjektleder for Ungt Entreprenørskap i Sarpsborg. Hun var 
svært entusiastisk i sitt foredrag som var spesielt rettet mot unge 
jenter som ville etablere seg ved hjelp av Ungt Entreprenørskap.  
Hun takket også Rotary for ledelseskurset RYLA som hun hadde 
vært med på og anbefalte alle unge å takke ja til dette kurset. 
 
Skjeberg RK hadde med vår kandidat til Ryla på møtet. Hun fikk 
også en prat med Marte Teien etter hennes foredrag. 
 
Advokat Siv Hallgren har jobbet med strafferett i 12 år og i politiet 
i 8 år. Hun var bistandsadvokat i 22. juli-saken og brukte en del av 
foredraget på den. Dette var Norges største rettssak etter krigen. 
Regelverket var dårlig tilpasset. Man måtte bygge ny rettssal som 
var stor nok og en lovendring måtte til for å overføre 
forhandlingene til flere rettssaler over hele landet. Fortsatt 
arbeides det med erstatningssaker til etterlatte. 
Hun har også arbeidet med kjente rettssaker som NOKAS ranet 
og Lommemannen. Hun er opptatt av rettssikkerhet og mener at 
tiltroen til våre domstoler er stor. Hennes nåværende jobb er et 7 
års engasjement som leder av Kommisjonen for gjenopptagelse 
av straffesaker. Begjæring om gjenopptagelse av en straffesak er 
gratis. Ca 15% av begjæringene blir gjenopptatt. 

 
En kjent sak, Treholtsaken, ble ikke gjenopptatt blant annet fordi nye opplysninger var 
falske. 
 
Gjenåpningsinstituttet med 5 faste medlemmer er uavhengig og er med på å opprettholde 
folks følelser av rettssikkerhet. 
 
Det kostet 100 kroner å komme inn samtidig som det ble solgt lodder. Overskuddet gikk til 
Polio Pluss, vaksinasjonsprogrammet som er en stor del av Rotary Internationals 
humanitære arbeid. 



Referat fra klubbmøte 14. mars 2018 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program:  Oppsummering av Club Visioning   
Fødselsdag:  Thor Ørseng 8. mars (75år) 
Gjester:  AG Konrad Bjoner 
Tilstede:  83,7 %  
Referent:   Øistein Brodal  
 
 
Presidenten ønsket velkommen, og anbefalte guvernørens aktuelle månedsblad. 
 

Einars 3 minutter: 
Bøndene før i tida slet ut kjerringene. 
Historien om Randi, som var født utenfor ekteskap. 
Handlet om et spesielt frieri, tilbake i slekta. 
 
Per hadde laget en flott presentasjon av resultatet fra samlingen. 
Flere tema og synspunkter kom opp, av de med høyest score var: 
interessante møter og besøk, positiv presseomtale og gode 
samfunnsprosjekter. 
Ikke stor, men dog tilstedeværende oppmerksomhet for økt 
kvinnedeltakelse. 
Og vi er passe store, gjennomsnitts-alderen er høy, og blir høyere.  
Vi vil gjerne bli mer flerkulturelle. 
 

Forslag til seminar for gründere. Strandrydding, Hafslund alléen, og aktivitetsdag for nye 
landsmenn. 
 
Frimarked, suppestasjon, ungdomsutveksling, sommercamp, stipend og mentoring. 
Vi bør fullføre Thailand-prosjektet og end-polio-now, og kanskje satse på Shelterbox. 
Og så kan vi promotere og selge andelsbrev for Thailand-prosjektet 

 
Vi bør bli mer synlige. Informere pressen, og avholde 
åpne møter. 
 
Per hadde lager en fin oppsummering. 
 
Hva gjør vi nå? 
 
Klubbens presidentskap danner et team, med formål å 
presentere en handlingsplan. 

 
I det store bildet er vi nok godt 
fornøyd slik vi har det.  
 
Og AG Konrad var fornøyd 



Referat fra klubbmøte 21. mars 2018 
 
Møtested:  Skjeberg Rådhus 
Program:  Ur-ego v/ Kai Brandstorp  
Tilstede:  75,7 %  
Referent:   Arne R Nielsen  
 
 

Arne Nielsen: 
 
Han holdt en liten presentasjon av "Give a Job" arrangementet som 
hadde vært på Lillestrøm. (se sistesia) Arrangementet samlet mellom 600 
- 800 flyktninger i et gedigent arrangement i den hensikt å koble 
arbeidssøkende flyktninger til næringsliv og frivillige organisasjoner. Han 
fremholdt at dette arrangementet var så vellykket at man absolutt burde 
søke sammen med andre lokale klubber og arrangere dette også i 
Østfold. 
 
 
 
 

 
Kai Brandstorp: 
 

25 år siden han holdt sitt egoforedrag. Han mente det var kommet så 
mange nye til så det var vel på tide å gjøre en ny og oppdatert versjon av 
egoforedraget. 
 
Hvorfor heter Kai det han heter? Faren hans var født nede på Grimsøen 
og fordi mora døde tidlig havnet han hos en onkel og tante - og havnet på 
Brandstorp. 
 
Moren og faren fikk fem barn. Sønnen til broren hans driver i dag 
farsgården. 
 
Han ble gift med Hilde. Hun er søstera til hun som er gift med broren 
hans. Så her er det kompliserte forhold. 

 
Gikk på Gunnarstorp Folkeskole. To og to sammenslåtte klasser. Vi lærte ikke så mye annet enn 
salmevers, påstår han. Litt engelsk: My bonny is over the ocean. Og Yes og No. 
 
Realskole og grønnruss - deretter gymnaset og rødruss. Gikk også et år på handelsgym. Han 
innså at han nok hadde litt kremmerblod i seg. 
 
Militæret: Gikk USK-kurs og ble troppsbefal på Setermoen i Bardu. Lagfører for mitraljøse-laget. 
Var også med i PPK-er - Pansret Personell Kjøretøy. Så ble han sersjant. De var fire gutter som 
søkte seg til utdannelse i England, en i Skottland, en i Sunderland og to av oss i Coventry. Kai tok 
en bachelor og ble senere siviløkonom da han kom hjem. 
 
Den sivile yrkeskarrieren begynte i januar 77 ved Unger Fabrikker, litt nord for brua i Fredrikstad. 
De produserte råstoffer til vaskemidler og kosmetikk. Begynte å reise, spesielt i Østen. Likte all 
overtro og disiplin der. Var der to ganger. En gang i Indonesia i en by som het Surabaia og møtte 
han som eide hele landsbyen.  
 



Han skulle selge bek svart filtersyre til Mr. Wong. Dette var et avfallsprodukt fra produksjonen 
deres på Unger.  Mr. Wong vasket dette ned og kunne lage såpe av det. Men det var også dette 
som var starten på Bellona, da de senere fant tønner med filtersyre gravd ned på 
industriområdet. I middagen med Mr. Wong spiste vi duer. Grilla duer. De tok av alle hodene og 
gav til meg. Jeg spiste et av dem av ren høflighet. Det skulle gi god helse, et fredfullt liv og en 
trygg reise hjem. Der nede besøkte han også Swedish Match - den svenske fyrstikkprodusenten. 
Inne i en gigantisk hall satt det fullt av unger. De hadde som jobb å legge fyrstikker ned i eskene 
for hånd. 
 
Etter 5 år ved Unger fabrikker der han var eneste økonom, begynte han på Brynhildsen fabrikker 
der han etterhvert ble markedssjef. De rendyrket porteføljen til rene sukkerprodukter og skaffet 
seg også en rekke importprodukter - blant annet Capri Sonne, Fazer, Ritter og andre. 
 
Så satset de på et profesjonelt sykkellag med Jostein Willmann - Kjør som en Willmann! En av 
syklene hans som vi brukte i reklame, henger hjemme i garasjen hos Kai i dag. 
 
Brynhildsen kjørte salget via grossister mens konkurrentene solgte direkte og det ble etterhvert litt 
tungvint, så Kai grep sjansen som bød seg til å velge en ny karriere. 
 
Begynte i Norcool. Og nå reiste han til tyske messer der de promoterte sine kjøleprodukter. Og 
var også i England hos et selskap som vi samarbeidet med - de produserte små barkjøleskap. En 
gjeng av dem var på besøk i Norge og han tok dem med til Oslo på sightseeing. Han satt 
sammen med åtte koreanere i baren på SAS-hotellet, da lysene plutselig ble slukket - Kong Olav 
var død. 
 
Havnet tilbake hos Brynhildsen etter tre år som eksportdirektør. Han forlangte transferfee som i 
fotballen og det fikk han. Så ble han en del av Fazer’s eksportteam og var ansvarlig for deres 
messeteam - en knallhard jobb, dag og natt. Konge om natten - konge om dagen. Han kom i 
kontakt med et engelsk selskap som solgte Lucky Bag - små forundringsposer med litt leketøy og 
godteri. Med dem inngikk han en kontrakt på 21 millioner pastillesker - 4 milliarder pastiller - over 
10 år. Han kom også inn i styret der borte. Og de laget nå poser med fotballag på pastilleskene 
og posen kunne brettes ut som poster. En stor suksess i England, men med litt mer blandet 
suksess i Norge. 
 
Han kom også i kontakt med Hai Tai - den største iskrem- og sjokolade-produsenten i Korea. De 
ville kjøpe kjærlighet på pinne. De brukte annensortering poteter fra Røyken som basis for 
stivelsen som de produserte. Det ble en kjempesuksess og ble veldig populært hos norske 
myndigheter som støttet det økonomisk. Han ble en mester på å skrive søknader til det offentlige. 
 
Han fikk sine forretningsforbindelser i Korea til Norge for å være med under Nobels 
fredsprisutdeling da lederen i Sør-Korea fikk fredsprisen. Da sloss forbindelsene han om å få 
komme. 
 
De siste årene har han vært i styret i et selskap som eksporterer frossen laks og som holder til på 
Rudskogen. Nå produserer de også isbiter til forbrukere og den delen er han også medeier i og 
skal jobbe med videre. 
 
Skjerbeg IF har vært i hans hjerte i alle år. Og så er det Rotary der han har satt i gang og ledet en 
god del prosjekter. Han seilte også en Colin Archer med mange spennende og morsomme 
opplevelser, og har også vært med å seile over Atlanteren sammen med jentene. 
 
Var også med i musikken i 12 år der han spilte lilletromme/skarptromme. 
 
 
Loddsalget: 3.000,- 
Neste møte - fri 
Neste møte 4. april handler om offshore installasjoner 



Mimresiden 
 

Reisebrev. 

Onsdag 8. mars reiste lo av medlemmene på den årlige Danmarks-tur. Det 

var den lo. i rekken. Turen startet fra SSV's garasje, og der sto den nye 

konferansebussen til disposisjon. Allerede på vei til Oslo merket vi at 

stemningen var stigende. Vår sjåfør loset det glade selskap sikkert 

gjennom Oslo's trafikkerte gater og ned til "vår" båt M/S Dana Regina. 

Der fikk vi våre billetter og med hjelp av blide salongpiker ble vi 

installert i våre lugarer. 

 

Båten som tar ca. 1200 passasjerer var fullbooket, mest av damer som var 

ute for å feire kvinnedagen - Ja, hva vet jeg? 

Båten la snart ut fra kai og gikk rolig ut Oslofjorden. Mens vi ventet på 

festmiddagen ble det tid til litt shopping. 

 

Kl. 17.45 ble vi anvist vårt bestilte bord og ble servert utsøkt mat og 

drikke. Våre reiseledere skal ha ros for valget av meny. Etter denne 

vellykkede middagen gikk vi til salongen og hørte på musikken. Men snart 

ble vi ganske tunge i øyelokkene - det måtte være sjøluften. Noen av oss 

gikk til ro for natten - mens andre måtte ha mere mat. Det var en rett 

som kalles Dyrlegens nattmat som fristet.   

 

Neste morgen la Dana Regina til kai i København. Vi hadde da inntatt en 

solid frokost ombord, før vi i flokk og følge - bega oss i 'Vei for å 

oppleve noen timer i Dronningens by. Etter først å ha besett oss litt i 

sentrum ble det tid far lunsjmøtet i København Rotaryklubb. Dette var en 

kjempestor klubb med 250 medlemmer, og denne dag hadde de foruten de 

mange gjester å ta seg av - opptak av et nytt medlem. Ivar ble behørig 

gratulert med sin fødselsdag - stående applaus fra 260 rotarianere. 

 

Så var det å følge våre ledere i full fart til neste høydepunkt - 

vertshuset - Det Lille Apotek. Det ble fortalt at Det Lille Apotek er det 

eldste serveringssted i byen med tradisjon helt fra 1720.- Det startet 

som vanlig apotek, men gikk etterhvert over til apotekervarer av et annet 

slag - nemlig god mat og drikke. De samme kulinariske spesialiteter som 

ble servert i Holberg og H.C. Andersens tid var på dagens spiseseddel. 

Interiøret var antikk og etter sigende fikk vi plass ved H.C. Andersens 

stambord. Vi ble servert en særdeles god mat og det er ikke noe rart, at 

det med den gode maten - stedet - interiøret - betjeningen - at 

stemningen ble meget høy. 

 

Tilslutt sang Bjørn en vakker serenade og det var tydelig at både 

betjening og andre gjester satte stor pris på det og på vårt besøk på 

dette ærverdige vertshus. 

  

Ombord igjen - hjemreisen til fedrelandet var begynt. Fornuftig nok var 

kveldens koldtbord bestilt ganske sent på kvelden. - Vi hadde jo et solid 

underlag fra besøket på Det Lille Apotek.   

Men kl. 21.00 inntok vi igjen "vår" plass i skipets spisesal. Appetitten 

kom etter hvert som vi spiste, og flere av deltakerne kviknet noe til 

etter en strevsom dag i København. Denne kvelden - den siste ombord - 

fristet ikke disko-rytmer eller Showtime oss - vi gikk rett og slett og 

la oss så snart kveldens koldtbord var over. 

Kl.9.00 torsdag morgen klappet Regina til kai i Oslo, der vår sjåfør og 

buss ventet. En fin-fin jubileumstur var over og den kan føye seg til 

rekkene av tidligere vellykkede turer. 

 

Roy P. 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte mars 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 

 

 

«Rotary: Making a Difference» 

Rotarys Give a Job på Lillestrøm, februar 2018  

Onsdag 28. februar var opp til 650 deltakere samlet i Thon Hotel Arena i Lillestrøm. Dagen 

var kommet! «Give a Job» og Rotaryklubbene på Nedre Romerike jobbet iherdig i mange 

uker og måneder for å få det til!  

Kunnskaps- og integreringsminister Jan Tore Sanner åpnet dagen og Arne Hjeltnes som 

konferansier styrte kvelden på sin livlige måte. Ettermiddagen var fullspekket med program 

fra scenen, kombinert med treretters middag og ikke minst jobbmesse og mingling i 

korridorene. Rett og slett en fest og jobbmesse i ett – de beste ingrediensene for 

integrering. 

Jobbmesse for flyktninger 

Nesten 300 flyktninger fra kommunene på Romerike kom for å møte potensielle 

arbeidsgivere og levere sin CV. Det var over 30 bedrifter utplassert i hallen rundt den store 

salen. Busselskap, en restaurant i Oslo, Lillestrømbanken, Scandic og Thon Hotel Arena, 

COOP, Diplom-Is, TopTemp, Personalhuset med flere. Deltagelse i frivillige organisasjoner 

var også profilert. Rotarystanden var godt synlig og flyktningene kunne søke om å få en 

Rotarymentor. Av andre organisasjoner kan nevnes Skedsmo Dialog, Natteravnene, Norsk 

Folkehjelp, Lions og Skedsmo Frivilligsentralen. Politiets «Forebyggende avsnitt» deltok 

også og var strålende fornøyd med arrangementet.  

Middag, underholdning og personlige historier 

Thon Hotel Arena var veldig imøtekommende og bidro til den beste arena arrangøren kunne 

tenke seg. Vi som deltok ble plassert ved vilkårlige bord, og alle ble blandet godt sammen, 

både bedriftsrepresentanter, flyktninger og rotarianere. Det ble derfor god anledning til å 

prates og bli kjent rundt bordene. Vi koste oss også med sang, dans og diktopplesning. Alt 

mens vi ble servert en deilig 3-retters middag, både laget og servert av flyktninger sammen 

med Thon Hotels stab. 

Utover kvelden ble det fortalt mange spennende historier fra scenen om flyktninger som 

hadde knekt koden i det norske arbeidslivet og kommet i jobb, ja til og med startet egen 

virksomhet. Stikkordet var «lær norsk!», og ikke gi opp selv om man får nei på mange 

søknader. 

Per Brevik Ole-Kristian Laengen 

Jens Grønnerød Lasse B Lundgaard 

Jim Johansen Arne Nielsen 

Øyvind Kjølberg Kåre Vastveit 

8/3 14/3 21/3 Snitt 

28,6 83,7 75,7 62,9 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt Jan Feb. Mars Apr. Mai Juni 

69,5 79,7 71,8 82,5 71,4 74,9 74,9 70,6 62,9    



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Rotary Foundation komite. 
 
Komiteens viktigste arbeidsoppgaver er 
ungdomstjenesten og å passe på at klubben 
gir bidrag til Rotary Foundation. Klubben har 
i år budsjettert med midler til 1 Ryla 
deltager. 
 
Årets Ryla deltager fra Skjeberg 
Rotaryklubb ble Martine Øby Strand. 
Vi hadde med Martine til Iintercity møtet i 
Rakkestad den 8. april for å vise litt av det 
Rotary driver med. 
 
Selve kurset ble avholdt i tidsrommet 16-18 
mars på Oscarsborg Festning. 
 
Martine kommer og besøker klubben hvor 
hun vil fortelle om hvordan hun opplevde 
kurset. 
 
Jim J 
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Møteprogram: 
 

02.05 Dugnad Hafslundalléen 

09.05 Bedriftsbesøk Hasle Trafo 

16.05 RYLA kandidatens rapport 

23.05 Bedriftsbesøk Peterson Packaging 

30.05 Nye lover og vedtekter 

 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   
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Referat fra klubbmøte 4. April 2018 
 

Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Forankring av offshoreinstallasjoner v/Terje Bøe 
Gjester:   Foredragsholder Terje Bøe  
Fødselsdag:   Jørgen W. 25/3, Per L 28/3, Lasse L 3/4 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Tilstede:   80.6 %  
Referent:    Per F. Rismark  
 
Presidenten ønsket alle velkommen etter påske. Mens vi ventet på kveldens foredragshol-

der fortalte var det hilsen fra Arne Nilsen som ikke kunne komme fordi han hadde fått hjer-

teinfarkt og hadde fått kjøreforbud av legen og kunne ikke komme på møte i dag. Noen 

poster med invitasjon til Kihl gård Rotary business Presidenten oppfordret yrkesaktive til å 

gå på dette møte. Rotary Convention i Canada, Rotary Alumni for tidligere RYLA-kandi-

dater. De som hadde noen som hadde vært der om å ta kontakt med dem for å høre om 

de kunne tenkt seg å møte der. 

Presidenten introduserte foredragshol-

der Terje Bøe. Terje fortalte litt om seg 

selv. Varteig gutt og kjente også noen 

flere i klubben. Startet utdannelsen inn-

for landbruk-skogbruk på Ås etc. så da 

måtte det bli offshore som han selv sa 

det. Valgte statikk og spenningsteknikk. 

Jobbet i dag i firma SEMAR som opp-

rinnelig ble startet av sarping.  Jobber 

med permanente fortøyninger nå i over 

20 år.  Firma startet i 1980 «Structurel 

Engineering Marine» Ble forkortet til SEMAR 2006. Han fortalte at 

han sov lite fordi jobben var så morsom så han kunne ikke sove 

fordi det var stadig morsomme utfordringer. Goliat i Barentshavet fortalte han mye om. 

Viste mange modeller hvordan en plattform eller installasjon beveger seg i transport og i 

fast montering.  Vibrering og utmatting beregnes. 50000 tonn store  

Hebron montert i Canada som kom fra Korea satt på skaft og beregnes hvordan dette 

skulle settes ned på grunnflate på 50 x 70 m. Kjetting lenker 500 kg pr m etc. kvalitetsjek-

kes og produsert stort sett i Spania. Montering på mange forskjellige havdyp. Viste oss 

flere typer ankere. 

Offshore installasjoner levetid på ca. 20 år.  

Firma har i dag ca. 30 ansatte og er et lite nisjefirma sett i den store sammenheng. Største 

aksjonær Dof Subsea AS 

Det er så mye info men for de som ønsker mer se dere hjemmeside.  

http://www.semar.no/about-us/# 

Takk for et interessant foredrag av engasjert Varting som varte litt mer enn den faste ti-

men, de fleste ble sittende.  

http://www.semar.no/about-us/


Referat fra klubbmøte 11. April 2018 
 

Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Mary's Venner v/ Helge Børresen   
Gjester:   Ledsagere 
Fødselsdag:   Sven Arne Bergh 9/4 
Møtt i andre klubber: Ingen 
Tilstede:   60.5 %  
Referent:    Herleik Rønningen  
 
Presidenten ønsket velkommen spesielt til kveldens foredragsholder og til klubbens 
ledsagere. 
Faste poster: 

• Påminnelse om møte Rotary Business Network Arne S. Nielsen påmeldt. 

• Ryla Alumni fellessamling Østfold Golfklubb 28. april 

• Invitasjon seilas med Christian Radich - Bergen / Oslo. 
 

Jan Willy Damsleth introduserte kveldens foredragsholder. 
Helge Børresen fikk ordet og introduserte Marys Venner og holdt 
et foredrag som var mye likt et tilsvarende foredrag som han holdt 
for oss for ca. tre år siden. 
Kort om Marys Venner: 
 
Bistand kommer dit den skal. Marys Venner er en politisk og 
religiøs nøytral hjelpeorganisasjon som arbeider for å hjelpe fattige 
og foreldreløse barn og ungdommer på Sri Lanka, i Thailand og i 
Bangalore i India, til et verdig liv. I tillegg til en lønnet sekretær og 
utgifter til revisor arbeider alle i Norge uten godtgjørelse. 
Av årlige innsamlede midler på ca. 5 mill. kr. går ca. 5 % av 
innsamlede midler til disse kostnadene. 

Marys Venner en godkjent norsk fadderorganisasjon som øremerker penger til ditt 
fadderbarn. 
 
Vi kan velge mellom 3 alternativer for vår bistand: 

1. Å gi et fattig barn en sjanse til et verdig liv gjennom individuelt fadderskap. Det koster 
kr 300 pr mnd. 

2. Bidrag til at et gatebarn får utdannelse.  Kr. 150 pr mnd. 
3. Støtte til et av Marys Venners kollektive prosjekter. Valgfritt månedlig beløp.  

Marys Venner skiller seg fra andre fadderorganisasjoner ved at overført beløp er øremerket 
et individuelt barn. Hvert barn gis en bankkonto hvor en mindre del av beløpet overføres slik 
at det bygges opp en startkapital. Det opparbeides en god kommunikasjon mellom giver og 
mottaker. 
 
Helge Børresen gikk så rask gjennom hvordan Marys Venner ble til og organisasjonen har 
nå holdt på i 39 år og kan glede seg over at mottakerbarna gjør det godt på skolen og de 
fleste tar nå høyere utdannelse og har fått seg gode jobber. 
Han kom også med en oppfordring om å være noe kritisk til andre hjelpeorganisasjoner, 
spesielt de som ikke er godkjent av innsamlingskontrollen - som det dessverre er mange av.  
Han delte ut brosjyre om fadderorganisasjonen og et vedlegg for de som kan tenke seg å bli 
fadder.  
Han fortalte også om at den engelske Rotaryklubben i Phuket ønsket et samarbeide med 
norske klubber og her er Skjeberg Rotaryklubb i kontakt ble vi fikk fortalt. 



Referat fra klubbmøte 18. april 2018 
 

Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Reiselivet i Østfold, v/ Bente Kjenstad Jæger 

Gjester:   Ledsagere 
Fødselsdag:   Hans Erik P 15/4, Kjell L 16/4 
Møtt i andre klubber: Rune L og Thor Otto T 
Tilstede:   76,3 %  
Referent:    Jens H Westberg  
 

 
Bente Kjenstad Jæger startet med å fortelle hun nå 
går over i ny jobb som leder i iSarpsborg. Vi 
ønsker henne lykke til med den krevende jobben. 
 
Visit Østfold startet i 2015 med hovedformål å 
profilere og markedsføre Østfold. 
Eiere er Østfold Fylkeskommune og kommunene 
Sarpsborg, Fredrikstad/Hvaler, Halden og Indre 
Østfold IKS. 
 
Man vil kort og godt ha flere turister til Østfold. Visit 
Østfold samarbeider med Oslo-regionen og jobber 
mot hotellkjeder og store turoperatører. Det kjøres 
flere kampanjer i året med felles temaer i regionen. 
Lokalt kan det være konferanser, events, ferie og 
fritid og andre arrangementer, eks. Allsang på 
Grensen.  Det koster kommunene noe men gir 
etter beregninger mange ganger utgiftene igjen. 
 
 

Pilegrimsleden som nå heter Borgleden går gjennom mange kommuner i Østfold og er en 
nyskapning som på sikt kan gi inntekter. 
De største arrangementene som Ladies Tour of Norway og Tour of Norway dekkes av ca. 
40 TV stasjoner og gir med kommentarer av Johan Kaggestad og co svært god Østfold- 
reklame. 
 
Visit Østfold samarbeider også med Akershus, Hedmark og Värmland. Grensen er en 
attraksjon i seg selv med mat og reiseliv på begge sider. 
Alle som venter gjester i sommer og lurer på hva de skal finne på må gå inn på 
hjemmesiden til www.visitoestfold.com som er Østfolds offisielle reiseguide. Der finner du 
alt du trenger for å planlegge et besøk. 



Referat fra klubbmøte 25. April 2018 
 

Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Pratemøte med uten quiz    
Møtt i andre klubber:  
Tilstede:   72,2 %  
Referent:    Øistein Brodal  
 
 

Presidenten åpner møte med myndig stemme, og ønsker oss alle velkommen. Jim har 
besøkt Bærum RK, og det var jo eksotisk. Samtidig annonserer Jim årets dugnad I 
Hafslunds-alleen. Med spade, hakke, saks og trillebår. Samt rømmegrøt. 
Ut I det blå er I år den 20. juni. Det skal kjøres buss den dagen.  
Fri-Markedsgeneral Ole promoterer frimarked I Høysand og vil gjerne ha varer å selge. 
 

Stein har være på tur. En time og et kvarter fra Gardermoen 
så måtte flyet snu tilbake til Gardermoen for å skifte en del. 
Men etterhvert kom de fram til Skiathos. På veien tilbake 
oppsto en ny feil, som ble reparert, og en ny feil som måtte 
repareres. Store forsinkelser og lite informasjon. Stor 
frustrasjon. Etter å ha kommet hjem kontaktet han 
“airhelp.com” og fikk gjennom dem fikk han mer enn 6000 kr. 
I erstatning. 
 
Per Halvorsen har også kranglet med flyselskaper. Herleik 
har fløyet med et fly som skulle lande uten landingshjul.   
 
Ole-Kristian har jobbet I Nigeria, og der skjer det ting på 

flyplassene. Han ble mistenkt for være en annen. 
 
Ikke legg magnetiserte kort fra en parkeringsautomat i telefonen, godt råd fra Per Brevik 
 
Det ser ut som om alle har være på flytur og hatt skremmende opplevelser. 
 
Per H mener han har fløyet mer enn de fleste med både gode og dårlige opplevelser. 
 
Tor-Otto også. Mister koffertene, men de kom med taxi med hele beholdningen av 
sterke drikkevarer intakt. Selv om alt gikk i gulvet og ble knust da han kom hjem. 
 
Motorer som fusker og stopper, landingshjul som ikke kommer ut, pass som ikke virker, 
bagasje som uteblir, og tid som går. Å fly, "det er fali det", eller er det det egentlig? 
 
Medlemsrekrutering, fremdrift. Rekruteringsgeneral Per H. Legger press på 
medlemmene for å følge opp. Kanskje noen på lista kan inviteres til å holde foredrag. 
Per H sender purring. 
 
Det ble ikke tid til quiz, det ble for mye fly. 



Mimresiden 
 

Min hverdag 

Månedsbrevets redaktør har anmodet meg om et lite bidrag til spalten "Min 

hverdag". Bidraget gir jeg så gjerne, men hverdager har jeg liten lyst til 

å skrive om. 

Jeg føler nemlig at det er noe negativt ladet i uttrykket "Min hverdag". 

Noe grått, kjedelig og monotont, noe man på en måte må komme gjennom for å 

"leve" i helger og ferier. En slik holdning er etter min mening kun egnet 

til å forkorte livet. Hvis man bare "lever" i helger og ferier, hjelper 

det lite å bli hundre år, men har allikevel ikke "levd" mer enn i 25. 

 

Personlig forsøker jeg å viske ut skillet mellom hverdag og fest. Så sant 

man har god helse og forholdene ellers er bra i familien og på jobben, 

skal man ta vare på alle årets dager og gjøre noe hyggelig, spennende 

eller annerledes ut av dem. Ingen dager er grå, men alle dager (også 

helger og ferier) kan gjøres grå.  

 

Det ligger noe nedlagt i den norske folkesjelen at vi ikke skal ha det 

hyggelig uten "at det er fortjent", dvs, at vi skal ha slitt for tingene 

på forhånd. Resultatet blir ofte at vi ikke synes det går an å hygge seg 

med et glass vin og litt god mat på en ukedag. "Vi må vente til helgen"; 

Når helgen kommer er vi kanskje ikke i form, eller ungene er syke, eller 

noe annet plutselig inntreffer. Resultat, vi får ikke kost oss i hele tatt 

den uken. 

 

På samme måte avstår vi fra restaurant-besøk, weekender i Oslo o.l. hele 

året fordi "vi må spare til ferien". Når ferien kommer stresser vi oss 

gjennom 2-3 uker for å ta igjen alt vi har forsaket ellers i året. 

Sist, men ikke minst, avstår vi fra gleder i unge Kr fordi vi legger av 

noe til pensjonsalderen. Når vi bare blir gamle nok, ja da skal vi reise, 

bo på hytta, spise på restaurant, gå i dress hver dag, kort sagt ta igjen 

for all forsakelse tidligere i livet. 

Når pensjonsalderen kommer er vi (eller ektefellen) ofte svekket av en 

eller annen sykdom slik at "det søte liv" ikke lar seg realisere. Eller vi 

rett og slett ikke er i stand til å legge om fra et liv i sparsommelighet 

til et liv i" luksus". Statistikken viser at nesten alle har øket sin 

formue i tiden fra de slutter å jobbe og til de forlater vår jord. 

Resultatet er at man etterlater seg arvinger som blir uvenner p.g.a. de 

forsakelser man gjorde i unge år. 

 

Jeg mener selvsagt ikke at man skal leve som om hver dag var den siste 

eller at man skal ødsle bort alt her i livet, men man bør ha i bakhodet at 

"Det er bedre å leve rikt enn å dø rik". Bruk dine pene klær også i 

hverdagen i stedet for at de skal bli umoderne i kottet. 

Ta kona med på restaurant av og til. Kjøp blomster til henne en gang i 

blant og overrask med rødvin på torsdag. Da slipper du å irritere deg over 

at skatten tar halvparten av rentene på pengene du har i banken.  

 

Det er bedre å ha en hyggelig dag i dag enn å håpe på en i morgen. Eller 

som det også er sagt: "Tenn et lys i stedet for å forbanne mørket". 

Selv har jeg hatt mye glede av et gruk av Kumbel (Piet Rein) til å bli 

kvitt tanken på hverdagen. Det lyder: 

 

"Husk å leve mens du gjør det. 

Husk å elske mens du tør det." 

Lykke til alle sammen!  

 

Bjørn. E. Thorbjørnsen. 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte april 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

Månedens tips 

Parkering og utsikt til Sarpfossen 

Det er mulig å parkere ned denne veien.  

Flott utsikt til fossen og gangavstand til monumentet på broa. 

 

 

Per Brevik Lasse B Lundgaard 

Jan W Damsleth Hans Erik Pedersen 

Per Halvorsen Morten Pehrsen 

Jim Johansen Herleik Rønningen 

Ole-Kristian Laengen Thor Otto Trapness 

Rune Larsen Jørgen Winsvold 

4/4 11/4 18/4 25/4 Snitt 

80,6 60,5 76,3 72,2 72,4 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt Jan Feb. Mars Apr. Mai Juni 

69,5 79,7 71,8 82,5 71,4 74,9 74,9 70,6 62,9 72,4   



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

 
"Kom mai du skjønne (milde)= hetebølge." 
 
Det er godt å ha en kjølig arbeidsplass i 
underetasjen med murvegger når man skal skrive 
noen ord til månedsbrevet. Sammenligner vi oss 
med mai måned i fjor ligger vi nok litt over. 
 
Dette er mai 2017: 

Gj. Snitt Normal Varmest Kaldest 

11,7° 10,7° 
22,8°  
6. mai 

-2,6° 1. mai 

 
Omdømme komitéen har snart lagt et år bak seg, 
og jammen har vi fått til noe som klubben kan 
være stolt av.  
 
En fin folder som sier litt om Rotary og om 
Skjeberg Rotaryklubb. Den har blitt delt ut til 
medlemmene og vi håper den kan stimulere 
eventuelt nye medlemmer til å besøke klubben. 
 
Noen av komitémedlemmene har også vært på 
noen møter hos vår AG, Konrad Bjoner. Møter 
med mye ny info og noen diskusjoner om 
websider, medlemsutvikling og vi fikk gode og 
nyttige bekjentskaper fra andre klubber. 
 
Den siste tiden har komitéen arbeidet med forslag 
til nye lover og regler, samt ajourført våre 
vedtekter. Malen for nye lover og vedtekter er gitt 
ut av Distriktet og tilpasset vår klubb så godt det 
lar seg gjøre. 
 
Til slutt vil jeg takke komitémedlemmene for god 
innsats i arbeidet, og referatene har kommet innen 
tidsfristen slik at månedsbrevet stort sett har 
kommet ut i rett tid. 
 
PEB 

 
Nr. 10      Årgang 42 
Mai 2018 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

06.06 Innkommende President Einar G 

15.06 Årsfest på Rorbua Høysand 

20.06 "Ut i det blå" 

27.06 Protokoll-overleveringer 

 

 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 2. mai 2018 
 
Møtested:    Hafslund alléen 
Program:   Dugnad 
Fødselsdag:   Morten Pehrsen (70 år) 
Tilstede:   62,9 %  
Referent:    Per Brevik 
 
I år var vi heldigere med været og i god tid før kl. 19 var hele gjengen i full virksomhet med 
ulike oppgaver. Noen trillet jord, noen kappet grener, noen ryddet kvist og gress med 
raker, noen kappet buskas og småtrær med grensakser og Jim passet på at alle hadde 
noe å gjøre.  
Det var en effektiv gjeng som sto på og etter hvert som vi tok et lite overblikk, kunne vi ane 
konturen av den gamle alléen som snart er ferdig helt ned til vannet. Som Jim sa: " Det 
som står igjen, tar vi til neste år". 
  
Etter en liten pust i bakken var det tid for den tradisjonelle rømmegrøten med dertil saft og 
kaffe. 
 
President Morten kunngjorde et minimøte ved å slå to spader sammen for å tilkalle 
oppmerksomheten. Fort gjort, og han ble gratulert med sine 70 år 29/4. Hurra for Morten. 
 

 
 



 

 

 Referat fra klubbmøte 9. mai 2018 
 
Møtested:    Hasle Trafo 
Program:   Bedriftsbesøk 
Fødselsdag:    
Tilstede:   56.8 %  
Referent:    Arne S Nielsen 
 
 
Dagens møte i Skjeberg Rotaryklubb var lagt Hasle Trafo der vi ble møtt av Bjørn Brekken 
som kom direkte fra Gardermoen der han hadde vært på kurs for å forberede seg til 
pensjonist-alderen.  
 
Bjørn Brekken, som bærer den offisielle tittelen lednings-mester, har ansvaret for 
høyspentnettet i et meget stort distrikt som starter oppe i Rendalen, omfatter nærmest hele 

Østlandet med Østfold og også et godt stykke ned i Buskerud. Med andre ord har han 
ansvaret for at nettet kan distribuere elektrisitet til omtrent 50 prosent av landets 
befolkning. 
 
I Norge er det kun 5 - 6 personer som har denne tittelen og har lignende ansvar for andre 
deler av landet. Som ledere for hundrevis av medarbeidere og ansvar for milliardverdier 
kunne man kanskje tro at disse ville ha «finere» titler som direktører, men Brekken mente 
at det ligger en god tradisjon og ikke minst yrkesstolthet i tittelen linje-mester, så derfor 
foretrakk de å holde på den. 
 
Hasle Trafo, som vi besøkte, utgjør bare en bit i hele det enorme høyspent-nettet i Norge, 
men er litt spesiell. Kanskje er den landets største trafostasjon. Det store anlegget er på 
420 kilo volt (420000 volt). De transformerer strøm til forskjellige spenninger og 
distribuerer ut til distriktet.  
 
Stasjonen fylte 50 år i 2013. Det jobbet folk her døgnet rundt tidligere - minst to mann hele 
året for å styre det hele, men flere i anleggs- og vedlikeholds-perioder. Alle boligene på 
nedsiden mot Glomma var i sin tid tjenesteboliger. De ansatte som bodde der hadde 
døgnkontinuerlig vakt og hadde en vender på veggen som de snudde på når de gikk av 
eller på vakt. Og så ringte det en bjelle hjemme om det var en feil på anlegget slik at de 
måtte på jobb.  
 
Det meste styres nå fra Oslo. De har bare en PC i kjelleren som brukes lokalt. Hasle ligger 
inn under det som kalles Østnes.   
 
Østnettet, som Hasle Trafo tilhører, utgjør også hoved forbindelsen for eksport av kraft til 
Sverige, mens eksporten til Danmark går via Kristiansand.   
 
Distribusjonen av kraft ut i Europa er nå sentralt regulert på Europeisk politisk nivå og 
styres etter strenge regelverk. Ikke minst gjelder dette sikkerheten og at tilgangen på kraft 
er kontinuerlig.  
 
- Hvis vi skal ha utkoblinger neste år for vedlikehold, må vi planlegge det nå i mai/juni. Det 
er Statnett som koordinerer dette, forteller Brekken.   
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Det ble spurt om det var mye bråk om monster-master, noe Brekken bekreftet , men la 
spøkefullt til at det nok ikke var like mye protester mot monster-broer «for dem kan man jo 
kjøre bil over».  
 
Men hvordan blir det med nok kraft i fremtiden? Kanskje må det til noen kraft-utbygginger i 
også fremtiden som alle må være med å betale. Behovet syne så være umettelig.  
 
Men kraft er ikke bare en økonomisk utgift for skattebetalerne ettersom Statnett betaler 
eiendomsskatt til alle kommunene der de har anlegg.   
 
Bjørn Brekken fortale at man har problemer med å holde linjene åpne når det gjelder skog. 
De eier traseene selv, men må noen ganger kjøpe til ekstra plass av grunneiere. Det 
koster dem 25 millioner per år å holde linje-gatene åpne.  
 
- Det blir stadig fuktigere og vi får mer og mer å gjøre med å lage stabile grunnforhold for 
mastene. Dette blir det mer og mer av. Å legge strømmen i kabel er 10 ganger dyrere enn 

i lufta, sa Brekken.  
 
Sentralnettet skal bare ha 420 og 300 kilo volt. Men det er en del andre spenninger i andre 
nett som går til utlandet.  
 
 

Lednings-mester Bjørn 
Brekken hadde mange 
spennende historier å 
fortelle om strømnettet i 
Norge og spesielt i sitt 
eget område som dekker 
halve Norges befolkning. 
Et meget stort ansvar. 
 
 
 
 

 
 

Dette er kabler for 420 kilo volt. Begge 
produsert hos Nexans i Halden. Den til 
venstre er fylt med olje i kjernen. Inne i 
kabelen ligger det en fiberkabel som 
overvåker temperaturen for hver meter 
mellom stasjonene. Kablene holder 
normal i 70 år, men så koster de 

oppimot 1,2 milliarder i enkelte tilfelle.  
 
Artikkel om Hasle Trafo fra Varteig 
Historielag (INGA) finner du på de neste 
sidene. 
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Utbyggingen av samkjøringsnettet 
had de skutt fart i Norge i løpet av 50- 
årene. I Trøndelag hadde man også 
fått knyt tet seg til det svenske kraft-
nettet. Den ne mulig heten manglet på 
Øst landet. Utbyggingen av Tokke an-
leggene hadde forsterket tanken da 
det nå var større mulighet for lagring 
av sommerkraft og levering av vinter-
toppkraft. Da Sverige også nå var inter-
es sert i muligheten for utveksling av 
kraft, og det var gunstige forhold for 
finansieringmedlåniVerdensbanken,
ble det fort gang i planene om en kraft-
linje. AS Hafslund hadde på denne 
tidenplaneromenkraftlinjepå300kV
fra Tegne by i Akers hus til Navestad for 
å forsyne søndre Østfold med kraft. I 
Norge var man i ferd med å oppgradere 
samkjøringsnettettil300kVmens
Sverige allerede hadde gått opp til 420 
kV.PåveientilSverigemåttedetaltså
foregå en transformering fra 300 til 
420kV.Etterflerevurderingerbledet
bestemt at dette skulle foregå i Norge og 
stedetbleHasleiVarteig.

Hasle ble valgt
NVE-Statkraftverkenevalgteåsamar-

beide med AS Hafslund om linjefram-
føring fra Tegneby. I stedet for å legge 
dette til Navestad som opprinnelige 
plan lagt, ble linjen lagt til Hasle. Hoved-
begrunnelsen var at dette ville medføre 
en bedre trasé til Sverige. Det var også 
andre forhold som pekte ut Hasle: Tom-
ten var ideell fordi den hadde et naturlig 
søkk i terrenget for plassering av trans-
formatorenogstoreflaterpåbeggesider
til koplingsanlegget. Belig gen heten ved 
Glomma gjorde at behovet for kjølevann 
enkelt kunne dekkes.

I et intervju i Sarpen 20.10.1960 ble 
det også framhevet som en fordel at 
plassen lå langt fra tettbebyggelse. Med 
tanke på hva som har skjedd i området 
senere, kan dette virke som en merkelig 
begrunnelse.

Kommunens behandling
Det er ikke funnet kildemateriale som 

viser om kommunen var en pådriver for 
å få trafoen til bygda. 18. nov 1960 har 

formannskapet til behandling: 
«Søknad fra Statens kraft
verker om konsesjon og eks
pro priasjonstillatelse for 

Hans Erik Pedersen

Hasle Trafo – 50 år

I februar 1959 har Sarpen et intervju med Samkjøringssjefen om en mulig ny 
kraftlinje til Sverige over Skjeberg. Det var dette som etter hvert ble gjennom
ført og resulterte i de kraftledninger og det store trafoanlegget vi ser på Hasle 
i dag. Det er nå 50 år siden igangsettingen av det som utgjør en meget viktig 
del av landets infrastruktur. Ved siden av kongsmoren Inga er kanskje dette 
Varteigs viktigste bidrag til norgeshistorien.

Arbeidsbrakke satt opp for de 
som bodde på anlegget. Plass til 
29 personer.
Fotograf: Ukjent
Eier av bildet: Gunvor Groven
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kraftlinjer og transformatorstasjon». 
Behovet for stasjonen som skal plas-
seres på Hasle, er beskrevet til 90 dekar 
hvorav ca 55 % er skogsmark med mid-
dels og lav bonitet, ca 35 % er innmark 
og ca 10 % er impediment (ufruktbar) 
mark. Linjetraséen vil kreve et belte på 
42 m og vil hovedsakelig gå gjennom 
skogstrekninger med lav og middels 
bonitet, men med noen overganger over 
dyrket mark. Formannskapet innstilte 
enstemmig til kommunestyret om å 
godkjenne tillatelse til konsesjon og 
ekspropriasjon slik det var beskrevet i 
søknaden. Sarpen gjengir en uttalelse 
fra ordfører Brusevold om at dette kan 
bli et skatteobjekt.

1. febr 1961 er det ny søknad om kon-
sesjon, denne gang for kraftlinje på 33 
kmfraSåneriVestbytilHasle.Igjen

an befales søknaden innvilget. 
Det samme skjer når Stats-
kraft verkene i juni 1961 igjen 
søker om konse sjon for å 
bygge og å drive Hasle trans-

formator stasjon. I desember 1961 
søker AS Hafslund om konsesjon for 
sinkraftledningpå50kVfraHasletil
Navestad som skal være et ledd i distrik-
tets kraft forsyning. 

I juni 1962 må formannskapet 
besvare en sak som tydeligvis er rettet 
tilkommunensbranntilsyn.DaVarteig
ikke har slikt, går man ut fra formann-
skapet kan gi nødvendig approbasjon. 
Saken gjaldt installasjon av «vann stoff-
gasskjøling» på trafoen. I juni må de 
også ta stilling til om det skal kunne 
benyttes isolasjonsplater av 2 cm isopor 
i taket på koplingshuset på Hasle. Mot 
dette har de en stem mig ikke noe å inn-
vende.

27. august 1963, etter åpningen, var 
hele kommunestyret på befaring på 
anlegget.

Bygging av hovedhuset som har 
tre etasjer under bakken og to 
over. Man kan se at terrenget 
ble utnyttet.
Fotograf: Ukjent
Eier av bildet: Gunvor Groven

«Frist meg kvinne, ……»
Ragnhild Mathiesen var gift med Johan Mathiesen. Da hun kom til Hasle fra 

Bjørnlena i 1950, var det bare tre hus i området fra gården og mot trafoanlegget: 
Kristen Mathiesens ved krysset med Nipaveien og langs fylkesveien to hus som 
tilhørte søsknene Mørkeseth.
HunhuskeratdetvarendelmotstandiVarteigmotetableringenavtrafoenpå

Hasle. Johan og Ragnhild delte ikke den oppfatningen og var hele tiden positive til 
det som skjedde. Det til tross for at de måtte avstå nesten hundre mål av gården, 
hvorav en fjerdedel var dyrka mark.

Ragnhild var i en periode av byggingen med og laget mat for de som bodde i 
brakkene.HunvaransattavVassdragsvesenetogmåttetidligoppommorgenen
for å servere frokost. Senere var det forberedelse av middag. Hun opplevde 
arbeiderne som svært positive og hyggelige. Men at det var et mannfolkmiljø, var 
sikkert. Det går fram av følgende replikk hun husker da hun bød fram mat til en 
kar: «Frist meg kvinne, men ikke med mat.»
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Grunnavståelse
I oktober 1962 startet skjønnet for 

grunnavståelse til trafoanlegget og 
for linje traséen mot Sverige. Det ble 
vur dert som komplisert og var det 
«største på årtier». Skjønnet ble ledet av 
sorenskriver Torgeir Moi.

Det var i alt 78 grunneiere som 
var involvert. Desidert største grunn-
avståelse hadde Johan Mathiesen på 
Hasle (gnr 3001, bnr 1) med 96 mål. 
Naboen Martin Lunde var nest størst 
med 5-6 mål. Disse var representert 
av advokat Grindstad. Han pekte bl.a. 
på områdets verdi som framtidig bolig-
område.Etterinnledendemuntlige
for handlinger startet man befaringen 
som tok mange uker. Skjønnet forelå i 
februar 1963.

Mange grunneiere klaget på skjønnet 
og det ble i oktober 1963 gjennomført 

overskjønn. Denne gang var det soren-
skriver Apenes som var leder. Allerede 
i november forelå resultatet av dette, 
ogdeflestehaddefåttgjennomslagfor
høyere erstatning. Det ble i begrun nel-
sen denne gang bl.a. påpekt at om rådet 
til Johan Mathiesen hadde en verdi som 
mulig boligområde. (Om resultatet av 
skjønneneforVarteig,seegenramme).

Anlegget
Anleggsarbeidet ble påbegynt høsten 

1961 i regi av Statskraftverkene. Det 
ble satt opp arbeidsbrakke som kunne 
huse 29 mann. Det arbeidet antakelig 
adskilligfleresomboddeiområdet.

De største arbeidene var bygging 
av kontrollhuset (hovedhuset) 
og sjaktene som skulle huse 
transformatorene. Hoved huset er 
på 5 etasjer hvorav 3 ligger under 

bakken. Det regnes som et pent 
eksempel på etterkrigstidens 
industriarkitektur og ble noe 
mer påkostet enn det som var 
vanlig.

I forlengelsen av søkket nede 
ved Glomma ble det bygget 
et pumpe hus for kjøle vanns-

Erstatningsbeløp for grunnavståelse
Grunneier Skjønn Over-

skjønn Grunneier Skjønn Over-
skjønn

Johan Mathisen 138.700 168.000 John Johnsen, Sikkeland 4.900 8.800
Martin Lunde 15.050 EvenKlemsdal 140 175
Oskar Dypedahl 1.150 1.770 Oddmund Sikkeland 3.200 4.250
Gudmund Dybedahl 1.100 1.900 Johan Sikkeland 1.175 2.460

Johan Østtorp, Bergby 1.100 1.610 Lorang, Arne og Ole 
Spyde  vold 10.375 14.250

Ola og Gunnar Bergby *2.800 5.300 Ole Bergsland 250 450
EinarE.Bergby 230 450 Øivind Nilsen, Knatterudfj. 200 380
Nils Bergby 1.200 1.900 Sigurd Knatterud 2.750 4.180
*(+10.000hviskjoneflyttes) Varteigkommune 840

Hovedhuset hvor bl.a. kontroll
rommet lå. På baksiden til 
venstre ligger de fleste transfor
matorene. Fotograf: Øistein Bøe 
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anlegget.Etavdemerspektakulære
innslag i bygge  prosessen var slepingen 
avfirelangeplastrøroverisenfra
jernbanen ved Ise. Disse skulle brukes 
til føre kjøle vann. To ble lagt hele 270 
meter ut i Glomma og de to andre ble 
gravd ned og førte kjølevannet fram til 
transformatorene. Rørene ligger der 
frem deles men er ikke i bruk. Hele 
anlegget er nå luftavkjølt.

I denne sammenheng er det ikke 
riktig å gå inn på den teknisk-faglige 
siden ved anlegget. Om dette henvises til 

de oppgitte kildene.
20. august 1963 ble anlegget åpnet 

og strømmen slått på. Det var represen-
tanter for myndighetene både i Sverige 
og Norge tilstede. Begivenheten ble også 
dekket av fjernsynet. Det var bare 1. 
byggetrinn som da var ferdig og anleggs-
arbeidet fortsatte med både bygninger 
og terreng. Arbeidet til da hadde kostet 
13 mill kr.

Investeringer på en halv milliard
Hele tiden senere har det foregått ut-

vid elser og forbedringer. Imidler tid er det 
nå de siste årene blitt foretatt en total-
renovering av anlegget. Trans formatorer 
og gamle koplingsanlegg er skiftet ut og 
tilgjengelig plass er bedre utnyttet. Area-
let er også noe utvidet. Svært synlig er 

Einar Bakkenget
EinarBakkengetkomtilVarteigforåarbeidemedbyggingenavHasletrafo.Han

somvaribegynnelsenav30-åraogfraGausdal,varalleredeenerfarenkariVass-
dragsvesenetoghaddeværtmedpåflereanlegg.Ganskesnartfikkhanfamilien
sinhit.FørstleidedehosEvensenpåSkogly,senereboddedeiKultorpstuamens
hanfikkbyggetseghuspåSulusnesvedfylkesveien.
Dahankomhit,varbareveiennedtilanleggetferdig.DetvarfirmaetBrødrene

Høydal som hadde jobben med rydding og graving. Han er ikke sikker nå på 
hvormangedetvarsomvaransattavVassdragsvesenetforåjobbepåanlegget.
Av lokale folk husker han fetterne Hans og Martin Bergerud. Anleggsarbeiderne 
utførtealtarbeidsomikkekrevdespesialkompetanse.Defikkserveringispise-
brakke og maten var meget god.

I juni 1963 ble han utsatt for en alvorlig ulykke på anlegget. Han ble hardt 
skadetunderstrekkingavenkraft-ledning.Ensåkalt«Bennebjørn»røkogmotor-
spillet traff Bakkenget. Det gikk særlig utover hofta men «ikke et bein i kroppen var 
uskadet». Han lå tre måneder på sykehus og var sykmeldt et helt år! 

Bakkenget forteller at han hadde fått hogd seg tømmer hos Thorleif Strøm nes. 
Det var nok til hele huset som skulle bygges, og som lå klart ved Små berg rampa 
for å bli kjørt til saga. Da det ble problemer med transformator trans porten, tok 
Vassdragsvesenetalttømmeretogbruktedettilforsterkningeravveien.Forhan
bledettelikevelenfordel.Etterpåkunnehannemligrekvireresåmyematerialer
han trengte til huset. 

Vidar Amundsen har vært tilknyttet 
anlegget på Hasle siden begynnelsen på 
80tallet. Han har kontorplass på anlegget 
og fungerer som lokal leder.
Fotograf: Øistein Bøe
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også de store støyvollene som er bygget 
rundt. I alt er det investert nesten 500 
mill kr fra 2008. Nå står hoved huset for 
tur til også å få en ansiktsløfting. 

Kraftoverføringsnettet
Fra Tegneby i Akershus ble det ført 

framenlinjepå300kVtilHasle.Strøm-
men skulle så transformeres for å tilpas-
sestilsvenskenesnett.Paralleltmed
byggingen av trafoen pågikk derfor 
etableringenavdennye420kV-linjentil
Borgvik i Sverige. Linjen er på i alt 105 
km, hvorav 38 km i Norge. Til grensen 
er det 97 master med gjennonsnitthøyde 
på 32 m. Kostnaden for linjen var 11 
millkr.Erfaringenemantilegnetseg
under arbeidet med denne linjen, ble 
helt avgjørende for at man senere kunne 
utrede tanken om videre utbygging av 
kraftoverføringsnettpå420kViNorge.

AS Hafslund bygget også fra starten 
enlinjepå50kVtiltransformatorsta-
sjon på Navestad. Derfra ble strømmen 
videreført til bruk på lokal nettet i søndre 
Østfold.

Senere er antallet linjer inn og ut av 
anlegget øket. Fra vest kommer det i 
dagfirelinjerhvoravtoerpå420kV
som nå er blitt standard i Norge. Mot 
østgårdetdetnåto420kV-linjer,den
andre kom i 1978 og går via stasjon i 
Halden videre til Skogstrand i Sverige. 
I jordkabel under fylkesveien går en 
linje som videreføres i luften til trafo ved 
Brunsbyåsen (ble etablert på 90-tallet). 
Videregårdettolinjertiltrans-
formatoren på Navestad og to linjer til 
stasjonen som ligger i bygningen vest 
for det gamle smelteverket på Hafslund. 
Dissefemlinjeneerpå50kVogeiesav
AS Hafslund. 

Betjening
Vedoppstartvardetenmaskin-

mester og fem driftsvakter. Som 
maskin mester og leder ble ansatt 
John Nordahl Karlsen (1921-2001). 
Han had de stillingen fram til 1989 
da han pen sjonerte seg. Karlsen 

Ulykker
Dessverreskjeddedetflerealvorligeulykkerpåanlegget,bådepåtrafoenogpå

framføring av kraftlinjene. I avisene ble disse ulykkene omtalt:
Ijuni1962:ArneJohnOlsenfraLeinesfjordiLeikanger,26år,fikken20mhøy

mast over seg ved Bakkeelven og omkom.
I oktober 1962 falt Stener Tøftum, 42 år fra Gausdal, ned fra nybygg. Han etter-

latersegkoneogfirebarn.LensmannBraadlandskulleetterforskeulykken.
I februar 1963 var det igjen en stygg ulykke ved trafoen. Svein Hårstad fra 

Gausdalfikkstoreskaderiansiktet.Hanvillefåvarigemenogdetvarfarefor
synet på det ene øyet. I Sarpen ble det spekulert om det kunne ha vært gammel 
dynamitt i borehullet.
IjunibleEinarBakkengetskadet,seegenramme.

Nye transformatorer på rekke til 
høyre. I nedkant av hovedhuset til 
venstre stod de gamle som måtte 
fungere helt til de nye kunne settes i 
drift.               Fotograf: Øistein Bøe
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flerestasjoner.Nåværendelederstyrer
sjuanlegg.PåHasleharimidlertidVidar
Amundsen kontorplass og fungerer som 
en lokal leder.

Bolighus
Til de ansatte ble det bygget seks 

bolighus,beliggendeflotttilmotGlom-
ma. Maskinmesterens hus var litt 
større enn de fem andre. I en omtale 
i SA i august 1963 har man bilde av 
en av eneboligene som ennå ikke var 
ferdig, men likevel hadde fått montert 
TV-antennepåtaket.Overskriftenlød:
«Tipptopp på Hasle».
Etteratbehovetforfastbemanning

på stasjonen har endret seg, har også 
husene blitt avhendet og solgt til 
private. Det eneste som er beholdt, er 
det opprinnelige maskinmesterhuset. 
Det blir nå benyttet som 
overnattingsmulighet for folk som har 
midlertidige oppdrag ved stasjonen.

Hasle trafo, et sentrum for utvikling
Hasle trafo var en milepæl i norsk 

kraft overføring ved at det var den første 
med420kVprimærspenningogende-
punktfordenførste420kVledning.

hadde teknisk ut dan nelse og had-
detjenestegjortvedflerekraftverkog
trafoanlegg tidligere. Han engasjerte seg 
ogsåilokalpolitikkeniVarteigogsatt
flereperioderikommunestyret,ienav
dem som vara ordfører.

Helt fram til slutten av 70-årene var 
det helkontinuerlig vakt ved anlegget. 
Automatisering har ført til endrede 
behov.Enperiodevardetdagvaktog
hjemme vakt, og nå er man over til at 
det bare er påkalling ved behov for inn-
gripen. Alt styres fra andre steder, og 
det enorme kontrollrommet på Hasle 
ernådemontert.Påsammemåtehar
personalet og ledelsen fått ansvar for 

Transformatoren «T6», et begrep innen norsk 
kraft overføringsmiljø. Den eneste av de opp
rinnelige transformatorene som er igjen på 
Hasle.                          Fotograf: Øistein Bøe

Gunvor Groven
Gunvor Groven f. Gressløs, ble 8.1.1962 ansatt som hjelpekokke på Hasle-

anlegget. Hun var da 17 år gammel. Det var starten på en periode på til sammen 
10årsomkokkepåanleggforVassdragsvesenet.Idrøyetoår,framtilmars1964,
var hun på Hasle. Sjefskokke var Ragnhild Wilhelmsen og de var fem som hadde 
ansvaret for matlaging, bl.a. Bodil Johansen som var Gunvors tante. Gunvor 
minnes at det var travle dager, ”det krydde av folk”, i perioder var det opp til 50 
personer som skulle betjenes. Det ble mye mat som skulle lages og det ble ”gris på 
gris”tilkjøkkenet.EtterHasleflyttethuntiletanleggiBærum.

I 1993 ble hun igjen ansatt på Hasle trafo, denne gang som renholder. Hun 
har ansvaret for renholdet både på Hasle, inkludert det siste bolighuset, og på 
sta sjonen i Halden. Hun ser fram til at hovedhuset på Hasle nå står for tur til å 
rehabiliteres.
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Boligfelt på Hasle
Hvorvidt utbyggingen av Hasle Trafo har direkte sammenheng med den senere 

utbyggingen av Hasle til et stort boområde, har vi ikke dokumentert. Imidlertid må 
det være grunn til å anta at etableringen av bolighusene knyttet til trafoen, må ha 
virket inspirerende. 

I desember 1962 omtales det i formannskapet tre framtidige boligområder: 
Vestvold,KokkimogHasle.DetbørvurderesomHaslekanfåstrømfratrafoen.

I formannskapsmøte 18. okt 1963 anbefales at kommunen godtar en feste-
kontrakt med Johan Mathiesen om leie av et 40 mål stort område mellom fylkes-
veien og Glomma (Hasle Hageby). Forhandlinger om dette hadde foregått i lengre 
tid og kommunen ønsket primært å kjøpe området. I protokollen fra møtet står 
det: «Behovet for byggetomter i kommunen og ønskeligheten om regulerte byggefelter 
er kommet mere og mere i forgrunnen. Området langs fylkesveien fra Sarpsborg til 
Varteig kirke byr på mange og pene byggefelter. ………..»

Erfaringeneherfravarheltavgjørende
fordenvidereutbyggingav420kV
kraft overføringsnett i Norge. 

I 1979 ble Hasle endepunkt for 
landets først triplexledning, en ledning 
medtreledereprfase.EtTCR-anlegg
som ble igangsatt i 1981, var verdens 
første med tilkopling mot et spennings-
nivåpå420kV.Dettebleavtidsskriftet
ElectricalReviewsammeårsattpå
en liste med 15 av de anlegg som 
haddeværtmedpååflyttegrenseri
elektrisitets forsyningens utvikling. 

Transformatoren på Hasle, «T6», er 
et begrep innen det norske kraftover-
førings miljøet. Den var i lang tid Norges 
største,tyngsteogenestepå420kV.
Denharblittbyggetomflereganger
ogdetfinnesnåfleremedtilsvarende
dimensjoner rundt i landet. Likevel 

eksisterer begrepet «T6 på Hasle» som 
uttrykk for en unikt dimensjonert kom-
ponent i krafthistorien.

(Spesielt interesserte henvises til 
kildene for nærmere beskrivelse av de 
tekniske begrepene.)

Kilder: 
«Kraftoverføringens kulturminner« Utgitt 
av Norges vassdrags og energidirektorat 
2010 
«Hasle transformatorstasjon. En oversikt.» 
 Artikkel av overingeniør Ommund 
Hauge i Elektroteknisk tidsskrift nr 
32/1963 
Formannskapsprotokoller fra1959 til 
1963. 
Sarpen og SA fra 1959 til 1964. 
Muntlige kilder som nevnt i artikkelen, 
også Vidar Amundsen, Statnett 
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• Distriktet har nå laget en ny kommunikasjonsplan. Det er viktig for Rotary å 
kommunisere med samfunnet rundt oss på flere plan. 

• Ut i det blå turen går 20. juni 
 
 

RYLA 2018 ble holdt på Oscarsborg i Oslofjorden utenfor Drøbak. 
Martine var en av ca. 50 deltakere som møtte hverandre for første 
gang. 
Det hele startet med at alle stod på rekke og presenterte seg. Så 
skulle man blant annet snakke med sidemannen og etterpå 
presentere denne for forsamlingen. 
Etter «bli kjent» avdelingen og innsjekking begynte første foredrag. 
 
«Hodejeger» Roger Sollied Johansen snakket om generasjonen som 
er født med teknologien (mobilen) i hånda men som ikke er så 
livsfjern og asosial som den eldre generasjon vil ha det til. Videre 
kom han inn på å gjøre et godt intervju og skrive CV. 

Første dagen var det tilsammen 5 foredrag med korte pauser imellom. 
Foredrag nr. to var: Total Quality Management ved bedriftsrådgiver Ludolf Bjelland. 
Nr. 3 var: Fra ide til selskap ved Beate Størkson. 
Nr.4 var: Etiske utfordringer ved Debora Qughton. 
Nr. 5 var: Hvordan løse store, globale miljøutfordringer ved rektor Marit Tveit, Norges Miljø 
og Biovitenskapelig universitet. 
Dag 2 hadde også 5 foredrag med oppgaver etter det første. 
 
Martine kom i gruppe med bare gutter og hadde til å begynne med problemer som jente 
med å komme til orde i gruppa. Men hun løste det etter hvert ved å bryte inn i diskusjonen 
og si hva hun mente. 
De andre foredragene var: Motivasjon og mestring ved Rune Semundseth. 
Grunder og rullestolbruker Tom Myklebust, endre hjelpemidler. 
Dag og Cynthia Reynolds, gjenbruk og sirkulærøkonomi. 
Anniken Svaberg, produksjonsleder på Volvo: Veien til lederrollen. 
Andre dag ble avsluttet med middag på borgen som etter Martines mening var både flott og 
god.  Etter middagen og en slitsom men interessant dag bar det rett i seng. 
Den tredje dagen var det en flyktning fra Libanon som hadde et foredrag om hvordan det 
var å komme til Norge uten penger og integrere seg her. 
Han omsetter nå for 100 mil. i et bilfirma i året. Det er Norges største inkluderingsfirma. Han 
har gjort sin drøm til virkelighet. 
Tilslutt var det lunsj og omvisning på Oscarsborg. 
Martine fikk nye venner og et framtidig nettverk som kan komme til nytte. Og så alle som ble 
lagt til på facebook selvsagt. 
Det må også nevnes den svært gode måten Martine framførte foredraget sitt på. Veldig artig 
for oss «gamlinger» å se og høre hvordan Martine gjorde den jobben. 



Referat fra klubbmøte 23. mai 2018 
 

Møtested:    Peterson Packaging AS 

Program:   Bedriftsbesøk 

Fødselsdag:    
Tilstede:   68,6 %  
Referent:    Herleik Rønningen 
 

Vi ble tatt imot av salgsdirektør Tommy Prøitz som i den 

følgende timen gikk gjennom selskapets historie og 

fremtidsutsikter.  

 

Fabrikkområdet ligger på Karlsberg gård som ble ervervet av 

Emil Iversen i 1918. Iversen begynte i det små med etablering 

av Sarpsborg Emballasjefabrikk i sitt eget hjem i byen. 

1918: Kjøp av tomten. 1961: M. Peterson og Søn. 2006: 

Investorgruppe ervervet samtlige aksjer i selskapet og kjøpte 

opp fire nye fabrikker i Sverige / Danmark. 

2012: Pemco ervervet aksjene og endret navn til Peterson Packaging AS. 

2016: VPK Packaging Group kjøpte ut Pemco og har investert 230 mill kr. i selskapet.  

Familieeid bedrift – 3 søsken – ute av børs – hovedkontor Brussel. 

Selskapet er Norges største leverandør av bølgepappemballasje og har 200 ansatte i 

Sarpsborg. 1500 aktuelle kunder deriblant de største profilerte selskaper i Norge. Største 

kunder er Bama, Nortura, Mills. Omsetning 2016: Nok 185 mill. Iflg. Regnskapstall samme år 

har selskapet tilfredsstillende likviditet og soliditet, men svak lønnsomhet (2 %). Så nye 

sterke kapitaleiere med evne til å investere i bedriften var nødvendig.  

Bølgepapp leveres for transport og eksponeringsemballasje for møbler, hvitevarer, bildeler, 

legemidler mm. 25 trailere går ut fra fabrikken hver dag. Man forventer en økning av volum 

på 2% årlig – årsak befolkningsvekst, flere singelhusholdninger, økt miljøfokus og overgang 

fra plastemballasje. Prøitz opplyste om en gjenvinningsgrad på 90 % av produktene, men 

man må stadig ha tilførsel av nye fibre for å opprettholde kvalitet. Han poengterte at bedriften 

produserer løsning for sine kunder. Bedriften har 5500 produkter tilpasset kundens behov og 

at det stadig pågår innovasjon på produktsiden. 

Fremtid: 

Han så lyst på fremtiden og var spesielt glad for at bedriften nå har fått eiere med kapital og 

kompetanse og at de nå er i et nettverk av bedrifter i hele Europa. (Blue Box partners.) 

Selskapet flytter til Svinesundparken der det skal bygges et helt nytt fabrikkanlegg for å takle 

større volum og reduserte kostnader. Anlegget skal være innflytningsklart i 2019. Selskapet 

mål er å ha minst mulig miljøbelastning, bl.a. ved: 

- Transportoptimalisering - 100 % gjenvinning - Kobberfrie farger 

- Lim av naturlige råvarer - ISO sertifisering 

- FSC godkjente leverandører (bærekraftig hogst) 

Et interessant bedriftsbesøk i en bedrift som ser lyst på fremtiden med nye kapitalsterke 

eiere og et stort informasjonsnettverk i en konkurranseutsatt bransje. 



Referat fra klubbmøte 30. mai 2018 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Klubbens lover og regler 
Fødselsdag:   Per Sundby 25/5 
Tilstede:   67,6 %  
Referent:    Per Brevik 
 

Per Sundby minnet om årsfesten som i år er på Rorbua i Høysand. Det blir reker med 

tilbehør. Oppfordret reke-allergikere å si fra ang. alternativ mat. 

Hans Erik orienterte om "ut i det blå"-tur onsdag 20. juni. Oppmøte på parkerings-

plassen ved Hafslund Hovedgård. Innkjørsel fra RV 111.  

Oppmøte kl. 16.30 Buss og guide koster kr. 300.- 

Ole Enger oppfordret alle som har "lopper" til å møte opp på Høysand frimarked 

søndag 17/6 og/eller 24/6 som representanter for klubben. Fin reklame og kanskje 

noen inntekter til klubben også. 

Så var det klart for omdømme-komitéens forslag til nye 

lover og regler samt endring av klubbens vedtekter. 

Komitéen fant ganske snart ut at det ble mye mer jobb 

å endre de lovene vi allerede har, enn å tilpasse det 

nye forslaget.  

Øistein B gikk igjennom et forslag som baserer seg på 

et felles ønske fra RI og som er oversatt av Distriktet. 

Forslaget er sterkt preget av juridiske vendinger, men 

ikke så veldig vanskelig å tilpasse vår klubb.  

Det ble en del kommentarer og fortsatt er det noe som 

må endres og tilføyes, men i det store og hele ble 

forslaget godkjent av klubben.  

 



Mimresiden 
 

MØTE 4. MAI 

Tilstede  : 34 medlemmer (bra!) 

Geburtsdager: Terje K. 

 

Kveldens tema: Trafikk-sikkerhet v/Egil Nordengen 

Egil Nordengen er sekretær i Østfold Fylkes trafikksikkerhetsutvalg. I 

tillegg er han ordfører i Varteig, og kjenner således trafikk-problemene 

på kroppen fra to sider, både som fagmann (som ber om penger) og som 

politiker (som eventuelt bevilger penger). 

 

Øverste faglige ansvarlige for trafikksikkerheten i fylket er Vegsjefen. 

Han rapporterer til fylkets samferdselsutvalg som igjen er underlagt 

Fylkestinget. Det vil si at politikerne til syvende og sist bestemmer, 

mens faglig instans innstiller. 

 

For ti år siden var ulykkene på topp i Østfold med 744 registrerte drepte 

og skadde. Det ble da satt i gang kampanjer og intensivert arbeid for å 

bringe antallet ned. Bunnen ble nådd 11982 med 570 drepte og skadde. 

Etter dette har tallet dessverre gått opp igjen og i 1985 var det 670, 

mens målet var 467. 

 

En av de viktigste årsaker til den høye statistikken både i vårt fylke og 

over alt ellers er promillekjøring. Det antas at det bare i Østfold 

kjøres I 200 bilturer hver dag hvor føreren er påvirket. I praksis betyr 

dette at 100 promillekjørere hver dag passerer Sarpebrua! Man regner med 

at 25% av ulykkene skyldes promillekjøring og at prosenten stiger til 50 

når det gjelder drepte i trafikken. 

 

Ellers er fart en meget viktig årsak, spesielt til alvorlige ulykker. Det 

hevdes at 10% reduksjon av farten vil, bety 50% færre drepte. Dette 

gjelder spesielt dårlige, men mye trafikkerte veier. Motorveier tåler 

høyere hastighet uten at ulykkestallet stiger tilsvarende, hvilket 

bevises ved at E6 er fylkets sikreste vei. 

 

Nordengen kom så inn på hva som kan gjøres for å få ulykkes-statistikken 

ned. Hans konklusjon var: Informasjon i kombinasjon med nødvendig 

overvåking og kontroll-tiltak. Dette kan alle være enig i, men problemet 

er å få bevilget penger til aksjonene. Selv om det viser seg at 

politikontroller er "lønnsomme", dvs, at man får inn mer i bøter enn det 

kontrollen koster, får ikke politiet beholde midlene til nye kontroller. 

Det er nemlig forskjellige budsjetter. 

 

Kanskje må man være politiker eller byråkrat for å forstå hvorfor man 

ikke er interessert i å spare liv samtidig som man tjener penger? 

 

B. E. Th. 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte mai 

  

  

  

  

  

  
 
 

 

 

 

 

Programkomité Fest/kamerat. komité Rotary Foundation komité 
Kai Brandstorp (leder)  Jørgen Winsvold (leder) Per Frode Rismark (leder) 

Hans Kr. Guslund Stein Juliussen                                                                                                                             Per Andersen                                                                

Steinar Kjuus Brynjulv Kjenstad                                                         Ivar Haug                                                                       
Thor Lystad Herleik Rønningen                                                    Per Løkkevik    

Hans Erik Pedersen                                                                                         Per Sundby                                                                   Thor Ørseng                                                                  

 Kåre Vastveit  

Prosjektkomité Omdømmekomité Medlemskapskomité 

Kjell Lunde (leder) Arne Nielsen (leder) Ole Enger (leder) 

Jan W. Damsleth Per Brevik Øystein Brodal                                                              

Jens Grønnerød                                                                                                                              Per Halvorsen                                                                                 Øyvind Kjølberg                                                            

Jim Johansen Morten Pehrsen                                                                                 Lasse Lundgaard                                                           

Rolf Jul Strand Søren Pyntlund Tor Otto Trapness                                                        

Jens Westberg Per Chr. Solberg  
   

 
Styret: 
President:  Einar Hals Gundersen  
Past president: Morten Pehrsen   
Innk. president: Per Inge Magnusen  
Sekretær:  Ole-Kristian Laengen 
Kasserer:  Rune Larsen 
Styremedlem: Jørgen Winsvold 
 

Administrasjonskomité: Styret, Program- og Fest-/kameratskapskomité 
Programkomité: Forberede og arrangere programmer for klubbens ordinære og spesielle møter.  
Fest-/Kameratskapskomité: Rigging og kaffeservering på klubbmøter. Ansvar for øvrige 
arrangement. 
Medlemskapskomité: Ansvarlig for klubbens medlemsutviklingsarbeid 
Omdømmekomité: Ansvarlig for månedsbrev, hjemmesiden, web, klubbens PR og omdømme. 
Rotary Foundation komité: Ansvarlig for klubbens internasjonale prosjekter og ungdomssatsing. 
Prosjektkomité: Ansvarlig for klubbens lokale prosjekter. 
 
Opplæring/arkiv: Ansvarlig for klubbens opplæringsarbeid og arkiv. 

Revisor: Steinar Kjuus 
 

Per Brevik Morten Pehrsen 

Jim Johansen Rolf Jul Strand 

Ole-Kristian Laengen Thor Otto Trapness 

Rune Larsen Kåre Vastveit 

Hans Erik Pedersen  

2/5 9/5 16/5 23/5 30/5 Snitt 

62,9 56,8 61,1 68,6 67,6 63,4 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt Jan Feb. Mars Apr. Mai Juni 

69,5 79,7 71,8 82,5 71,4 74,9 74,9 70,6 62,9 72,4 63,4  



MÅNEDSBREV 
 
 
 
 
 
 
 

 
SKJEBERG ROTARYKLUBB 

 

Kjære Rotaryvenner! 
 
Året som president har vært en lærerik og 
spennende reise! Lærerik på mange måter fordi 
presidenten deltar på mange samlinger, møter 
representanter fra distriktet, møter presidenter 
fra andre klubber og møter mange engasjerte 
rotarianere. Man får en mer inngående og dypere 
forståelse av hvor omfattende Rotary's 
organisasjon egentlig er. Spennende fordi 
presidenten er øverste myndighet i klubben, skal 
lede alle klubbmøter, skal inspirere medlemmene 
samtidig som man må respektere at Rotary 
Skjeberg drives på frivillig basis. Rollen som 
president er personlig utviklende og kan absolutt 
anbefales! 
 
Det er jobbet godt internt i klubben dette året. Vi 
har hatt et godt og variert møteprogram, og  
”festkameratene” har lagt til rette for et trivelig og 
vennskapelig miljø. Endelig har vi fått vår egen 
brosjyre/folder og klubbens omdømme er tatt 
vare på i lokalpressen. Lovverket er revidert og 
en strategiprosess er gjennomført. Det var en 
entusiastisk gjeng som møttes under idé-
dugnaden, og det manglet ikke på gode forslag 
om hvordan klubben skal se ut om 3 år. Seansen 
ble videofilmet og guvernøren har bedt om 
tillatelse til å legge den ut på distriktets 
hjemmeside. Vi har god grunn til å være stolte 
som medlemmer av Skjeberg Rotary!  
 
Ekstra hyggelig i år var det å dele ut en fortjent 
PHF til Jim. Benytter anledningen til å takke alle 
styremedlemmer og alle komitéledere for solid 
innsats. Ønsker påtroppende president Einar 
Gundersen og hans nye styre lykke til i 
Rotaryåret 2018/2019 med mange muligheter og 
noen utfordringer ☺  
 
GOD SOMMER! 
 
Morten Pehrsen 
President 
 

 
Nr. 11 Årgang 42 
Juni 2018 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møteprogram: 
 

Juli Møtefri 

01.08 Sommermøte på hytta til Ole Kr. Laengen 

08.08 Sommerminner hos Jens og Anna 

15.08 Ikke fastsatt 

22.08 Ikke fastsatt 

29.08 Ikke fastsatt 

 

NB! Avhengig av været, byttes de to første møtene! 

Klubbinformasjon: 
Charterdato: 22. mai 1975 
Møtested: Skjeberg Rådhus (Kantina) 
Møtetid: Onsdag kl. 19.00 

Styret: 
President: Morten Pehrsen 
Innk. President: Einar Gundersen 
Sekretær: Ole Kr. Laengen 
Kasserer: Rune Larsen 
Past President: Ole Enger 
Styremedlem: Per Sundby 

Månedsbrevkomité: 
Per Brevik – Øystein Brodal – Arne Nielsen -  
Per Frode Rismark – Herleik Rønningen -  
Jens Henrik Westberg 
 
Stoff til månedsbrevet: 
Per Brevik 
Løkenveien 17 
1743 Klavestadhaugen 
913 67 848 
e-post: perbrevik46@gmail.com   
www.skjeberg.rotary.no   

mailto:e-post:%20pebpost@c2i.net
http://www.skjeberg.rotary.no/


Referat fra klubbmøte 6. juni 2018 
 
Møtested:    Skjeberg Rådhus 
Program:   Innk. President Einar H Gundersen 
Fødselsdag:   Stein Juliussen 4/6 
Tilstede:   75,7 %  
Referent:    Herleik Rønningen 
 

Presidenten åpnet kveldens møte og minnet om påmelding til: 

Rotary Leadership Institute (RLI) 1. sept. Frist før sommerferien.  

Business Network 7. Juni I Råde. Minnet også om årsfest og tur «ut i det blå.» 

Ordet gikk så til påtroppende president Einar som gikk gjennom sine planer for 

Rotaryåret 2018/19 etter mal fra KPM. Referenten tar med noen hovedpunkter da 

KPM en blir lagt ut på interne sider etter styrebehandling.. 

Strategi og ledelse. 

Club Visioning Workshop ble utført I februar 2018. 

Lovendringer ble diskutert på klubbmøte 30. mai. Ytterligere endringer vil bli gjort og 

vil deretter bli forelagt styret for godkjenning senere. 

Opplæring. 

Ansvarlig for klubbens opplæringsarbeide: Eget prosjekt. 

Beholde og rekruttere nye medlemmer. 

Status: 39 aktive og 3 æresmedlemmer. 

Mål for Rotary året: 41 medlemmer. Snittalder: 72 år. Yngre medlemmer må 

rekrutteres. Våre nye landsmenn og kvinner er velkomne i klubben. 

Serviceprosjekter – TRF. 

Av lokale prosjekter ønsker innkommende president at vi setter opp en Rotarybenk 

på utvalgte steder. Einar viste bilde av tiltenkt benk med en plate med Skjeberg 

Rotaryklubb innfelt. Antall benker og utplassering diskuteres. Klubben har egen TRF 

komite. Forsøke å styrke båndet til vår vennskapsklubb i Strømstad. Ingen deltakere 

fra klubben til Convention eller andre internasjonale Rotaryaktiviteter. 

Ungdomstjeneste. 

Ansvarlig er Rotary Fundation komite. Ønsker å invitere RYLA deltakere til foredrag i 

klubben gjerne sammen med foresatte. 

Omdømme og kommunikasjon. 

Pågående dugnad front-alleen til Hafslund Hovedgård fortsetter. 

Klubben har utarbeidet en egen folder for utdeling til interesserte. 

Web siden er flott og bør betjenes av 2 medlemmer. Ny Rotary logo innarbeides. 

Profileringsartikler vi bør satse på diskuteres. Ønsker ekstra bidrag – frivillig – til RF 

og polio pluss. Se e post fra sekretær 7. juni med opplysning om skattefradrag og 

hvor bidrag kan sendes. 



Jim Johansen ble hedret med Paul Harris Fellowship for sitt arbeide for 

klubben. 

Presidenten og et enstemmig styre har valgt å utdele PHF til Jim Johansen med 

følgende begrunnelse: 

Paul Harris Fellow Recognition 

“En Rotaryklubb kan hedre en rotarianer eller ikke-rotarianer for sitt ekstraordinære 

virke i Rotary, eller for sitt samfunnsgagnlige arbeid. Utmerkelse Paul Harris Fellow 

(PHF) kan bare gis til enkeltpersoner, ikke til organisasjoner eller bedrifter.”  

Jim ble medlem av Skjeberg Rotaryklubb i 1994, dvs. 24 år i klubben, var president i 

2004/2005, har hatt diverse verv i klubben, er leder for TRF-komitéen inneværende 

Rotary-år 

Men det er først og fremst som initiativtager og historieforteller under klubben sin 

årlige dugnad i Hafslund-alléen at Jim har utgjort en forskjell. Jim har ordnet med alt 

det praktiske; organisering, planlegging, kyndig veiledning, tilrettelegging med 

redskap, maskiner, innkjøp av lindetrær, gressfrø inkludert vanning siden 2012.  

Før den tid så var det Bjørnstad skipet hvor veien frem ble ryddet og området rundt 

vedlikeholdt. Da var det greit med en gartner i rekkene. 

I sitt profesjonelle og yrkesaktive liv har Jim satt synlige spor etter seg, først som 

kommunegartner i Tune kommune deretter som park- og idrettssjef i Sarpsborg. Bl.a. 

park-anlegget rundt Tunevannet, eller bedre kjent som” Landeparken”.  

Dette er i tråd med Rotary's idealer, å bruke sin yrkesmessige bakgrunn til å gagne 

andre og utgjøre en forskjell (som vår RI president har uttrykt det i” Making a 

difference”).  

 

 

 

 



Referat fra klubbmøte 15. juni 2018 
 
Møtested:    Rorbua Høysand 
Program:   Sommerfest med presidentskifte  
Fødselsdag:   Jim Johansen 15/6 (80 år!) 
Tilstede:   48,7 %  
Referent:    Per Brevik 
 
Årets sommerfest/årsmøte var lagt til Rorbua i Høysand. Festkledde Rotarianere med ledsagere 

møtte opp til et festlig dekket bord og en egen stolrekke for å sitte på under den første delen av 

møtet. President Morten ønsket velkommen til et kort møte der han fortalte at han hadde vært 

hos Jim med blomster for å gratulere med 80 -årsdagen. 

Spesielt hyggelig var det at Bodil Lied var med oss, og hun takket 

også for innbydelsen. Hun syntes det var fint å hilse på noen av de 

"gamle kjente".  

I fravær av sekretær Ole Kristian, leste Presidenten opp 

årsberetningen. Et fyldig og svært variert program det siste Rotaryåret 

og en rapport klubben kan være stolt av. 

Kveldens vært, Per Sundby fikk deretter ordet for å gi noen praktiske 

opplysninger og håpet at alle ville hygge seg med ferske reker, (takket 

være Jørgen). 

Kveldens toastmaster, Steinar K, ledet oss igjennom kvelden med stø hånd og hadde også 

noen artige historier på lur. Sangene kom etter tur og det var spesielt hyggelig at en av sangene 

var laget av Per Lied, noe Bodil satte veldig pris på. 

Tradisjonen tro var det oppsummering av Presidentens år og bytte av 

kjedet. Morten og Einar hadde noen betraktninger om det siste året 

og det nye Rotaryåret som ligger foran oss.  

Jørgen kunne fortelle litt om reka's livssyklus og at kveldens reker 

var fanget samme dagen, noe alle merket. Rekene var aldeles 

nydelige og alle fikk mer enn nok å spise. 

Etter en del rydding ble det servert kaffe og kransekake med en liten 

Cognac til de som ikke kjørte bil. Det hele ble avsluttet gradvis fra 

22.30 og utover. Vi takker festkomitéen for en hyggelig aften. 

 



Referat fra klubbmøte 20. juni 2018 
 
Møtested:    Hafslund H. gård / Tjärnö Marina Laboratorium! 
Program:   "Ut i det blå" 
Fødselsdag:  Øistein Brodal, Ole Kr. Laengen og Per Chr. 

Solberg 16/6. Per Andersen 20/6 
Tilstede:   68.6 %  
Referent:    Arne R Nielsen 
 
Dagens møte startet med oppmøte på parkeringsplassen ved Hafslund Hovedgård, der det stod 
en buss og ventet på medlemmene. Agendaen var ukjent og topp hemmelig. Spenningen var stor 
da klubbens medlemmer sank ned i setene og spente på seg sikkerhetsbeltene. 
 
Dagens tema var «Ut i det blå» - godt planlagt av vårt supre fest- og kameratskapsteam! 
 
Undringen ble stor da vi forstod at vi skulle over den nye Svinesundbrua. Og for undertegnede 
referent ble det ekstra interessant da min Rotary-fadder som ved min side satt, kunne fortelle at 
han hadde forrettet Gudstjeneste midt utpå broen i forbindelse med åpningen av brua. Tenk det – 
en messe midt mellom himmel og hav! 
 
Bussen førte oss videre ned mot Strömstad og svingte av ved brannstasjonen, forbi gymnaset og 
videre sørover. Da våknet hjernene og idéene til noen av oss i bussen: Aha, vi skal til Tjärnö 
Marina Laboratorium! Og dit kom vi etter en rekke krokete svinger og høye broer i et utrolig vakkert 
landskap.  
 

Tjärnö Marina Laboratorium sorterer under Göteborg 
Universitet og er en av deres tre marine forskningsstasjoner. 
Spesialfeltet ved Tjärnö er havet og det marinbiologiske 
miljøet i Koster havet og opp mot norskegrensen. Havet 
sørover er betjent av to andre og mindre 
forskningsstasjoner. 
 
Et spesialområde man forsker på ved Tjärnö er tang og tare 
– spesielt hvordan man kan dyrke denne og utvikle både 
mat og hente ut stoffer til både kjemisk og medisins bruk. 

Man dyrker tang og tare både i tanker på land og i sjøen. Flere av deltakerne fikk smaksprøver på 
flere typer tang og tare – og om jeg skal si det selv – så smakte det sannelig ikke verst. Men så 
har jeg også tidligere spist fiskesuppe ved Vertshuset Skarven i Tromsø, der du finner små, 
grønne biter av tang i suppa. Enkelte av oss fikk med oss hjem et lite hefte med matoppskrifter der 
tang og tare utgjorde en viktig ingrediens. 
 
Tang og tare i tørket form er fint både i supper og salater. Tørket kan man lage pulver av den og 
brukes som en ypperlig smaksforsterker. Til og med en god varm kopp te kan man lage seg av 
den. OBS! For den som liker single malt skotsk whisky kan jeg gjøre oppmerksom på at 
brenneriene på vestkysten av Skottland benytter tang i produksjonen – under røkingen. 
 
Hele 60 personer arbeider ved Tjärnö og stasjonen er i virksomhet året rundt. Stedet har sitt 
utgangspunkt i et gammelt sjøpensjonat og ble grunnlagt i 1963. Sammen med 



forskningsstasjonen i Kristineberg disponerer man også tre havgående fartøyer som benyttes til 
innhenting av forskningsmateriale; tang, tare, fisk og sjødyr av ymse slag. Man anslår at det er ca. 
6.000 arter av marint liv i havet langs Västkusten og det er derfor ikke til å undre at store deler av 
havet er et beskyttet naturreservat. 
 
Forskningsstasjonene i Tjärnö, Kristineberg og Göteborg (der universitetet er) benytter også 
kabelstyrte undervannsfartøyer med kamera og prøvesamlere. Nå har de imidlertid bestilt et 
selvgående seks meter langt undervannsfartøy til 25 millioner kroner fra norske Kongsberg. Dette 
fartøyet kan forhåndsprogrammeres slik at det navigerer selv og utfører oppdragene. Rekkevidden 
er opptil 10 mil og etter endt oppdrag vender fartøyet selv tilbake til stasjonen! 
 
Stasjonen i Tjärnö her tre hovedoppdrag:  
 

• Utdanning av marinbiologer der deler av utdanningen foregår på Tjärnö og resten ved 
universitetet i Göteborg. 

• Forskning på tre hovedområder 
o Marin evolusjonsbiologi 
o Marin kjemisk biologi 
o Fiske og vattenbruk 

• Utadvendt virksomhet med informasjons-virksomhet, akvarium, seminarer, konferanser 
(også internasjonale) og som sommeren også Barnas Laboratorium som går hver onsdag 
og torsdag fra juli til august. 

 
To veldig kunnskapsrike og hyggelige marinbiologer guidet oss rundt og hold korte og informative 
forelesninger for oss. Takk til marinbiologene Martin Larsvik og Bo Johannesson. 
 
Fordi vår kjære avtroppende president vil befinne seg i Florida når sesongens siste møte går av 
stabelen i neste uke, ble han tildelt en hyggelig og hjertevarm applaus! Vi ønsker ham god 
sommer der over dammen og takker for topp innsats! 
 

  Noen fikk prøve seg på "hummerklämman", men hummeren vant! 
 

 
 



Referat fra klubbmøte 27. juni 2018 
 
Møtested:    Hos Jens Grønnerød 
Program:   Protokolloverrekkelser 
Fødselsdag:  Brynjulv Kjenstad 
Tilstede:   75,7 %  
Referent:    Jens Henrik Westberg 
 

 
Møtet startet med jordbær, is og kaffe. At det var populært syntes på mengden som gikk 
med.  Innkommende president ønsket velkommen og første komite ut var 
programkomiteen.  
 
Hans Erik Pedersen leverte til Kai Brandstorp og leste fra protokollen blant annet at han 
var svært fornøyd med samarbeidet i komiteen. 
 
Neste komite var prosjektkomiteen hvor Ivar Haug hadde vært leder. Ivar hadde forfall 
men hadde alt gitt protokollen til Kjell Lunde.  Av prosjekter kan nevnes at 
opplysningstavler for Skjeberg og Ullerøy kirker er klare, Ingedal og Hafslund kirker står for 
tur. Videre vil Skjeberg RK prøve å få satt opp sittebenker i resirkulert plast for å profilere 
klubben. 
 
Fest og kameratskapskomiteens leder Per Sundby overleverte til Jørgen Winsvold. Per 
uttrykte en spesiell takk til Jens B. Grønnerød for å stille møtelokale til rådighet når 
Skjeberg RK trengte det. 
 
Omdømmekomiteens leder Per Brevik overrakte protokollen, som hadde vært med fra 
starten i 1975, til Arne Nilsen. Per uttrykte at han hadde savnet innspill fra medlemmene til 
månedsbladet vårt. 
 
Rotary Foundation komiteens leder Jim Johansen overrakte protokollen til Per Frode 
Rismark. Det ble nevnt at vi hvert år har en RYLA kandidat som i år var Martine Øby 
Strand. Videre ble det påpekt at vi bør overføre en sum til Rotary Foundation hvert år. Det 
har ikke blitt gjort de siste årene. 
 
Medlemskapskomiteens leder Per Halvorsen overrakte protokollen til Ole Enger. 
Komiteens medlemmer har kommet med innspill på hvordan vi kan øke medlemstallet 
men har fått dårlig respons. Medlemstallet har stått på stedet hvil. 
 
 Årsberetningen for klubben ble lest av sekretæren Ole Kristian Laengen. Blant annet 
hadde klubben en gjennomsnittlig møteprosent på ca. 70% i Rotaryåret. Det synes vi er 
bra. Styret skal ha takk for tiltakene for å vitalisere klubben og legge til rette for stor 
aktivitet. 
 
Det obligatoriske årsmøtet ble avholdt på ca. 3 min med Rune Larsen som dirigent. 
Stor takk til Anna og Jens B for jobben før og etter møtet. 



Utklipp fra Rotary Norden 1988 

ROGER ER 80 ÅR! 



Mimresiden 
 

MØTE 1. JUNI 1988 

Møtested : O.L. Mat A/S Odd Lande 

Til stede: 25 medlemmer og i gjest 

 

Presidenten opplyste at loddsalget var blitt en suksess med brutto salg på 

kr.19.500. Dette skulle gi ca. kr. 14.000 til Polio Plus. Vinnerloddet er 

solgt av Martin Kolberg. 

Klubbens egen Odd Lande hadde denne kvelden invitert til det nye bygget 

for firmaet av samme navn. Beliggenheten er Kampenes Industripark i 

Skjeberg. 

Orientering og guiding ble ledet av firmaets unge, dynamiske direktør Erik 

Lande. Han ledet oss rundt i et bygg på 3.500 m2, som var så nytt at 

maling-lukten nesten hang igjen enkelte steder. 

Vi fikk se eksempel på at det går an å bygge moderne, funksjonelt og flott 

uten at det virker unødvendig prangende og overdådig. 

Totalt har flyttingen kostet ca. 35 mill. kr., men så har man nå endelig 

god plass til de 45 ansatte, 15 lastebiler og omsetningen på 120 mill. kr. 

Etter omvisningen slappet vi av med kaker og Yog-Ice (Yoghurt-is med få 

kalorier, men veldig god) i en lekker kantine, hvor Erik Lande ga en 

generell orientering om firmaets utvikling og drift. Han ble assistert av 

umotiverte innspill fra Roger og Odd. 

 

Vi takker Odd Lande for en hyggelig kveld og ønsker firmaet lykke til i 

fremtiden.  

 

B. E. Th. 

 

 

Referat fra klubbmøtet den 29.06.88. 

Møteleder: Presidenten 

Program: Året som gikk. Komiteformennene orienterer. 

Gjester: Olav Eriksen og Leif Haugan, begge Oslo R.K.  

Gratulasjon til Brynjulf Kjenstad. 

 

Presidenten uttalte at det som kjent var siste gang i hans 

presidentperiode at han ledet møte. Han kom også inn på en del av det som 

hadde skjedd i klubben av saker i løpet av Rotary-året. Han nevnte 

koselige møter med 

• diverse kåserier, møter med ost og rødvin og spekemat og øl, Han 

nevnte også klubbens innsats i forbindelse med 

• Rotary Plus hvor vi har samlet inn 25000 kroner. 

Av viktige beslutninger i Rotaryåret nevnte han røykeforbud på våre 

ukentlige møter. 

Presidenten ønsket den nye klubbledelsen lykke til med det nye Rotaryåret. 

Vår kjære gjest Olav Eriksen fikk ordet og bad om å få overbringe en 

hilsen til klubben fra vår Rotaryvenn Kristian Lange. 

 

Deretter ble protokollene fra de enkelte komiteer overlevert til de nye 

komiteformenn. 

Ved møtets slutt overleverte presidenten kjedet til den nye vise-

presidenten med anmodning om at han skulle levere det videre til 

påtroppende president Svein Arne Bergh. 

 

Red. 

 

 



Sistesia   Statistikken  

100 % fremmøte juni 

  

  

  

  

  

  
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Skjeberg Rotaryklubb med egen stand på Frimarkedet i Høysand. 

Flott reklame for klubben og en pen omsetning iflg. Ole 

Takk for god innsats i varmen! 

 

GOD SOMMER! 

Per Brevik Brynjulv Kjenstad 

Ole Enger Per Sundby 

Jens B Grønnerød Thor Otto Trapness 

Hans Kr. Guslund Jørgen Winsvold 

  

6/6 15/6 20/6 27/6 Snitt 

75,7 48,7 68,6 75,7 67,2 

Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Snitt 

69,5 79,7 71,8 82,5 71,4 74,9 

Jan Feb. Mars Apr. Mai Juni Snitt Snitt 2017-18 

74,9 70,6 62,9 72,4 63,4 67,2 68,6 71,7 




